
روزنامه
شنبه 1 مرداد 1401  23 ذی الحجه1443 23 جولای2022  شماره 5543  سال بیست و پنجم  3000 تومان

معاون فرهنگی تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم  خبرداد:

اعزام ۹ هزار مبلغ در ماه 
محرم به سراسر کشور 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم خبرداد:

برپایی هیات های عزاداری در هزار مسجد و حسینیه

حوزه  اسلامی  تبلیغات  دفتر  تبلیغی  فرهنگی  معاون 
به  امسال  محرم  ماه  در  مبلغ  هزار   ۹ اعزام  از  قم  علمیه 
سراسر کشور خبر داد. حجت الاسلام والمسلمین سعید 
روستا آزاد، ظهر چهارشنبه در نشست خبری برنامه های 
اظهار  خبرنگاران  جمع  در  جاری  سال  محرم  ماه  تبلیغی 

ائمه معصومین  به محضر  ارادت  داشت: جلوه های عرض 
پررنگ  شهادت ها  و  اعیاد  مختلف  مناسبت های  در  )ع( 
از  که  چرا  است؛  توجهات  این  سرآمد  محرم  ماه  و  است 
دیرباز عزاداری برای حضرت سیدالشهدا )ع( مورد توجه 
شیعیان و مردم ایران اسلامی بوده است. معاون فرهنگی 
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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خواستارشد:

خود مراقبتی فردی حجاج و خانواده ها 
برای پیشگیری از کرونا 
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مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم :

۷ نقطه حادثه خیز دراستان قم اصلاح می شود

به  اشاره  با  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
بیماری  موارد  افزایش  و  الحرام  الله  بیت  از  حجاج  بازگشت 
کرونا در کشورمان گفت: رعایت خود مراقبتی فردی و شیوه 

اطرافیان  و  خانواده  و  حجاج  سوی  از  بهداشتی  نامه های 
متاسفانه  افزود:  محبی  سیامک  دکتر  است.  ضروری  آن ها 
با ورود به پیک جدید کرونا در صورت جدی نگرفتن شیوه 

سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
شهرداری قم در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده 

عمومی به متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید.

نشانی  به  قم  شهرداری  گران  مناقصه  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  می توانند  محترم   1-متقاضیان 
peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.)هزینه خرید 

اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات بلوکه شده 
تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده حسن انجام کار( نزد 

بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز  سه شنبه  مورخ   1401/05/04 لغایت روز سه شنبه  مورخ  1401/05/11 تا ساعت 

13:00
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  سه شنبه  مورخ 1401/05/04  لغایت  روز  شنبه  مورخ 05/15/ 1401 تا ساعت 

13:00
5-شرایط و ویژگیهای هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم مکلف اند 
پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء اسناد و مدارک 

به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104482 – 025 و سوالات عمومی با 
مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 36104335- 025 تماس حاصل 

فرمایند.
7-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، شهرداری مرکزی ، طبقه 

ششم، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 7:30 الی  13:00 و 

روزهای پنج شنبه ساعت  ا13:00 است.

آگهی مزایده  عمومی)نوبت اول(

شناسه آگهی:1353537اداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم WWW.QOM.IR     

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:
دشمن با تفرقه افکنی درحال نفوذ 

میان ملت است
 امــام جمعــه قــم بــا اشــاره بــه 
کارکردهای شــبکه نماز جمعه در 
کشــور نماز جمعــه را از مهمترین 
عوامــل حفــظ وحدت دانســت و 
گفت: دشــمن امیــدوار اســت از 
طریــق ایجــاد اختــلاف در میــان 
ما نفــوذ کند، ولی ما باید هشــیار 
باشــیم، حفظ وحدت را اصل قرار 
2دهیــم و چیزهایــی که وحــدت را 

رییس مجلس خبرگان رهبری:
 نتایج برنامه های مسئولان باید

 در سفره مردم دیده شود
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آیت الله رضا استادی:
برخی بدون اجازه خود را

 مجتهد معرفی می کنند
رییس مجلس خبــرگان رهبری 
گفــت: بایــد نتایــج برنامــه هــا و 
تلاش های مسئولان نیز در سفره 
مردم مشــاهده شــود. آیــت الله 
احمد جنتی صبح روزپنجشــنبه  
در نهمین جلســه مشترک هیات 
رییسه و کمیســیون های مجلس 
خبرگان با تبریــک اعیاد و ولادت  
اظهــار کــرد: مســئولان در حال 

عضو جامعه مدرسین حوزه 
علمیــه قــم گفــت : منبــر و 
تبلیغ، مداحی، امور حسبیه و 
وجوهات نیز اجازه می خواهد 
که مهم ترین بخــش اجازات، 
اجازه اجتهاد است، اما امروزه 
بــدون  را  خودشــان  برخــی 
اجــازه بــه عنــوان مجتهد به 
جامعه معرفی می کنند. آیت  2

  

شهردار قم گفت: همه پیشرفت ها و موفقیت های کشور مرهون جان فشانی 
و ازخودگذشتگی شهداست و قطار انقلاب فقط با فرهنگ ایثار و شهادت 
می تواند مسیر خود را ادامه دهد. دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در دیدار 
داشت:  اظهار  سخنانی  طی  بنی هاشمی،  سیدمحمد  شهید  خانواده  با 
را  شهدا  خانواده  بین  در  حضور  فرصت  که  هستیم  شاکر  را  متعال  خداوند 
مردم  مختلف  آحاد  معنویت  کسب  به  اشاره  با  وی  کرد.  ما  نصیب  دیگر  بار 
از  شهدا، گفت: همه پیشرفت ها و موفقیت های کشور مرهون جان فشانی 

جابه جایی  لزوم  بر  تاکید  با  قم  شهرداری  بین الملل  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
رایگان زائران توسط خودروهای برقی در اطراف حرم بانوی کرامت گفت: افزایش 
ارائه خدمات به صورت شبانه روزی، برای  این ماشین ها، به روزرسانی و  تعداد 
تسهیل بیشتر در تردد زائران و مجاوران در دستور کار است. مهدی کلانترزاده ابا 
اشاره به برگزاری جلسه هماهنگی میان مسئولان نهادهای مختلف قم با هدف 
بررسی طرح  های تردد آسان زائران حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( بیان کرد: 
پیگیری های مختلفی در این زمینه انجام شده و این پیگیری ها ادامه دارد. وی 

شهردار قم :
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت از اولویت های مدیریت شهری است

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :
فعالیت خودروهای زائربراطراف حرم شبانه روزی می شود
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سیاست همسایگی و 
ائتلاف های ساختگی

سفر ولادیمیر پویتن و رجب طیب اردوغان به تهران بار 
دیگر نشان می دهد که تحولات منطقه  فراتر از خواست و 

اقدامات دولت آمریکا و رژیم صهیونیستی است. 
ایران و ترکیه دو قدرت بزرگ منطقه ای هستند که روابط دیرینه، عمیق و پیچیده ای 
دارند. نوع روابط آنها می تواند تأثیرات جدی بر تحولات منطقه پرمنازعه غرب آسیا برجای 

بگذارد. مناسبات دو کشور در یک ماه گذشته با تنش هایی همراه بود.
سفر وزیر خارجه جمهوری اسلامی ایران  به ترکیه این تنش ها را تعدیل و سفر رئیس 
جمهور ترکیه به تهران در روزهای آینده فرصتی برای بهبود و تقویت بیشتر روابط دو کشور 
است. با وجود این، روابط دو کشور تحت تأثیر تحولات نظام بین المللی و نظم منطقه ای 
است و با در نظر گرفتن تصویر بزرگ فرصت ها و موانع روابط دوجانبه روشنی بیشتری 

خواهد یافت.      
در نظام بین الملل جنگ سرد جدیدی در حال بروز است. غرب در پی مهار روسیه و 
چین است. آنها به دنبال شکل دادن به ائتلاف های منطقه ای و جهانی علیه رقبای خود 

هستند. منطقه غرب آسیا به دلیل جنگ اوکراین اهمیت زیادی یافته است.
این منطقه به  عنوان بزرگترین دارنده ذخایر انرژی و تولیدکننده و صادرکننده بیش از 
یک سوم انرژی جهان در رقابت قدرت  های بزرگ بسیار تأثیرگذار است. اما به نظر می 
 رسد بیشتر کشورهای منطقه تمایل ندارند در بلوک غرب علیه چین و روسیه قرار بگیرند.

در اینجا سیاست غرب برای ایجاد ائتلاف و مهار چین و روسیه از طریق تمرکز بر تهدید 
ایران پیش می  رود. دولت آمریکا بر بنیان سیاست »احاله مسئولیت« یا »موازنه از راه دور« 
به دنبال مهار قدرت ایران است و با شکل دادن به یک ائتلاف ضدایرانی می خواهد با یک 
تیر، چند نشان بزند؛ ایران را منزوی و تحت فشار قرار دهد؛ روابط رژیم صهیونیستی را با 
کشورهای منطقه عادی و تقویت کند روابط کشورهای منطقه را با روسیه محدود و مسدود 

و در رقابت با چین و روسیه، موقعیت بهتری برای خود ایجاد کند.
با این حال، سفر پویتن و اردوغان به تهران بار دیگر نشان می دهد که تحولات منطقه  
فراتر از خواست و اقدامات دولت آمریکا و رژیم صهیونیستی است. کشورهای منطقه 
همسایگان هم هستند. آنها منافع مشترک زیادی دارند و پیوندهای عمیقی بین شان 

شکل گرفته است.
ائتلاف های برساخته غرب نمی تواند بین آنها دیوارهای جدایی بنا کرده و فاصله های 
مصنوعی ایجاد کند. کشورهای منطقه با همه اختلافات و تعارضات ناگزیر به همکاری و 
حل و فصل مسالمت آمیز مشکلات هستند. به ویژه این که در حال حاضر نه قدرت های 
بزرگ جهانی برخلاف دوره جنگ سرد حاضر به هزینه سرمایه های خود به پای ائتلاف ها 
هستند و نه کشورهای منطقه تمایل به نادیده گرفتن آزادی عمل خود در شناخت و تأمین 

منافع ملی خود می باشند.   
جمهوری اسلامی ایران  و ترکیه با همدیگر روابط و پیوندهای عمیق تاریخی، فرهنگی، 
سیاسی، اقتصادی و اجتماعی دارند. منافع ملی این دو کشور در بسیاری از حوزه ها به 
شدت در هم تنیده است. روابط اقتصادی ایران و ترکیه در اوج تحریم ها ادامه داشت 
و اکنون در مسیر بالندگی است و به همت سیاست گذاران دو کشور می تواند شتاب 
بیشتری بگیرد. تنش های حاشیه ای و شیطنت رژیم صهیونیستی نباید تأثیر بر روابط دو 
کشور و همکاری های منطقه ای آنها داشته باشد. ایران و ترکیه می توانند راهبرد مشترکی 
برای ایجاد نظم منطقه ای در پیش بگیرند. اما مهم تر از آن ترکیه نباید در ائتلافی باشد 
که رژیم صهیونیستی و غرب می خواهد در ضدیت با جمهوری اسلامی ایران به آن جان 
بخشد.    در سطح جهانی نیز قدرت های بزرگ در پی خارج  کردن سیاست خارجی 
ایران و ترکیه از وضعیت تعادل و توازن و قراردادن آنها در یکی از بلوک  بندی  های جهانی 
هستند. این وضعیت برای ایران نه از روی انتخاب، بلکه ممکن است از سر اجبار شکل 
بگیرد. در این وضعیت نه تنها منافع و امتیاز خاصی نصیب ایران نمی شود، بلکه منافع 
و امنیت ملی کشورمان در معرض چالش  ها و تهدیدهای بیشتری قرار خواهد گرفت. 
بنابراین، افتادن در دام بلوک  بندی  های قدرت های بزرگ نه به سود ایران است و نه 
کشورهای منطقه. برای پرهیز از این دام، باید به سمت کاهش تنش با همه کشورها و 
پیگیری جدی  تر سیاست همسایگی رفت. ایران و ترکیه می توانند با درک عمیق از منافع 
مشترک گام های محکمی برای توسعه روابط دوجانبه و چندجانبه بردارند. آنها نمی توانند 

به ائتلافی شکل دهند که در تضاد با منافع حیاتی و امنیت ملی دیگری باشد.
سفر رئیس جمهور ترکیه به ایران فرصتی برای تقویت روابط دوجانبه، رفع اختلافات در 
سوریه، همکاری در مقابله با چالش ها و بحران های زیست محیطی، مشارکت در مقابله با 
تروریسم و همکاری های چندجانبه منطقه ای برای تعمیق پیوندها، ایجاد زیرساخت های 

ارتباطی و نهادینه کردن همکاری ها است.
* کارشناس مسائل بین الملل

نوید کمالی*

نایب رییس هیات مدیره شرکت مخابرات ایران تاکید کرد :

ضرورت ارتقای شبکه مخابراتی استان قم
نایب رییس هیات مدیره شرکت مخابرات 
ایران با تاکید برارتقای شبکه مخابراتی استان 
قم گفت:  تامین حداکثری نیازهای ارتباطی 
دستگاه ها و مردم این استان یک ضرورت 

است.
به گزارش روابط عمومی شرکت مخابرات 
ایران ،روز چهارشنبه 29 تیرماه در جلسه ای 
با حضور مهندس سید اسدا.. دهناد نایب 
ایران  مخابرات  شرکت  مدیره  هیات  رییس 
،عملکرد چهار ماهه مخابرات منطقه قم مورد 
بررسی و تحلیل قرار گرفت.  مهندس دهناد 

در این جلسه، بر ارتقای شبکه مخابراتی استان تاکید و تامین حداکثری نیازهای ارتباطی 
دستگاه ها و مردم این استان را یک ضرورت عنوان کرد.  نایب رییس هیات مدیره شرکت 
مخابرات ایران نقش و جایگاه مخابرات را در عرصه توسعه کشور وسیع خواند و اظهار داشت: 
عملکرد خود را باید همواره با نگاه توسعه ای و همکاری بین بخشی انجام دهیم تا رضایت 
حداکثری ذینفعان حاصل شود. لازم به ذکراست ، با توجه به حساس بودن نیازهای ارتباطی 
و مخابراتی استان قم، عملکرد چهار ماهه سال 14٠1 مخابرات این منطقه بر اساس برنامه 

ابلاغی و شاخص های راهبردی، بررسی و مورد سنجش و ارزیابی قرار گرفت. 

 مدیرگروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم  خبرداد:

آمادگی ۲۰۰ پایگاه بهداشتی قم
 برای تزریق واکسن کرونا

مدیر گروه آموزش و ارتقا ء سلامت مرکز بهداشت قم گفت: 200 مرکز خدمات بهداشتی 

در استان قم میزبان شهروندان قمی به منظور انجام واکسیناسیون و تزریق واکسن یادآور 
کرونا هستند. محمد تقی سلطانی در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: استان قم در زمینه 
انجام واکسیناسیون پایین ترین رتبه کشوری را دارد و این شرایط مطلوب نیست. مدیر گروه 
آموزش و ارتقا ء سلامت مرکز بهداشت قم ابراز داشت: 200 مرکز خدمات بهداشتی در 
استان قم میزبان شهروندان قمی به منظور انجام واکسیناسیون و تزریق واکسن یادآور کرونا 
هستند. وی با بیان اینکه متأسفانه در روزهای اخیر شاهد افزایش آمار مبتلایان به ویروس 
کرونا در استان قم هستیم افزود: تزریق واکسن کرونا به خصوص دوز یادآور می تواند در 
راستای جلوگیری از ابتلاء شهروندان به بیماری کرونا نقش مهمی داشته باشد و از شهروندان 
نیز تقاضا می شود چرخه دریافت واکسن کرونای خود را تکمیل کنند. مدیر گروه آموزش 
و ارتقا ء سلامت مرکز بهداشت قم عنوان داشت: در این شرایط علاوه بر تزریق واکسن 
کرونا، استفاده از ماسک به خصوص در فضاهای سرپوشیده و نیز رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی نیز ضروری است. به گفته مرکز بهداشت استان قم، شهروندان استان در صورت 
مشاهده هرگونه علائم مشکوک به کرونا به مراکز منتخب کرونا شامل مرکز امام حسن 
عسگری )ع(؛شهرک امام حسن عسگری )ع(، مقابل کوچه 4، جنب مسجد امام حسین 
)ع(، مرکز امام خمینی )ره(؛ انتهای 45 متری صدوق، بلوار شهید کریمی، مقابل خیابان 
لقمان، مرکز پردیس؛ پردیسان، خیابان ایمان، کوچه 5 و مرکز فرقانی؛ انتهای شیخ آباد، 16 

متری ولی عصر، کوچه 44 مراجعه کنند.
 

. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خواستارشد:

خود مراقبتی فردی حجاج و خانواده ها 
برای پیشگیری از کرونا 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به بازگشت حجاج از بیت الله الحرام و 
افزایش موارد بیماری کرونا در کشورمان گفت: رعایت خود مراقبتی فردی و شیوه نامه های 
بهداشتی از سوی حجاج و خانواده و اطرافیان آن ها ضروری است. دکتر سیامک محبی 
افزود: متاسفانه با ورود به پیک جدید کرونا در صورت جدی نگرفتن شیوه نامه های بهداشتی 
با شیوع بیشتر بیماری بویژه در حجاج و خانواده های آن ها روبرو خواهیم شد. وی تاکید کرد: 
حجاج در صورت داشتن هرگونه علائم بیماری تنفسی، ضمن رعایت اصول بهداشت فردی، 
حفظ فاصله از دیگران، استفاده از ماسک، عدم حضور در تجمعات نسبت به درمان به موقع 
بیماری اقدام کنند. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: خانواده و اطرافیان 
حجاج نیز در صورت داشتن علائم مشکوک به کرونا، از دید و بازدید و حضور در میهمانی و 

مراسم برپا شده خودداری و دیدار با حجاج را به بعد از بهبودی موکول کنند.

نایب رییس هیات مدیره شرکت مخابرات ایران تاکید کرد :

ضرورت ارتقای
 شبکه مخابراتی استان قم
جلب رضایت حداکثری ذینفعان با نگاه توسعه ای وهمکاری بین بخشی
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شنبه-1 مرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 25543

آزمون دولت درحمایت 
ازبازنشستگان تامین اجتماعی

افزایش  قطار  از سال 1401،  ماه  از گذشت 4  پس 
سایر سطوح حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی با همه 

وقایع تلخ و شیرین خود در حال نزدیک شدن به ایستگاه پایانی است. در این مدت 
که بازنشستگان غیرحداقل بگیر به فراموشی سپرده شده بودند، به دلیل وضعیت بد 
معیشتی و اقتصادی شرایط برای آن ها روز به روز سخت می شد و فشارهای اقتصادی 
را بیشتر از هر قشر دیگر با تمام وجود حس می کردند. این امر سبب شد تا آستانه 
تحمل این قشر از جامعه که طلایه داران انقلاب اسلامی هستند، به مرز هشدار 
برسد و موجبات اعتراضات آنان را در قالب تجمعات صنفی و خودجوش فراهم آورد. 
بازنشستگان که نیمی از عمر شریف خود را بدون هیچ توقعی در راه تولید و خدمت 
به کشور سپری کرده بودند، به دور از انصاف بود که در کف خیابان ها به دنبال حق و 

حقوق طبیعی خود باشند. 
دستاوردهایی که به واسطه حضور بازنشستگان در میادین دفاع از حقوق خود، 
حاصل شده بود. در این میان برخی افراد سودجو که با شبکه های ضد انقلاب 
همکاری داشتند سعی کردند بر موج احساسات جامعه کارگری کشور سوار شوند 
تا در شبکه های اجتماعی خود، فضای کشور را ملتهب نشان دهند. آری، این همان 
خوراک تبلیغاتی بود که دشمنان انقلاب همیشه انتظار آن را داشتند. اما قصد 
بازنشستگان با برگزاری تجمعات صنفی و خودجوش به دنبال احقاق حقوق تضعیف 

شده خود بودند. 
پیرامون تحلیل دستاورد نخست یعنی ابطال مصوبه دولت پیرامون افزایش ده 
درصدی حقوق سایر سطوح بازنشستگان تأمین اجتماعی، ذکر این توضیح ضروری 
است که در چنین وضعیتی دولت فقط یک راه پیش روی خود دارد و آن هم تصویب 
مصوبه هیئت مدیره سازمان تأمین اجتماعی که همان مصوبه شورایعالی کار است، 
می باشد. به عبارتی دولت موظف به تصویب مصوبه هیئت مدیره سازمان یعنی 
افزایش 38 درصدی مزد پایه به اضافه مبلغ ثابت 5.151.660 ریال برای سایر سطوح 
حقوق بازنشستگان می باشد وعدم تصویب آن، به منزله عدم تمکین از قانون است 
که بعید به نظر می رسد دولت انقلابی و مردمی از اجرای قانون سرپیچی کند. البته 
براساس قانون دولت اگر در فرصت قانونی خود یعنی ده روز، ابلاغیه ریاست مجلس 
شورای اسلامی را اجرایی نکند، ریاست مجلس می تواند مستقیماً مصوبه هیئت مدیره 
سازمان تأمین اجتماعی را به دستگاه اجرایی مربوطه ارجاع دهد و دستگاه مربوطه 
نیز ملزم به اجرای مصوبه می باشد. این میزان افزایش در زمان کنونی به دلیل نرخ 
بالای تورم، فاصله سبد معیشت و دستمزد را کاهش نخواهد داد و طبیعتاً بازنشستگان 
غیرحداقل بگیر متضرر شده اند. چرا که افزایش حقوق فروردین ماه را در مردادماه و با 
تورم این ماه دریافت می کنند و عملًا شاهد افزایش حقوق اسمی خواهیم بود و بهبود 
معیشتی در کار نخواهد بود. چرا که افزایش حقوق معوقه بازنشستگان در گرو دولت 

بوده است و بازنشستگان از جیب خود متضرر شده اند. 
دستاورد دوم نیز ابطال حق مسکن کارگران بوده است که با اصلاح آن، جامعه 
کارگری بازنشسته حداقل بگیر و سایر سطوح نیز شاهد تأثیر آن بر روی حقوق خود 

خواهند بود. 
دستاورد سوم که یکی از مهم ترین دستاوردها نیز می باشد، جلوگیری از ایجاد بدعت 
در دولت ها برای تغییر قوانین و مصوبات هیئت مدیره سازمان تأمین اجتماعی و 
شورایعالی کار به عنوان یک نهاد قانونی، است. به عبارتی دولت ها نمی توانند به جای 
سازمان تأمین اجتماعی و شورایعالی کار، برای حقوق کارگران تصمیم بگیرند. چرا که 
این وظیفه مهم و حیاتی در ابتدا بر عهده شورایعالی کار به عنوان یک نهاد قانونی و 
سپس سازمان تأمین اجتماعی است. دولت محترم به خوبی متوجه شده است که 
تغییر قوانینی که به نفع جامعه کارگری مصوب شده است، پیامدهای بسیار ناگوار و 

جبران ناپذیری به دنبال خواهد داشت. 
شایان ذکر است جامعه کارگری بازنشسته مطالبات دیگری همچون اعمال 25 
درصد معوقه متناسب سازی سال 1400، صدور احکام جدید، واریز معوقات سایر 
سطوح حقوق بازنشستگان و اعمال اصلاحیه حق مسکن دارد که سازمان تأمین 
اجتماعی نقش مهمی در تحقق آن بر عهده دارد. سازمان تأمین اجتماعی نیز 
می تواند با توجه به تجارب مدیرعامل خود جناب آقای دکتر موسوی و همچنین 
مدنظر قراردادن بحث سه جانبه گرایی و استفاده از نظرات شرکای اجتماعی سازمان، 

از این آزمون هم سربلند بیرون بیاید. 
آری، قطار افزایش سایر سطوح حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی به ایستگاه 
پایانی نزدیک شده است و امیدواریم دولت با تصویب مصوبه هیئت مدیره سازمان 
تأمین اجتماعی یعنی افزایش 38 درصدی مزد پایه به اضافه مبلغ ثابت 5.151.660 
ریال برای سایر سطوح حقوق بازنشستگان همان مصوبه شورایعالی کار است، مانع 

رسیدن این قطار به ایستگاه پایانی خود نشود.
 رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری

آیت الله رضا استادی:

برخی بدون اجازه خود را 
مجتهد معرفی می کنند

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت : منبر و تبلیغ، مداحی، امور حسبیه 
و وجوهات نیز اجازه می خواهد که مهم ترین بخش اجازات، اجازه اجتهاد است، 

اما امروزه برخی خودشان را بدون اجازه به عنوان مجتهد به جامعه معرفی می کنند.
آیت الله رضا استادی در نشست علمی نقد و بررسی کتاب »اجازات العلما« که پیش 
از ظهر امروز در دفتر نمایندگی بنیاد پژوهش های اسلامی آستان قدس رضوی شعبه 
قم برگزار شد با اشاره به خطا و اشتباه های احتمالی در بیان مطالب، اظهار داشت: 
پیامبر و ائمه معصومین علیهم السلام در دریافت، نگهداری و بیان مطالب معصوم 
هستند، اما در مورد دیگران ممکن است که با گذر زمان پس از دریافت دچار خطا 
و اشتباه شوند. استاد حوزه علمیه با اشاره به اینکه تصحیح و اجازات بر کتاب ها و 
روایات صورت گرفته ولی فراگیر نشده است، افزود: یکی از افتخارات علمای شیعه در 
این است که هیچگاه به کتاب های عربی علمای فارسی زبان شیعی ایرادی از جهت 
ادبیات وارد نشده است. استاد حوزه با بیان اینکه تصحیح انواعی دارد که از خواندن 
و شنیدن صرف آغاز و تا شنیدن و پرسش و پاسخ و پژوهش ادامه می یابد، ادامه داد: 
تصحیح تنها برای حدیث و کتب روایی نیست، بلکه بزرگان ما در کتب فقهی، اصول، 

غیر شیعه و سایر موارد هم ورود کرده اند.
آیت الله استادی افزود: تصحیح به گونه ای است که باید کتاب ها را با نسخه های 
دیگر تطبیق داد یا در نزد علما قرائت شوند، این در حالی است که شاهد بعضی از 

کتاب های بی اصالت هستیم که این موارد در آنها رعایت نشده است.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تاکید کرد: بنا بوده است کتابی را قبول کنیم 
که اصل باشد یا با اصل مقابله شده باشد یا علما آن را تایید کرده باشند تا معارف ما 

از انحراف ها دور بماند. 
فلسفه تصحیح و اجازات، مصون ماندن کتاب های معارف از تحریف است 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه علما خود را موظف به حفظ 
معارف می دانستند، خاطرنشان کرد: بعد از جمع آوری مباحث، نوبت نوشتن کتاب 
می رسد که نیاز به نسخه اصلی است همانطور که ائمه )ع(موظف بودند جلوی 
انحرافات را بگیرند، علما نیز موظف هستند تلاش کنند معارفی که از ائمه)ع( در 

اختیار ما قرار گرفته است بدون انحراف باشد.
وی با اشاره به اینکه فلسفه اجازات و تصحیح کتب، مصون ماندن از تحریفات است، 
اظهار کرد: منبر و تبلیغ، مداحی، امور حسبیه و وجوهات نیز اجازه می خواهد که 
مهم ترین بخش اجازات، اجازه اجتهاد است، اما امروزه برخی خودشان را بدون اجازه 

به عنوان مجتهد به جامعه معرفی می کنند.
استاد حوزه علمیه با اشاره به اینکه در گذشته مجیز و مجاز هر دو شناخته شده 
بودند، اذعان کرد: متأسفانه امروزه برای تبرک، اجازه نقل حدیث می دهند در حالیکه 
اجازات در گذشته اینگونه نبود و مجیز و مجاز هر دو کتب حدیثی را به طور کامل 
مطالعه و فهم کرده بودند. آیت الله استادی فلسفه تقریظ را معرفی کتاب خوب دانست 
و عنوان کرد: ترجمه نیز اجازه می خواهد، مترجم باید از نثر قوی و رسا برخوردار باشد 

که متاسفانه به صورت جدی به آن پرداخته نمی شود.
وی با ارائه نقدهایی بر کتاب »اجازات العلما« خاطرنشان کرد: یکی از امتیاز مهم این 

کتاب، چاپ فهرست آن است که برای پژوهشگران مفید است.

اخبار

رییس مجلس خبرگان رهبری:

 نتایج برنامه های مسئولان باید در سفره 
مردم دیده شود

رییس مجلس خبرگان رهبری گفت: باید نتایج برنامه ها و تلاش های مسئولان نیز در 
سفره مردم مشاهده شود.

و  رییسه  نهمین جلسه مشترک هیات  در  روزپنجشنبه   احمد جنتی صبح  الله  آیت 
کمیسیون های مجلس خبرگان با تبریک اعیاد و ولادت  اظهار کرد: مسئولان در حال 
تلاش شبانه روزی برای حل مشکلات اقتصادی و معیشتی هستند، اما باید نتایج برنامه ها 
و تلاش های مسئولان نیز در سفره مردم مشاهده شود. وی ادامه داد: ما مردم با ایمان، 
مقاوم، نجیب و صبوری داریم و قدر این نعمت را باید بدانیم.  قدردانی از این نعمت، تلاش 
و کار نتیجه بخش و موثر برای گره گشایی از مسائل و مشکلات آنان است. چشم مردم به 
آینده است و انتظار دارند با اصلاحات اقتصادی صورت گرفته، اثر آن در ماه های پیش رو 
در سفره آنان دیده شود. جنتی افزود: این روزها گرانی و تورم همچنان مردم عزیز و نجیب ما 
را رنج می دهد. البته بحمدالله مسئولان بصورت شبانه روزی در تلاش برای حل مشکلات 
اقتصادی و معیشتی مردم هستند و مردم تلاش و مجاهدت آنان را می بینند و این روحیه 
خستگی ناپذیری جای تقدیر دارد. وی خاطرنشان کرد: راه حل اصلی مشکلات کشور، 
تکیه به توانمندی های داخلی و ظرفیت های درونی کشور است و باید در کنار پیگیری رفع 
تحریم های ظالمانه، مسئله خنثی سازی تحریم ها به عنوان دستور کار اصلی دولت دنبال 
شود. اما تحرکات و فعالیت ها در این زمینه در گذشته رضایت بخش نبود. خوشبختانه دولت 
سیزدهم به این موضوع توجه کرده که جای تقدیر دارد.  رییس مجلس خبرگان در پایان 
گفت: همانطور که رهبر انقلاب اشاره کردند، مسئله هسته ای نباید بر روی سیاست خارجی 
سایه بیاندازد و سیاست خارجی کشور مطلقا نباید معطل موضوع هسته ای باشد. روابط 

اقتصادی با همسایگان باید استمرار یابد.

با حضور فرمانده نیروی زمینی ارتش؛

 سومین یادواره ۵۶۵ شهید ارتش
در قم برگزار شد

 سومین یادواره 565 شهید ارتش جمهوری اسلامی در قم در قالب سومین کنگره ملی 
شهدای استان قم شامگاه چهارشنبه با حضور فرمانده نیروی زمینی ارتش در قم برگزار شد. 
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس ارتش جمهوری اسلامی در بخشی از این 
یادواره طی سخنانی بیان کرد: خط سرخ شهادت مسیری بود که امام راحل برای تمام مردم 

ترسیم کردند، مسیری که در آن ذلت پذیری جایی ندارد.
سرهنگ محسن صادق نیا با بیان اینکه شهدای گرانقدر دفاع مقدس به تعبیری با شهدای 
صدر اسلام برابری می کنند، ادامه داد: دیدار با خانواده شهدا، تدوین و چاپ زندگینامه 
شهدای ارتش قم در قالب کتاب لشکر 110، برگزاری هم عهدی نیروهای جدید الورود 
ارتش در گلزار شهدای قم، اهدای آثار هنری نیروی زمینی ارتش به موزه دفاع مقدس قم 
و تجهیز این موزه به ادوات سنگین نظامی، انجام تبلیغات محیطی و انعکاس زندگینامه 
شهدای استان در رسانه های مختلف دیداری و شنیداری بخشی از اقدامات ارتش جمهوری 
اسلامی در قالب برگزاری این یادواره بوده است. در بخش پایانی این آیین ضمن تقدیر از 
شماری از خانواده شهدای ارتش استان، یک قطعه شمشیر ارتش جمهوری اسلامی ایران به 

موزه فاطمی قم اهداء و آخرین تولیدات رسانه ای و مکتوب ارتش رونمایی شد.

دومین کنگره ملی شهدای استان قم 27 آبانماه سالجاری برگزار خواهد شد.
 

معاون استاندار قم تاکید کرد؛

پلمب و پر کردن چاه های غیرمجاز 
در استان قم

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: شرکت آب منطقه ای با همکاری سایر 
دستگاه های باید نسبت به پلمب و پرکردن چاه های غیرمجاز اقدام کنند. 

ابراهیم معتمدی دربیست و پنجمین جلسه شورای حفاظت از منابع آب استان قم و نهمین 
جلسه کمیته استانی سازگاری با کم آبی با اشاره به لزوم صرفه جویی در مصرف انرژی بیان 
کرد: شرکت توزیع برق با همکاری جهاد کشاورزی با تغییر منصوبات چاه ها طبق مجوزهای 
صادره از طرف آب منطقه ای، نسبت به صرفه جویی برق در بخش کشاورزی اقدام کند و سایر 
دستگاه ها هم با تأمین اعتبار، تشویق و ترغیب کشاورزان نسبت به نصب کنتورهای هوشمند 

و تغییر منصوبات تا پایان سال مالی آینده اقدامات لازم را انجام دهند.
وی با تاکید بر اینکه استفاده از پساب باید قانونمند و طبق ضوابط باشد، تصریح کرد: 
جهاد کشاورزی لیستی از چاه هایی که مجاز به استفاده از پساب بوده را به آب منطقه ای 
ارسال کند تا کسانیکه غیرمجاز از پساب استفاده می کنند، شناسایی و برخورد قانونی با 
آن ها صورت گیرد. علی اصغری مدیر عامل شرکت آب منطقه ای قم و دبیر شورای حفاظت 
از منابع آب استان نیز در این جلسه گزارشی از وضعیت منابع آبی استان ارائه و افزود: درحال 
حاضر نصب کنتور هوشمند بر روی تمام چاه ها از اولویت های استان است، زیرا اضافه 

برداشت از چاه های دارای مجوز، خیلی بیشتر از چاهای غیرمجاز است.
 

معاون آموزش حوزه های علمیه:

۱۰ هزار نفر در آزمون ورودی
 حوزه های علمیه شرکت کردند

معاون آموزش حوزه های علمیه گفت: تعداد شرکت کنندگان در آزمون ورود به حوزه های 
علمیه 10 هزار نفر است و از این تعداد 4 هزار نفر مورد پذیرش قرار گرفته و کد تحصیلی 

برای آنان صادر می شود.
حجت الاسلام مهدی رستم نژاد روز جمعه در حاشیه برگزاری آزمون ورودی حوزه های 
علمیه که در مسجد امام حسن عسکری )ع( قم برگزار شد در گفتگو با خبرنگاران اظهار 
داشت: بعد از دو سال که آزمون ورود به حوزه های علمیه به دلیل شیوع کرونا به صورت 
مجازی برگزار شد؛ امسال آزمون ورودی حوزه های علمیه از ساعت 9 صبح روز جمعه 31 
تیرماه همزمان در قم و 60 حوزه امتحانی در سراسر کشور برگزار شد. وی با بیان اینکه این 
آزمون در سه گروه تحصیلی متوسطه اول و دوم و نیز مقطع دانشگاهی برگزار می شود عنوان 
داشت: گروه یک شامل دانش آموزان پایه های هشتم، نهم و دهم متوسطه، گروه دوم شامل 
دانش آموزان پایه های یازدهم و دوازدهم متوسطه و دانشجویان مقاطع کاردانی، کارشناسی، 
کارشناسی ارشد، دکترا و فوق دکترا است که برای هر یک از این گروه ها سوالات مجزایی 

طراحی شده است.
 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای استان قم مطرح کرد :

اشتغال نیمی از دانش آموختگان فنی و حرفه ای 
مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای استان قم گفت: بیش از پنجاه درصد از حرفه آموزان که 
سال گذشته در کلاس های سازمان فنی و حرفه ای شرکت کرده بودند، موفق به اشتغال و 

کارآفرینی شدند.
محمود تقی پور با بیان اینکه سازمان فنی و حرفه ای چهار رسالت آموزش، پژوهش و برنامه 
ریزی، سنجش و تعیین صلاحیت حرفه ای و المپیاد ملی و بین المللی مهارت را در دستور 
کار دارد گفت: آموزش های سازمان فنی و حرفه ای بر اساس استاندارد های بین المللی 

انجام می شود و بیش از نیمی از دانش آموختگان، موفق به اشتغال و کارآفرینی می شوند.
وی تصریح کرد: در سازمان فنی و حرفه ای بیش از 6 هزار استاندارد آموزشی در شاخه های 
صنعت، خدمات، فرهنگ و هنر، کشاورزی آموزش داده می شوند که در قم بیش از 300 
ارائه  آزاد به حرفه آموزان آموزش  استاندارد آموزشی در 7 مرکز دولتی و 260 آموزشگاه 
می شود. تقی پور گفت: آموزش در آموزشگاه های دولتی کاملا رایگان و در آموزشگاه های 
آزاد طبق تعرفه های مصوب انجام می شوند. مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای با بیان اینکه 
حرفه آموزان پس از طی آموزش های مربوطه گواهینامه مهارت دریافت می کنند گفت: این 
گواهینامه بر اساس استاندارد بین المللی است و قابلیت ترجمه برای کشور های مختلف 
دارد و این گواهینامه پیش نیاز صدور پروانه کسب، صدور مجوز مشاغل خانگی و اخذ 

تسهیلات اشتغال زایی است.

با مشارکت بانوان کارآفرین؛

نمایشگاه عرضه محصولات
 اقتصاد مقاومتی در قم برپا شد

نمایشگاه عرضه محصولات اقتصاد مقاومتی به همت بسیج سازندگی سپاه قم در محل 
نمایشگاه دائمی استان برپا شد.

اقتصاد  نمایشگاه عرضه محصولات  افتتاحیه  در حاشیه  پنجشنبه  روز  روحی  عباس 
مقاومتی بانوان کارآفرین قم در محل نمایشگاه دائمی استان اظهار داشت: در این نمایشگاه 
200 تولید کننده محصولات خانگی از 30 تیرماه تا 5 مردادماه محصولات خود را ارائه 
می دهند. جانشین مسئول بسیج سازندگی سپاه امام علی بن ابیطالب )ع( ابراز داشت: 
از سال گذشته تاکنون 37 میلیارد تومان تسهیلات توسط بسیج سازندگی سپاه امام علی 
بن ابیطالب )ع( برای راه اندازی مشاغل خانگی پرداخت شده که به دنبال آن بیش از 500 

شغل ایجاد شده است.

 امام جمعه قم با اشاره به کارکردهای شبکه نماز جمعه در کشور نماز جمعه را از 
مهمترین عوامل حفظ وحدت دانست و گفت: دشمن امیدوار است از طریق ایجاد 
اختلاف در میان ما نفوذ کند، ولی ما باید هشیار باشیم، حفظ وحدت را اصل قرار دهیم 

و چیزهایی که وحدت را خدشه دار می کند از شیطان بدانیم. 
پیام غدیر جدا نبودن دین از سیاست است

آیت الله سیدمحمد سعیدی در خطبه های این هفته نماز جمعه قم که در مصلای 
قدس برگزار شد با بیان اینکه ماه ذی الحجه پر از مناسبت های اهل بیت علیهم السلام 
است، افزود: مهمترین مناسبت این ماه روز عید سعید غدیر خم است و پیام عید غدیر آن 

است که دین از سیاست جدا نیست.
وی با بیان اینکه پیامبر صلوات الله علیه و آله با ابلاغ ولایت امیرالمؤمنین علیه السلام 
رسالت خود را تمام کردند، گفت: خداوند هم از نصب امیرالمؤمنین علیه السلام اظهار 
رضایت کرد و فرمود امروز دشمن از دین شما مأیوس شد و به پیامبر دلداری داد که از مردم 
نترسند زیرا با تعیین جانشین، دین کامل و نعمت تمام شد و خدا راضی شد که اسلام به 

عنوان دین برای مردم باقی بماند.
سعیدی با بیان اینکه جانشینی امیرالمؤمنین علیه السلام نه تنها جزو دین بلکه متمم و 
مکمل دین است، گفت: خلافت و مدیریت جامعه یک بحث سیاسی الهی است و افرادی 
که سعی کردند اسلام را از مسائل اجتماعی و سیاسی بر کنار بدانند و دین را منحصر 
به مسائل شخصی کنند دقیقا بر خلاف امر رسول خدا و خلافت امیرالمؤمنین علیهم 

صلوات الله حرکت کردند.
شبکه نماز جمعه به دنبال نگاه های سیاسی و حزبی نیست

وی با بیان اینکه چهارشنبه 5 مرداد سالروز اقامه اولین نماز جمعه بعد از انقلاب در 
تهران است، افزود: نماز جمعه در اسلام جایگاه رفیعی دارد و در قرآن سوره ای با این نام 

نازل شده و برخی احکام برای تشویق مردم برای شرکت در نماز جمعه بیان شده است.
وی با بیان اینکه رهبر انقلاب در طول دوران رهبری خود بیش از 20 مرتبه با ائمه جمعه 
دیدار داشتند و نکات مهمی را در قالب رهنمود، توصیه، مأموریت و مطالبه بیان کرده اند 
گفت: مرور بر مطالبات ایشان عمق نگاه راهبردی ایشان به نماز جمعه را نشان می دهد 
که فرمودند قدر این شبکه نماز جمعه را باید بشناسیم زیرا نماز جمعه لیله القدری برای 

نظام اسلامی است و برکات زیادی دارد.
سعیدی تصریح کرد: آنچه برای شبکه نماز جمعه مهم است نگاه های سیاسی و حزبی 
نیست بلکه حفظ اصالت های اسلامی، برخورد مهربان و صمیمی امام جمعه در مقابل 

مردم و مسئولین، موضع گیری در برابر سخن باطل، عمق دادن به اعتقادات دینی و 
نزدیک کردن دلها به یاد خدا از مهمترین کارکردهای نماز جمعه است.

وی با تأکید بر اینکه دشمن امیدوار است از طریق ایجاد اختلاف در میان ما نفوذ کند، 
گفت: باید هشیار باشیم و حفظ وحدت را اصل قرار دهیم و چیزهایی که وحدت را خدشه 

دار می کند از شیطان بدانیم و نماز جمعه از مهمترین عوامل حفظ وحدت است.
ایران به هیچ کس اجازه  تجاوز به مرز های خود را نمی دهد 

 سعیدی با بیان اینکه چهارشنبه سالروز عملیات مرصاد و روز مقاومت و پایداری است، 
گفت: عملیات مرصاد در پاسخ به عملیات منافقان به طمع فتح تهران صورت گرفت که 
با پیروزی نیروهای جمهوری اسلامی ایران به اتمام رسید و این عملیات آخرین عملیات 
رزمی جمهوری اسلامی ایران در جنگ تحمیلی بود با این تفاوت که این بار دشمنان 
منافقانی بودند که با حمایت صدام به مرزهای ایران حمله کردند و پس از شکست و تلفات 
زیاد عقب نشینی کردند.وی با بیان اینکه سپاه و ارتش با پشتیبانی هوانیرو ارتش و نقش 
برجسته شهید صیاد شیرازی با درهم کوبیدن منافقان و متلاشی کردن دشمن پاسخ 
کوبنده و عبرت آموزی به منافقان دادند، گفت: ملت ایران با تأسی به آموزه های اسلام 
و رهبری امام خامنه ای و به برکت خون شهدا و مقاومت مردم محکم تر از همیشه اجازه 

تجاوز به مرزهای جمهوری اسلامی ایران را به هیچ کس نخواهد داد.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم 

دشمن با تفرقه افکنی درحال نفوذ میان ملت است

مدیرکل تبلیغات اسلامی قم با اشاره به وجود هزار و 200 
هیات مذهبی دارای مجوز در این استان گفت: در ایام ماه 
محرم حداقل در هزار مسجد و حسینیه قم، برپایی مجالس 

و هیات های عزاداری را خواهیم داشت. 
حجت الاسلام مرتضی شعبان زاده شامگاه چهارشنبه در 
دویست و هفتمین جلسه شورای فرهنگ عمومی قم، در 
سالن اجتماعات تالار شهر استان همچنین افزود: در این 
استان 700 مسجد فعال وجود دارد که 567 مسجد در شهر 

قم و مابقی نیز در شهرستان ها است.
وی با یادآوری اینکه در محرم سال گذشته با همراهی 
اداره کل آموزش و پرورش استان، در 200 الی 300 مدرسه 
با  نیز  امسال  داشت:  بیان  شد  برپا  عزاداری  هیات های 
توافق های صورت گرفته، در هر مدرسه ای که تقاضا داشته 

باشد، امکان برپایی مجالس عزاداری است.
مدیرکل تبلیغات اسلامی قم با بیان اینکه در محرم امسال 
از  هیات  گفت: 270  دارند  برنامه  مهاجران  هیات   300
پاکستانی  مهاجران  از  نیز  هیات   30 و  افغان  مهاجران 

هستند.
شعبان زاده گفت: امام جماعت 10 درصد مساجد قم از 

مهاجران هستند، و 70 امام جماعت افغانی داریم.
وی وجود 300 روضه خانگی در قم را مورد توجه قرار داد و 
گفت: در ماه رمضان امسال 114 روضه خانگی مورد بازدید 

و ارزیابی قرار گرفتند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی قم با اشاره به وجود بیش از هزار 
مداح فعال در این استان خاطرنشان کرد: در ماه محرم بیش 

از 2 هزار مبلغ و مبلغه فعال داریم، که هزار تَن آنها به صورت 
انفرادی و گروهی با هماهنگی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه 

علمیه، از اداره کل تبلیغات حکم می گیرند.
قالب  در  ماه محرم  برنامه های  که  نکته  این  با ذکر  وی 
سه نوع مختلف تبلیغ، اعم از حقیقی، محیطی و مجازی 
طریق  از  جامعه  مردم  درصد   20 گفت:  می شود  انجام 
تبلیغ محیطی فرهنگ پذیر می شوند، از این رو قراردادی 
با شهرداری قم منعقد شده که بر اساس آن، یکهزار سازه 
آویز، 150 سازه تبلیغاتی و 2 تلویزیون شهری شهرداری 

فعال می شود.
وی ادامه داد: به دنبال این هستیم که در همه اداره های 
است"،  )ع(  حسین  عالم  همه  "نجات  شعار،  استان، 

برجسته تر شود.
وی گفت: باید تبلیغ محیطی را جدی تر بگیریم، و در این 

زمینه نیز همه نگاه ها به شهرداری نباشد.
خبرگزاری   20 از  بیش  وجود  به  اشاره  با  شعبان زاده 
فرهنگی و دولتی و خصوصی در شهر قم گفت: در حوزه 
خبرگزاری جامعه هدف خوبی دادیم و حداقل 200 هزار 
تَن از مردم استان اخبار را از خبرگزاری هایی مانند تسنیم، 
ایرنا، ایلنا و فارس دنبال می کنند که باید این مخاطبان را 
پای گفتمان مشترک بیاوریم و یک فضای خوبی ایجاد شود.
وی گفت: خبرگزاری ها باید علاوه بر تمرکز بر گفتمان 

مشترک، محافل مذهبی استان را نیز معرفی کنند.
وجود  به  اشاره  با  ادامه  در  اسلامی  تبلیغات  مدیرکل 
کانال های پرمخاطب در شبکه های اجتماعی گفت: در 

زمینه نشر معارف دینی از طریق شبکه های اجتماعی دچار 
ضعف هستیم.

بودجه فرهنگی  استان قم بابد درجای خودش 
هزینه شود

وی در بخشی از سخنان خود بودجه فرهنگی این استان 
را 2 هزار میلیارد ریال ذکر و تصریح کرد: برغم اختصاص 
این بودجه برای استان، اما مساجد، هیات های مذهبی و 
کانون های فرهنگی هنری بودجه لازم را دریافت نمی کنند.

وی گفت: شورای فرهنگ عمومی یک تیم حقیقت یاب 
شکل دهد، تا مشخص شود این بودجه با چه سیاست هایی 

توزیع می شود.
وی گفت: اگر این بودجه در جای خودش مصرف شود، 
به معنای واقعی از نهادها و مجموعه های مردمی پشتیبانی 

صورت گرفته است.
تاکید بر برگزاری جلسه های توجیهی برای 

هیات های مذهبی 
فرماندار قم نیز با تاکید بر برگزاری جلسه های توجیهی 
برای هیات های مذهبی گفت: تردد هیات های مذهبی 
از معضل های جدی است که باید توجیه های لازم صورت 

گیرد.
سازمان  توجه  بر  تاکید  با  همچنین  ذاکریان  عباس 
به ویژه  ایمنی هیات های مذهبی  به مباحث  آتش نشانی 
هیات های که اقدام به نصب چادر می کنند گفت: با توجه 
بیماری کرونا، در خصوص رعایت مسائل  به خیز جدید 

بهداشتی دقت کافی شود.

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم خبرداد:

برپایی هیات های عزاداری در هزار مسجد و حسینیه

حسن صادقی*

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم گفت: اطلس سرمایه گذاری این 
استان با انجام طرح های پژوهشی تخصصی تدوین می شود و در اختیار فعالان 

اقتصادی قرار می گیرد. 
حسن نادری در گفت وگویی  اظهارداشت :برای تهیه اطلس سرمایه گذاری استان 
قم طی مراحلی مانند انجام مطالعات، طراحی، پیاده سازی و استقرار سامانه مکان 

محور طرح های سرمایه گذاری در دستور کار بوده است.
وی با اشاره به لزوم تسهیل فرآیندهای سرمایه گذاری در استان برای تحقق رشد 
اقتصادی لحاظ شده، افزود: میزان رشد اقتصادی بخش های مختلف استان در 
مجموع 7.8 درصد درنظر گرفته شده که برآورد سرمایه گذاری مورد نیاز برای تحقق 

آن حدود 20 هزار میلیارد تومان است.
وی ادامه داد: درهمین رابطه سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم میزان سرمایه گذاری 
مورد نیاز به تفکیک بخش های مختلف اقتصادی استان را مشخص کرده است و با 
ایجاد سازوکارهایی برای هماهنگی همه دستگاه های اجرایی در راستای جذب 

سرمایه  مورد نظر تلاش می کند.
نادری گفت: بررسی راهکارهای ارتقا و بهبود وضعیت تولید، تجارت و اشتغال 
استان در شرایط پسا کرونا و همچنین مطالعه و شناسایی ظرفیت های استان قم 
در زمینه سوغات و ارائه بسته های پیشنهادی در این خصوص از دیگر فعالیت های 

پژوهشی سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم در طول یک سال  گذشته است.
وی بیان داشت: تحقق رشد اقتصادی مورد نظر در قم نیازمند اراده،  هماهنگی، 
برنامه ریزی،  مدیریت اجرا و نظارت قوی در سطح استانی است و در این راستا سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی اقدام های لازم از جمله برنامه عملیاتی تحقق رشد اقتصادی را 

تدوین کرده است.
وی ادامه داد: رشد اقتصادی  قم طی سالجاری با تخصیص اعتبارات دولتی، 
مشارکت فعال بخش خصوصی و جذب سرمایه گذاران ایرانی و غیر ایرانی علاقه مند به 
فعالیت در این استان سرعت بیشتری خواهد گرفت و در این خصوص پیش بینی های 

لازم انجام شده است.

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم :

اطلس سرمایه گذاری استان قم تدوین می شود

معاون شرکت توزیع نیروی برق استان قم خبرداد:
رشد۵.۵ درصد پیک مصرف برق در قم

معاون بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع 
میزان  »بیشترین  که  این  بیان  با  قم  برق  نیروی 
مصرف برق همزمان تمامی مشترکین در یک سال را 
پیک  مصرف می گویند«، گفت: امسال پیک مصرف 
استان قم نسبت به سال گذشته حدود 5.5 درصد 
این وجود خوشبختانه خاموشی در  با  رشد دارد، 

بخش خانگی اعمال نشد. 
افزود:  گفت وگویی  در  ارجمندزاده  محمد  سید 
فصل گرما در قم همیشه از خردادماه آغاز می شود 
امسال هم متاثر از سال های گذشته برای جلوگیری 

از قطعی برق برنامه ریزی ویژه ای انجام شد.
وی اضافه کرد: طبق برنامه ریزی وزارت نیرو که 
از شهریور پارسال آغاز شد،  امسال شرایط به مراتب 
مطلوب تری نسبت به سال های گذشته داشتیم، به 
دلیل برنامه ریزی وزارت نیرو در بخش تولید یعنی 
تعمیرات  شد  مدار  وارد  که  جدیدی  نیروگاه های 
داد:  ادامه  وی  شد.  انجام  به موقع  نیروگاهی 

خوشبختانه پایان اردیبهشت ماه تمام نیروگاه های 
کشور آماده تولید بودند و نیروگاهی خارج از مدار 
نداشتیم. ارجمندزاده با بیان این که امسال از 15 
خردادماه برنامه مدیریت مصرف آغاز شد، گفت: 
ابلاغ شد  به واحدهای صنعتی  در بخش صنعت 
تا خودشان مدیریت کنند و هفته ای یک روز برنامه 
تعطیلی و تعمیرات انجام دهند و در مقابل دچار 
قطعی برق نشوند. وی افزود: در بخش کشاورزی 
تا 17  ساعت 12  از  شدند  موظف  کشاورزان  نیز 
آبیاری  ولی  است،  برق  شبکه  پیک  ساعت  که 
چاه  الکتروپمپ های  نمی شود،   انجام  کشاورزی 
در  کرد:  اضافه  وی  کنند.  خاموش  را  کشاورزی 
دامداری ها و مکان هایی که در صورت خاموشی، 
معاون  نمی دهد.  رخ  متضرر می شوند، خاموشی 
شرکت برق قم ادامه داد: امسال دولت بیشترین 
فشار را در بخش اداری دارد؛ در ساعات اداری 30 
درصد کاهش مصرف و پس از ساعات اداری نیز 

60 درصد کاهش مصرف برق انجام می شود. وی 
با بیان این که تمامی بخش ها از طریق کنتور فهام 
و سامانه پایش قابل رویت است، تصریح کرد: حتی 
مشترکان خانگی پرمصرف نیز از طریق کنتورهای 
فهام قابل رصد هستند؛ مطابق قانون، مشترکانی 
مشترکان  جزو  می کنند  مصرف  الگو  برابر   2 که 
پرمصرف هستند. وی با تاکید بر این که با اجرای 
توصیه های ساده مثل عدم استفاده از وسایل برقی 
خانوار  هزینه  مصرف  پیک  ساعات  در  پرمصرف 
اگر  نیز  در بخش خانگی  کاهش می یابد، گفت: 
مشترکان یک کیلووات ساعت نسبت به سال گذشته 
کاهش مصرف داشته باشند معادل پنج برابر هزینه 
یک کیلووات را دریافت می کنند. ارجمندزاده افزود: 
اگر مدیریت مصرف داشته باشیم، علاوه بر این که 
پایداری شبکه را حفظ کرده ایم، مشترکان می توانند 
داشته  رایگان  برق  قبض  مناسب  صرفه جویی  با 

باشند و به کاهش خاموشی ها کمک کنند.

فرماندارقم  گفت: بزرگترین منکر این است که جامعه را از نظام و کارآمدی آن ناامید 
کنند، امروز دشمن با ما در یک جبهه وارد جنگ نشده است و ما در جنگی ترکیبی از 

فرهنگی، امنیتی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی مواجه هستیم. 
عباس ذاکریان در جلسه اعضای ستاد امر به معروف استان که با حضور حجت 
الاسلام والمسلمین علی اصغر گرجی دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان 
قم برگزار شد، ضمن تقدیر از تلاش های این ستاد در چند ماه اخیر اظهار داشت: در 
این مدت شاهد تلاش های زیادی ستاد در احیای این فریضه الهی بودیم و اقدامات 

خوبی شکل گرفته است.
وی عنوان کرد: باید همه ظرفیت ها را به کار ببریم، شورای امر به معروف ادارات همه 

نیروهای شما هستند که در کنار هم جمعیتی عظیمی را تشکیل می هند و چه خوب 
است هر فصلی این اعضا گردهم بیایند تا قوت قلبی باشد، به خصوص اینکه از نظر 

فرهنگی نیز قدرت مانور دارند و می توانند از ظرفیتهای لازم استفاده کنند.
ذاکریان با بیان اینکه نمی توان نسبت به هر منکری بی تفاوت بود افزود: در هر 
اداره ای باید مصادیق منکر را شناسایی کنیم و با نگاه کارشناسی و هدفمند تر پیش 
رویم، چرا که فقط هدف از امر به معروف حجاب و عفاف نیست و مصادیق دیگری را 
نیز شامل می شود. وی تصریح کرد: بزرگترین منکر این است که جامعه را از نظام و 
کارآمدی آن ناامید کنند، امروز دشمن با ما در یک جبهه وارد جنگ نشده است و ما در 

جنگی ترکیبی از فرهنگی، امنیتی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی مواجه هستیم.

فرماندار قم:

نمی توان نسبت به هر منکری بی تفاوت بود



3 شنبه-1 مرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 5543

دردسرهای زیاد لاغر بودن

تنهایی احساسی است پیچیده و منحصربه فرد. از آنجایی که تنهایی در بین افراد 
یک دلیل مشترک ندارد؛ بنابراین پیشگیری و درمان این احساس مضر می تواند 
بسیار متفاوت باشد. مثلا یک کودک تنها که برای دوست پیدا کردن در مدرسه 
تلاش می کند، نیازهای متفاوتی با یک فرد سالمند که همسرش را تازه از دست 
داده، دارد. هرچند تنهایی را معمولا به صورت وضعیت انزوا و تنها بودن تعریف 
می کنند، اما تنهایی در واقع یک وضعیت ذهنی است. تنهایی باعث می شود 
انسان احساس تهی بودن، ترس و بی ارزش بودن کند. افرادی که تنها هستند 
اغلب نیاز به تماس انسانی دارند، اما وضعیت ذهنی آنها، شکل دادن ارتباط با 
دیگران را سخت تر می کند. البته تنهایی برنامه ریزی شده و انتخابی که در آن فرد 
به کارهای مهم و باارزشش می پردازد و در زمان های لازم به امور اجتماعی مشغول 
است می تواند مفید هم باشد، در اینجا منظور از تنهایی، احساسی است که فرد 
دارد. محققان می گویند احساس تنهایی با گوشه گیری از اجتماع، ضعف در 

مهارت های اجتماعی و افسردگی مرتبط است.
به گفته ی بسیاری از کارشناسان، تنهایی لزوما این نیست که فرد تنها باشد. 
بلکه تنهایی یک احساس است که بر ذهن نیز اثر می گذارد. مثلا فردی که در کار 
و حرفه اش خیلی هم موفق است ممکن است با وجود اینکه آدم های زیادی در 

اطرافش هستند احساس تنهایی کند. 
اثرات تنهایی بر بدن

سطح هورمون استرس بالا می رود

احتمالا می دانید که وقتی استرس دارید بدن تان مقدار زیادی هورمون استرس 
یا همان کورتیزول ترشح می کند. بنابراین جای تعجب ندارد که وقتی می توانید 
با دیگران ارتباط برقرار کنید، سطح کورتیزولتان پایین تر است. مطالعات نشان 
می دهند آنهایی که در مورد مسائل و مشکلات خود با یک دوست حرف می زنند و 
درددل می کنند، بعد از این کار از نظر جسمی احساس تسکین و آرامش می کنند. 
وقتی ناراحتی ها را در دلتان تلنبار نمی کنید و قادرید در موردشان با یک دوست 
حرف بزنید، استرس فیزیکی کمتری خواهید داشت. کورتیزولِ زیاد چیزی است 
که سیستم بدنتان ممکن است نتواند خوب تحملش کند. پس این قضیه را جدی 
بگیرید و در مورد مشکلات و ناراحتی هایی که پریشانتان می کنند با یک دوست 

صمیمی درددل کنید.
سیستم عصبی در وضعیت جنگ یا گریز قرار می گیرد و خوابیدن را 

سخت می کند
وقتی احساس تنهایی می کنید، مغزتان می تواند نوراپی نفرین زیادی تولید کند 
که هورمونی است که واکنش جنگ یا گریز را برانگیخته می کند. وقتی بدن شما با 
فعال کردن واکنش های جنگ یا گریز به استرس پاسخ می دهد، خوابیدن در پایان 

روز سخت تر می شود، حتی اگر شدیدا نیازمند تنهایی و استراحت کردن باشید.
انسان موجودی است اجتماعی؛ اما خیلی وقت ها که استرس داریم ناخواسته 
از اجتماع کناره می گیریم، مثلا یک دورهمی دوستانه یا از خانه بیرون زدن به قصد 
دیدار با یک دوست یا حتی قدم زدن در یک مکان شلوغ مانند پارک را کنسل 

می کنیم، به این امید که این کارها استراحتی برای مغز است، در حالی که این کار 
زمانی مفید است که برای تنهایی تان برنامه ای خلاقانه داشته باشید.

گلبول های سفید خون بالا می رود و در بلندمدت ایجاد التهاب می کند
هرچند هورمون کورتیزول با التهاب می جنگد؛ اما واکنش جنگ یا گریزی 
که تنهایی عامل آن است، بدن را وادار به تولید نوراپی نفرین می کند که در واقع 
تولید گلبول های سفید خون را افزایش داده و مکانیسم طبیعی دفاعی بدنتان را 

خاموش می کند. این یک چرخه ی معیوب است:
استرس دارید و کورتیزولتان بالاست؛ اما چون کمی سراسیمه اید، بدنتان نسبت 
به جنبه ی مفید کورتیزول که کاهنده ی التهاب است کمتر حساسیت نشان 
می دهد. افراد تنها در بلندمدت بیشتر احتمال دارد قربانی مشکلات مرتبط با 
التهاب مزمن مانند سرطان، حساسیت نسبت به ویروس ها و عفونت شوند. در 
کلاس های ورزشی جمعی و گروهی شرکت کنید، برای پیاده روی به پارکی شلوغ 

بروید و تا جایی که ممکن است از جمعیت کناره نگیرید.
دمای بدن کم می شود

در سال 2012 محققان هلندی دریافتند حتی فکر اینکه اجتماع شما را نادیده 
می گیرد کافیست تا دمای بدنتان را پایین بیاورد. همین محققان دریافتند حتی 
یادآوردن خاطره ی یک گوشه گیری اجتماعی می تواند به افراد احساس سرما 
بدهد. به زبان ساده، تنهایی به شما احساس سرما و لرز می دهد. طبق توصیه ی 
تعامل  یک  با  هم  را  تنهایی  از  ناشی  سرمای  احساس  می توانید  کارشناسان 
اجتماعی واقعی و هم با یک گرمای فیزیکی که القاکننده ی یک ارتباط گرم است 
از بین ببرید، مثلا یک فنجان چای داغ بین دست هایتان بگیرید. ارتباط ذهنی و 

جسمی بین گرمای فیزیکی و احساس دوست داشته شدن، واقعی است!
وقتی تنها هستید از دوپامین محرومید. دوپامین هورمونی است که وقتی تماس 
فیزیکی با فردی برقرار می کنید ترشح می شود. این کمبود باعث می شود احساس 
سرما کنید. حتی ممکن است به دلیل نیاز به احساس گرما بدون شناخت و 

عجولانه وارد رابطه ای شوید که چندان مناسب نیست.
فشار خون بالا می رود و احتمال بیماری قلبی بیشتر می شود

تنهایی  احساس  می گویند  دانشمندان  است.  مضر  هم  قلب  برای  تنهایی 
می تواند باعث شود محیط خود را ناایمن و غیردوستانه احساس کنیم، بنابراین 
دچار اضطراب می شویم و ضربان قلبمان بالاتر می رود و طبیعتا فشارخونمان هم 

افزایش می یابد.
سیستم ایمنی ضعیف می شود

مطالعات نشان داده است که احساس تنهایی موجب تضعیف سیستم ایمنی 
می شود و افراد تنها بیشتر مستعد بیمار شدن هستند. مطالعه ای نشان داد 
افرادی که می گفتند احساس تنهایی می کنند، بعد از واکسینه شدن، بدنشان 

آنتی بادی های خوبی تولید نکرده بود. 
طول عمر کاهش می یابد

واقعا غم انگیز است؛ حتما تا اینجا هم متوجه شده اید که تنهایی چه عوارضی 
برای سلامتی دارد. تمام این موارد به مرور زمان بر طول عمر اثر می گذارند. زیرا به 

طور کلی، وضعیت نامناسب سلامتی منجر به کوتاه شدن عمر می شود.
چند توصیه ی ساده برای کاهش احساس تنهایی

در فعالیت های اجتماعی، داوطلبانه و جهادی شرکت کنید.
با یکی از اعضای خانواده یا اقوام نزدیکتان ارتباط بیشتری برقرار کنید و ساعاتی 

از روز را با صحبت کردن با او بگذرانید.
یک ورزش یا فعالیت بدنی را به صورت منظم و مداوم دنبال کنید. 

چند توصیه ی ساده برای کاهش احساس تنهایی؛

محققان هشدار می دهند؛تاثیرات مخرب احساس تنهایی بر سلامت

تاثیر غذاهای فوق فرآوری شده بر عملکرد 
شناختی مغز 

در حالی که سبزیجات کنسرو شده به عنوان غذای فرآوری شده برچسب 
گذاری می شوند، غذاهایی که از قبل بسته بندی شده اند مانند تنقلات و 

پیتزا، فوق فرآوری شده در نظر گرفته می شوند.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از مدیکال نیوز تودی، محققان اثرات غذاهای 
فوق فرآوری شده مانند پیتزا، نان سفید و شکلات را بر عملکرد شناختی افراد 

مسن بررسی کردند.
آنها دریافتند که غذاهای فوق فرآوری شده با کاهش عملکرد زبانی و اجرایی 

در افراد مسن بدون بیماری مزمن مرتبط است.
آنها اشاره کردند که کاهش مصرف غذاهای فوق فرآوری شده ممکن است از 

زوال شناختی جلوگیری کند و خطر زوال عقل را کاهش دهد.
غذاهای فوق فرآوری شده به طور فزاینده ای جایگزین رژیم های غذایی 
سنتی مبتنی بر غذاهای کم فرآوری شده و فرآوری نشده در سراسر جهان 

شده اند.
غذاهای فرآوری شده معمولًا شامل دو یا سه ماده هستند و عبارتند از:

• سبزیجات کنسرو شده
• آجیل شور

• پنیر
• ماست ساده

غذاهای فوق فرآوری شده حاوی مواد غذایی کامل نیستند، تحت چندین 
فرآیند صنعتی قرار می گیرند و حاوی موادی از جمله طعم دهنده ها، رنگ ها و 

افزودنی ها هستند. انواع آن عبارتند از:
• تنقلات بسته بندی شده

• شکلات
• غذاهای از پیش آماده شده مانند پیتزا و پاستا

• غلات صبحانه
افزایش مصرف غذاهای فوق فراوری شده با کاهش کیفیت غذایی رژیم ها 
و بیماری های مزمن از جمله چاقی، مشکلات متابولیک و بیماری های قلبی 

عروقی مرتبط است.
محققان دریافتند که مصرف غذاهای فوق فرآوری شده با عملکرد بدتر در 
آزمون های شناختی زبان و عملکرد اجرایی در بین افراد بدون بیماری مزمن 
مرتبط است. آنها خاطرنشان کردند که کاهش مصرف غذاهای فوق فرآوری 
شده ممکن است به بهبود شناخت مختل شده در میان سالمندان کمک 

کند.

مدرس مهارت های زندگی :

تفاوت مغز زنان و مردان چگونه است؟ 
مدرس مهارت های زندگی گفت:به طور کلی بانوان از ارتباط دو نیم کره 

مغزی بیشتری برخوردار هستند و این امر در آقایان کمتر است. 
علی صدرا  به تفاوت تفکر بانوان و آقایان پرداخت و راه های آگاهی از این 

ویژگی ها را مطرح کرد.
به  نیاز  دیگری  چیز  هر  مانند  زندگی  گفت:  زندگی  مهارت های  مدرس 
یادگیری دارد و می تواند بین دو وضعیت سفید و سیاه باشد. زندگی نمی تواند 
کاملا سیاه یا سفید باشد اما اگر کسی بخواهد زندگی خود را به سمت سفیدی 

بیشتر هدایت کند باید ملزومات اصلی زندگی را بیاموزد. 
صدرا ادامه داد: هر فردی برای اصلاح وضعیت سیاه زندگی خود باید به سه 
کلمه آموزش، آگاهی و برنامه ریزی توجه کند. زوج ها باید این سه کلمه را بسیار 
جدی گرفته و دائما در حال یادگیری باشند. آگاهی افراد از ویژگی ها و تفاوت های 
همسر باعث می شود ارتباطات صمیمی تری بین زوجین شکل بگیرد.  وی 
افزود: به طور کلی بانوان از ارتباط دو نیم کره مغزی بیشتری برخوردار هستند 
و این امر در آقایان کمتر است؛ به دنبال این مسئله بانوان همچنین تمایل 
دارند در محل امن زندگی خود، یعنی خانه و در کنار خانواده، از نیم کره راست 
خود که مربوط به احساسات می شود استفاده کنند. تغییر طرز تفکر از نیم کره 
چپ به نیم کره راست برای بانوان به سرعت اتفاق می افتد اما در مقابل این امر 
برای آقایان زمان بیشتری می برد. وی افزود: اگر بانوان از این امر آگاه باشند از 
رفتارهای منطقی و غیر احساسی همسر خود در ابتدای ارتباط هر روز دلخور 
نمی شوند. همچنین آقایانی که درباره این ویژگی خود اطلاع دارند می توانند 
به تغییر طرز تفکر خود از نیم کره چپ به راست کمک کنند و سرعت آن را بالا 
ببرند.  صدرا اظهار داشت: آموزش می تواند افراد را در مقابله با برخی رفتارها 
مانند عصبانیت و اضطراب مقاوم تر کند. برای مثال در تمرین 478 افراد باید 
چهار ثانیه نفس خود را به داخل بکشند، هفت ثانیه آن را در سینه خود حبس 
کنند و سپس طی مدت هشت ثانیه آن را خارج کنند. این تمرین با یادگیری و 
آموزش به دست می آید و با آگاهی تفاوت دارد. مدرس مهارت های زندگی گفت: 
برای برنامه ریزی نیز افراد باید کارهای خود را به دو دسته کارهای مهم و غیر مهم 
تقسیم کنند. این دو هرکدام یا فوری هستند و یا غیر فوری به حساب می آیند. 
اگر کاری مهم و فوری است باید سریعا انجام شود و اگر غیر مهم و غیر فوری 
است باید از لیست کارها حذف شود.  وی ادامه داد: افراد در ارتباط با خانواده 
همسر باید ابتدا رابطه خوبی با همسر خود داشته باشند. در ادامه باید افراد باید 
ارتباط مستقیم داشته باشند؛ چرا که رفتارهای غیر مستقیم باعث سوءبرداشت 
و سوءتفاهم می شود. در سومین مرحله افراد باید از اضافه کردن فرزندان خود به 

مشکلات خانوادگی خودداری کنند و آنها را در درگیری ها وارد نکنند.
 

استاد عفونی دانشگاه علوم پزشکی تهران :

ویروس کودکانه را بشناسید! 
استاد عفونی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت:روتا ویروس،ویروسی است 
که در کودکان دیده می شود و علائم اسهال و استفراغ دارد، اما جای نگرانی 
نیست.  حمید عمادی، استاد عفونی دانشگاه علوم پزشکی تهران درباره 
»روتاویروس و علائم آن«، بیان داشت: روتاویروس ویروسی است که همراه 
با اسهال و استفراغ است و بیشتر در کودکان دیده می شود.  وی افزود: این 
ویروس را در افراد بالغ بسیار کمتر مشاهده می کنیم. واقعیت این است که 
عامل ایجاد کننده روتاویروس و ویروس کرونا خیلی با هم فرق نمی کند و همه 
اینها در نهایت یک ویروسی است که خوب می شوند و علائم بالینی خیلی 
متفاوتی ندارند.  استاد عفونی دانشگاه علوم پزشکی تهران اضافه کرد: اینکه 
عامل بیماری چه چیزی است، برای مردم خیلی فرق نمی کند و تفاوت زیادی 
ندارد؛ضمن اینکه باید در شستن میوه ها نهایت دقت صورت گیرد؛ در نتیجه 
عامل آن کرونا ویروس یا روتاویروس باشد، چون تفاوت زیادی با هم ندارند، 

نباید برای مردم نگرانی و دغدغه ایجاد کند.

سلامت

متخصص تغذیه و رژیم درمانی عنوان کرد؛

مگس میوه و مورچه عسل
 چقدر خطرناک است

متخصص تغذیه و رژیم درمانی، درباره خوردن تصادفی مگس های ریز اطراف 
میوه، مورچه های داخل ظرف عسل و ارتباط باقالا با ابتلاء و یا درمان کم خونی، 

توضیحاتی ارائه داد. 
گلبن سهراب، با اشاره به اینکه ممکن است در فصل تابستان و به دلیل قرار 
گرفتن میوه ها در معرض هوای آزاد و یا در اطراف سطل زباله پشه هایی ریزی 
از  و  متر است  میلی  تا سه  دو  پشه ها  این  اندازه  اظهار کرد:  مشاهده شود، 
مگس های خانگی نیز کوچک تر هستند، به این مگس ها اصطلاحاً مگس های 

میوه گفته می شود.
وی افزود: منبع اصلی این مگس ها غالباً تخم های مگس میوه هستند که 
در میوه فروشی ها توسط مگس میوه بالغ روی میوه های کاملًا رسیده گذاشته 

می شوند.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان اینکه تا زمانی که 
میوه از یخچال خارج نشده یا بوی تخمیر و ترشیدگی از آن استشمام نشود این 
مگس ها از تخم خارج نمی شوند، گفت: به ندرت پیش می آید که مگس میوه 
بالغ از طریق شکاف پنجره و یا فاضلاب جذب بوی میوه های در حال فساد شود 

که با رعایت بهداشت هرگز شاهد این موضوع نخواهیم بود.
میوه ها  از طریق  اینکه خوردن تصادفی تخم مگس ها  بر  تاکید  با  سهراب 
مشکلی برای سلامت به وجود نمی آورد، توصیه کرد: این میوه ها حتی اگر یکبار 
شسته شده باشند، بعد از مشاهده این مگس های ریز، میوه را قبل از مصرف 

دوباره بشویید.
وی در پاسخ به این سوال که آیا می توان آبغوره را در بطری های پلاستیکی 
نگهداری کرد یا خیر، توضیح داد: آبغوره بیشتر به عنوان چاشنی سالاد استفاده 
می شود و به دلیل اینکه حاوی اسیدهایی مثل تارتاریک، مالیک، فرمیک، 
سوکسینیک و اگزالیک است خاصیت اسیدی دارد بنابراین این مواد می تواند 

باعث آزاد شدن مواد مضر از ظرف پلاستیکی به داخل آن شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه ادامه داد: در بین انواع ظروف پلاستیکی فقط 
پلاستیک های polypropylene یا pp با مواد اسیدی وارد واکنش نمی شوند 
ولی سایر پلاستیک ها مثل بطری آب و نوشابه برای نگهداری آب لیموو و آبغوره 

مناسب نیستند.
سهراب توصیه کرد: بهترین ظروف برای نگهداری آبغوره، ظرف های شیشه ای 

هستند.
متخصص تغذیه و رژیم درمانی هشدار داد: چنانچه آبغوره کپک زد حتماً آن 
را دور بریزید چرا که کپک های مضر با جوشاندن، صاف کردن و یا اضافه کردن 

نمک از بین نمی رود.
وی در ادامه در پاسخ به این سوال که آیا مورچه های اطراف و یا داخل ظرف 
عسل خطرناک هستند یا خیر، گفت: به این مورچه ها اصطلاحاً مورچه های 
شکر گفته می شود و تا به امروز هیچ گزارشی مبنی بر اینکه فردی با این مورچه ها 

بیمار شده ارائه نشده است.
سهراب با بیان اینکه احتمال اینکه درصد کمی از مورچه های شکر ممکن 
است حامل باکتری یا قارچ باشند وجود دارد، خاطرنشان کرد: کمتر از یک 
درصد مردم دنیا نسبت به مورچه های شکر آلرژی دارند بنابراین با این حال که 
خوردن تصادفی این مورچه ها مشکلی برای سلامت ایجاد نمی کند ولی بهتر 
است بخش عسلی که مورچه را داخل آن مشاهده کرده اید دور بریزید و باقی را 

با خیال آسوده مصرف کنید.
وی در ادامه درباره این موضوع که آیا استفاده از باقالا می تواند فرد را به کم 
انواع حبوبات مفید و حاوی  از  باقالا یکی  نیز اظهار کرد:  خونی مبتلا کند 

ریزمغذی های مفید و خونساز است.
سهراب با تاکید بر اینکه مصرف باقالا در افراد سالم در پیشگیری و درمان کم 
خونی بسیار مؤثر است، گفت: مصرف باقالا برای افرادی که به طور ژنتیکی دچار 
نقص آنزیم گلوکز شش فسفات روژناز یا به عبارت دیگر مبتلا به فاویسم هستند 

می تواند خطرناک باشد و حتی منجر به شوک شود.
متخصص تغذیه و رژیم درمانی در ادامه یادآور شد: استفاده از باقالا برای افراد 

سالم مشکلی ایجاد نمی کند و برای پیشگیری و درمان کم خونی مؤثر است.



شنبه-1 مرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 45543 اجتماعی

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم: 

استان قم ۱۱ شهرک و ناحیه صنعتی دارد 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم گفت: استان قم 11 شهرک و ناحیه 
صنعتی دارد، نواحی صنعتی ایجاد شده در قم تا سال 1383 زیر نظر جهاد سابق 
بوده است و بنابراین شرکت شهرک های صنعتی استان در جانمایی  و احداث آن ها 

نقشی نداشته است ولی اکنون اداره این نواحی با شرکت شهرک های صنعتی است.
به گزارش  ندای قم به نقل از ایرنا ،روح الله ابراهیمی درگفت و گویی اظهارداشت 
: رسالت اصلی شهرک های صنعتی خدمت رسانی بهتر به واحدهای صنعتی، حفظ 
محیط زیست و تامین ایمنی فعالیت های صنعتی است و شهرک های صنعتی قم نیز با 

این هدف احداث شده اند.
وی افزود: استان قم 11 شهرک و ناحیه صنعتی دارد، نواحی صنعتی ایجاد شده در 
قم تا سال 1383 زیر نظر جهاد سابق بوده است و بنابراین شرکت شهرک های صنعتی 
استان در جانمایی  و احداث آن ها نقشی نداشته است ولی اکنون اداره این نواحی با 

شرکت شهرک های صنعتی است.
وی ادامه داد: شکوهیه بزرگترین شهرک صنعتی استان قم با حدود یک هزار و 600 
قرارداد و یک هزار و 400 هکتار وسعت است که ظرفیت افزایش سطح تا 2  هزار هکتار 
را هم دارد. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم گفت: درحال حاضر در شهرک  
صنعتی شکوهیه 2 ایستگاه آتش نشانی، در شهرک صنعتی محمود آباد یک ایستگاه 
آتش  نشانی، در شهرک صنعتی ثامن الائمه )قنوات( یک ایستگاه آتش نشانی، در 
شهرک صنعتی سلفچگان یک ایستگاه آتش نشانی و در ناحیه صنعتی طغرود هم یک 

ایستگاه آتش نشانی ایجاد شده که مجهز به خودرو هستند.  
صنعتی  واحدهای  خود  به  شکوهیه  نشانی  آتش   ایستگاه  راهبری  افزود:  وی 
سپرده شده است، بر اساس قانون وقتی شهرک  صنعتی به یک حدی از زیرساخت ها 
می رسد و واحدهای صنعتی در آن مستقر می شوند اداره امور جاری آن در قالب شرکت 

خدماتی صنعتگران آن شهرک به خود واحدهای مستقر سپرده می شود.
ابراهیمی تاکید کرد: در خصوص تعداد ایستگاه ها و نوع ماشین آلات آتش نشانی 
مستقر در شهرک های صنعتی قم باید گفت این موضوع بر اساس استانداردهایی که 
سازمان صنایع کوچک از زیر مجموعه های وزرات صنعت،  معدن و تجارت ابلاغ کرده  
بر اساس نوع و وسعت واحدهای صنعتی جانمایی و ایستگاه های آتش نشانی احداث 

شده است.
سومین ایستگاه آتش نشانی در شهرک صنعتی شکوهیه احداث می شود

وی توضیح داد: در شهرها ایستگاه های آتش نشانی بر اساس میزان جمعیت تعیین 
و جانمایی می شود، اما در بخش صنعت متناسب با نوع صنعت جانمایی می شود که 
در همین رابطه شهرک صنعتی شکوهیه قم در حال حاضر 2 ایستگاه آتش نشانی فعال 
دارد و ایستگاه سوم نیز در انتهای سال جاری یا ابتدای سال آینده احداث و تجهیز 
خواهد شد. ابراهیمی با اشاره به برخی اقدام های صورت گرفته در راستای افزایش 
ایمنی شهرک صنعتی شکوهیه، گفت: در سال های اخیر به دلیل اتفاق های ناگواری 
که رخ داده است به خصوص در منطقه شیمیایی شهرک صنعتی شکوهیه که واحدهای 
پرخطر در آن مستقر هستند، تعداد شیرهای هیدرانت آتش نشانی را بیشتر کردیم که 

در زمان وقوع حادثه بهتر بشود عملیات اطفاء حریق را انجام داد.
وی ادامه داد: در حادثه  انفجاری که تیرماه امسال برای یک واحد تولیدی در شهرک 
صنعتی شکوهیه رخ داد نیز زیرساخت های لازم برای مهار آتش از جمله شیرهای 
هیدرانت آتش نشانی و سایر تجهیزات موجود در ایستگاه های آتش نشانی این شهرک 
صنعتی آماده بود و مورد استفاه قرار گرفت، همچنین با تلاش آتش نشانان مستقر در 
شهرک و آتش نشانانی که از طرف شهرداری قم آمده بودند از سرایت آتش به سایر 
قسمت های این واحد و دیگر واحدهای صنعتی مستقر در نزدیکی آن جلوگیری و به 

طور کلی از وقوع یک فاجعه جلوگیری شد.
وی افزود:  چهار دستگاه خودرو آتش نشانی به همراه 16 آتش نشان که در دو نوبت 
شیفت فعالیت می کنند، در ایستگاه آتش نشانی شهرک صنعتی شکوهیه فعال است که 
تا پایان سال تعداد خودرو و نیروهای اتش نشان مستقر در این شهرک صنعتی افزایش 
می یابد. وی بیان داشت: بر اساس برنامه ریزی انجام شده ایستگاه دوم آتش نشانی 
شهرک صنعتی محمود آباد نیز در سال جاری احداث خواهد شد، خودروهای سنگین 

مورد نیاز این ایستگاه نیز خریداری شده  و در حال نصب تجهیزات است.
ضرورت رعایت نکات ایمنی توسط بهره برداران واحدهای تولیدی 

ابراهیمی گفت: هر دو سال یکبار همه واحدهای صنعتی مستقر در شهرک های 
صنعتی استان توسط یک گروه متخصص مورد پایش قرار می گیرند و از نظر مسائل 
ایمنی، مشکل های آن ها شناسایی می شود و به بهره برداران اعلام می شود که در 
راستای رفع مشکل و افزایش ایمنی چه کارهایی باید انجام دهند، اطلاعات این 
گزارش را نیز برای اطلاع به نهادهای متولی در این حوزه همچون اداره کل تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی و سازمان صنعت، معدن و تجارت وسایر دستگاه های مسئول استان 
ارسال می کنیم. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم تاکید کرد: پرداختن به 
موضوع لزوم افزایش ایمنی در شهرک های صنعتی استان علاوه بر اقدام های شرکت  
شهرک های صنعتی نیازمند مشارکت همه بخش های اجرایی، نظارتی و قضایی استان 

و استفاده از ظرفیت های رسانه ای برای توجه بیشتر به این موضوع مهم است.
بهره برداران  با  ذیصلاح  دستگاه های  توسط  قانونی  برخورد  لزوم  به  اشاره  با  وی 
واحدهای صنعتی که مسائل ایمنی را رعایت نمی کنند، بیان داشت: ما حامی بخش 
صنعت هستیم اما باید رعایت نکات ایمنی در دستور کار بهره برداران واحدهای تولیدی 

باشد تا فعالیت های صنعتی در استان قم در شرایطی ایمن و مناسب دنبال شود.

استاندار قم:

می خواهیم کیفیت زندگی را برای مردم 
قم بالاتر ببریم 

استاندار قم گفت: 132 هزار نفر از مردم استان برای مسکن ثبت نام کرده اند که 
نزدیک به 18 هزار نفر از این تعداد طلاب ایرانی هستند و جمع بندی ها حاکی از واجد 

الشرایط بودن 90 هزار نفر از مردم استان در این طرح است. 
به گزارش ندای قم ،سید محمدتقی شاهچراغی روز سه شنبه در دیدار با حجت 
الاسلام علی عباسی رییس جامعه المصطفی افزود: در زمینه مسکن و اعطای زمین 
مسئول ذی ربط سازمان ملی مسکن است و غیر از این مسیر، اختیاری برای نهادها 
یا اشخاص دیگر لحاظ نشده است. وی با بیان اینکه ما در ابتدای مسوولیت، با نگاه 
جهان شهر بودن برای قم وارد کار شدیم، ادامه داد: در سفر ریاست محترم جمهور به 
قم، تاکید ما افزایش کارهای زیرساختی در قم بود و تلاش می کنیم که کیفیت زندگی 
را برای مردم قم بالاتر ببریم. استاندار قم تاکید کرد: در سفر رئیس جمهور به قم، 30 
پروژه کلان برای تامین زیرساخت ها تعیین شد و کارها در مسیر قرار گرفته است؛ پروژه 
هایی مانند فرودگاه، مترو و غیره در پیچ و خم مشکلات مانده اند؛ اما امروز به لطف 
خداوند به جمع بندی روشن نزدیک هستیم. شاهچراغی یادآور شد: ما برای نیازهای 
موسسات، باید راه مناسبی پیدا کنیم که همزمان هم نیازها تامین و هم اقتضائات کشور 

لحاظ شود.
شاهچراغی ابراز کرد: ما بنای این را نداریم که وعده ای بدهیم و سپس عملیاتی 
نشود؛ به همین دلیل در کارگروه های مربوطه مسائل کارشناسی باید بررسی شود تا 

در صورت امکان، وعده ای بدهیم.

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان کهک تاکید کرد: 

برخورد قاطع با هرگونه تخلف
 در زمینه تخلیه پسماندها در کهک 

رئیس اداره حفاظت محیط زیست شهرستان کهک گفت: بر اساس مصوبات کارگروه 
مدیریت پسماند شهرستان کهک، تخلیه زباله و نخاله های ساختمانی در تمامی مناطق 

این شهرستان ممنوع است. 
سجاد پارسامهر با اشاره به مصوبات کارگروه مدیریت پسماند شهرستان کهک در 
سخنانی اظهار داشت: در این جلسه بر لزوم تسریع در احداث ایستگاه انتقال پسماند 

شهرستان و همکاری تمامی دستگاههای اجرایی در این رابطه تأکید شد.
وی با بیان اینکه روند احداث ایستگاه انتقال پسماند شهرستان کهک بسیار کند بوده 
و تقریبا متوقف شده است، گفت: برای حفظ سلامت شهروندان و جلوگیری از تخریب 
طبیعت و محیط زیست، تخلیه هرگونه زباله و نخاله های ساختمانی در تمامی مناطق 
این شهرستان ممنوع است. وی با بیان اینکه همه پسماندهای تولیدی در شهرستان 
کهک باید به اماکن مجاز انتقال یابد، خاطرنشان کرد: بر اساس هماهنگی های به عمل 
آمده با مراجع قضایی و نیروی انتظامی، با هرگونه تخلف در زمینه تخلیه پسماندها در 
این شهرستان قاطعانه برخورد خواهد شد. پارسامهر در پایان گفت: محل مجاز تحویل 
پسماندها و نخاله های شهرستان کهک، در حال حاضر در اماکن مجاز دریافت پسماند 
و نخاله در شهرستان قم بوده و امیدواریم با تکمیل پروژه و بهره برداری هرچه سریعتر از 

ایستگاه انتقال پسماند کهک، این مشکلات برطرف شود.

شهردار قم در دیدار با خانواده شهید سیدمحمد بنی هاشمی:

ترویج فرهنگ ایثار و شهادت از 
اولویت های مدیریت شهری است

و  جان فشانی  مرهون  کشور  موفقیت های  و  پیشرفت ها  همه  گفت:  قم  شهردار 
ازخودگذشتگی شهداست و قطار انقلاب فقط با فرهنگ ایثار و شهادت می تواند مسیر 

خود را ادامه دهد.
دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد در دیدار با خانواده شهید سیدمحمد بنی هاشمی، 
طی سخنانی اظهار داشت: خداوند متعال را شاکر هستیم که فرصت حضور در بین 

خانواده شهدا را بار دیگر نصیب ما کرد.
وی با اشاره به کسب معنویت آحاد مختلف مردم از  شهدا، گفت: همه پیشرفت ها 
و موفقیت های کشور مرهون جان فشانی و ازخودگذشتگی شهداست و قطار انقلاب 

فقط با فرهنگ ایثار و شهادت می تواند مسیر خود را ادامه دهد.
شهردار قم با بیان اینکه قدردانی از خانواده شهدا وظیفه تمام مردم و به خصوص 
مسئولان است، تصریح کرد: شهدای گران قدر دوران دفاع مقدس و شهدای مدافع 

حرم بر سر تمامی مردم منت دارند و ما همه زیر منت شهدا هستیم.
وی با تأکید بر اینکه شهدا سبب می شوند تا ما راه را گم نکنیم، اضافه کرد: پاسداشت 

مقام شهدا باعث نورانیت زندگی و جان خود افراد خواهد شد.
دکتر سقائیان نژاد در پایان با تأکید بر اهمیت پاسداشت شهدا بر تقویت روحیه 
جهادی در تمام عرصه های خدمت رسانی تأکید کرد و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت را از 

اولویت های کاری مهم مجموعه مدیریت شهری قم دانست.
شهرداری قم پای کار کنگره ملی شهدای استان است

رئیس دومین کنگره ملی شهدای استان قم نیز دراین دیدار گفت: نام گذاری اسامی 
شوارع و معابر به نام شهدا، نصب سردیس شهدا در مناطق مختلف شهر، برگزاری 
یادواره ها و تبلیغات شهری بخشی از اقدامات مجموعه مدیریت شهری قم در راستای 
برگزاری دومین کنگره ملی شهدای استان است. علی اکبر خوش گفتارطی سخنانی 
افزود: طی دو سال گذشته به خاطر شیوع ویروس کرونا دیدار و بازدید از خانواده شهدا 
کمرنگ شده بود که با مدیریت نسبی این بیماری، بار دیگر دیدار با خانواده این شهدای 
والامقام رونق گرفته است. وی با اشاره به آماده سازی فضای فکری و کالبدی شهر برای 
برگزاری کنگره ملی شهدای استان قم، اضافه کرد: این کنگره 27 آبان ماه سال جاری 
و همزمان با سالروز شهادت مهدی زین الدین برگزار خواهد شد. رئیس دومین کنگره 
ملی شهدای استان قم خاطرنشان کرد: شهرداری قم به صورت همه جانبه پای کار 
برگزاری باشکوه دومین کنگره ملی شهدای استان قم در دهه آخر آبان ماه سال جاری 
است. وی تأکید کرد: نام گذاری اسامی شوارع و معابر به نام شهدا، نصب سردیس 
شهدا در مناطق مختلف شهر، برگزاری یادواره ها و تبلیغات شهری بخشی از اقدامات 
مجموعه مدیریت شهری قم در راستای برگزاری دومین کنگره ملی شهدای استان 

است.
 

رییس مرکز بهداشت استان قم:

۷۰ درصد تست های کرونا در قم مثبت است
رییس مرکز بهداشت استان قم گفت: موارد تست مثبت کرونا که در سه هفته گذشته 
شناسایی شده در مقایسه با یک ماه گذشته از حدود هفت درصد تست مثبت به 70 
درصد افزایش یافته که نشان می دهد چرخش ویروس جدی است.  سیامک محبی 
افزود: حدود سه هفته است وارد موج جدیدی از بیماری کووید 19 شده ایم و در 
حال حاضر میزان مراجعات به مراکز منتخب و سرپایی چهار برابر بیشتر شده است. 
وی اضافه کرد: بعد از گذشت چند ماه آرام که ناشی از برنامه عمومی واکسیناسیون و 
رعایت پروتکل های بهداشتی بود، متاسفانه در هفته های اخیر با کاهش سطح ایمنی 
و کمتر شدن استفاده از ماسک، شاهد افزایش شیوع ویروس کرونا هستیم. وی ادامه 
داد: میزان مرگ ومیر ناشی از ابتلا به ویروس کرونا افزایش نیافته، ولی به نظر می رسد با 
توجه به روند بیماری و بستری بیماران این اتفاقات نیز دستخوش تغییر شود. محبی در 
ادامه به شهروندان توصیه کرد: در صورتی که بیش از 6 ماه از تزریق واکسن نوبت سوم 
گذشته است، افراد بالای 18 سال می توانند به مراکز جامع سلامت شهری و روستایی 
مراجعه و دوز یادآور را تزریق کنند تا سطح ایمنی بدن افزایش یابد. وی با تاکید بر این که 
سبد واکسیناسیون در قم کامل است، افزود: توصیه می شود بعد از دوز یک و 2، نوع 
واکسن تغییر کند، دوز سوم و چهارم نوع دیگری استفاده شود تا به صورت ترکیبی 
سیستم دفاعی را هوشیار نگه دارد. وی تصریح کرد: در مقطع کنونی که روند افزایشی 
کرونا را شاهد هستیم، استفاده از ماسک یکی از اولویت هایی است که باید هر فرد که از 

منزل خارج می شود به خصوص در فضای پرتراکم و مسقف استفاده کند.
 

بااعتبار 1000 میلیارد ریال صورت می گیرد؛

آغاز عملیات اجرایی و افتتاح 
۱۳ پروژه شهرداری قم 

ایام فرخنده ماه ذی الحجه و روز خانواده مرحله جدید آغاز عملیات  با  هم زمان 
اجرایی، بهره برداری و افتتاح 13 پروژه شهرداری قم بااعتباری افزون بر 1000 میلیارد 
ریال در زمینه های فرهنگی، ورزشی، عمرانی، حمل ونقل و فضای سبز به اجرا خواهد 

رسید.
به گزارش روابط عمومی شهرداری قم ، به همین مناسبت مجموعه فرهنگی ورزشی 
شهیدان شاطریان و احداث و بهسازی ورودی شهر قم»محور شهید بادیان به بلوار 

شهید سلیمانی« در منطقه سه شهرداری قم به بهره برداری می رسند.
همچنین بوستان خانواده حضرت مریم در منطقه یک به همراه چندین طرح حوزه 
حمل ونقل و ترافیک نیز در مناطق مختلف شهری در قالب افتتاح پروژه های جدید 
مجموعه مدیریت شهری قم در روزهای نخست مردادماه سال جاری به صورت رسمی 
به بهره برداری خواهد رسید. عملیات اجرایی پروژه بزرگ هدایت آب های سطحی در 
بلوار آیت الله بافقی که اثربخشی ویژه ای در کنترل روان آب ها را در مناطق دو، سه و 
شش به دنبال خواهد داشت و فاز اول بهسازی بلوار شهید خداکرم شامل عملیات 

زیرسازی، اصلاح و روکش آسفالت در منطقه سه نیز در این مرحله آغاز خواهد شد.
پیاده،  عابر  پل های  از  بهره برداری  نظیر  ترافیک  و  حمل ونقل  حوزه  پروژه های 
موتورسیکلت،  و  خودرو  پارکینگ  احداث  شهری،  تقاطع های  هوشمندسازی 
بهره برداری از خودروهای برقی حمل زائران و اجرای عملیات خط کشی معابر بارنگ 
به  مرحله  این  در  قم  شهری  مدیریت  مجموعه  جدید  پروژه های  قالب  در  نیز  نانو 

بهره برداری خواهد رسید.

مدیر منطقه هشت شهرداری قم  :

منطقه هشت بیشترین سرانه فضای سبز
 را بین مناطق شهری قم دارد

مدیر منطقه هشت شهرداری قم  گفت :منطقه هشت بیشترین سرانه فضای سبز 
شهری را در بین مناطق به خود اختصاص داده است که برنامه ریزی برای توسعه این 

فضاها در سطح منطقه در دست اقدام است 
با آفات فضای سبز در  با اشاره به اجرای طرح مبارزه  محمدحسین علی اکبری 
منطقه هشت شهرداری اظهار داشت: این طرح به شستشو و سم پاشی درختان و 
درختچه های عرصه های فضای سبز در فصل بهار و تابستان به صورت شبانه روزی انجام 
خواهد شد. مدیر منطقه هشت شهرداری قم از اجرای طرح مبارزه با آفات فضای سبز 
در منطقه هشت در بهار امسال خبر داد و گفت: در تابستان نیز شاهد ادامه این طرح 
خواهیم بود. وی در ادامه افزود: شستشو و سم پاشی درختچه ها در سه ماهه نخست 
سال به میزان 42هزار مترمربع و درختان به تعداد 13 هزار و 425 اصله در فضای سبز 

منطقه هشت انجام شده است.

مدیرکل دفتر توسعه کتاب و کتابخوانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی : 

برخی کتب دینی ممیزی می شود  
مدیرکل دفتر توسعه کتاب و کتابخوانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت:انتشار 
بدون ممیزی برخی کتب دینی دستمایه افراطی گرایان داخل و خارج از کشور خواهد 

شد و تبعات نامناسبی را به دنبال دارد که جبران پذیر نیست.
به گزارش روابط  عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم، محمدحسین 
ظریفیان یگانه در دیدار صمیمانه معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با جمعی از 
ناشران دینی گفت: یکی از ممیزی هایی که در انتشار کتب وجود دارد پرداختن به 
مصادیق توهین به مقدسات ادیان الهی و اهل سنت است که اگر این گونه محتوا ها 
منتشر شود، دستمایه افراطی گرایان داخل و خارج از کشور خواهد شد و تبعات 

نامناسبی را به دنبال دارد که جبران پذیر نیست.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم برنامه های شهرداری برای افزایش 
تعداد و ظرفیت پارکینگ عمومی دراین کلانشهر را تشریح کرد. 

مسعود طبیبی روز پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگاران،با بیان اینکه پارکینگ ضلع 
شرقی حرم مطهر با دربرگیری بیش از یکهزار سلول پارک از مهمترین طرح های 
ترافیکی جاری است، افزود: سال 99 درآمد شهرداری از هزینه حذف پارکینگ 46 
میلیارد تومان و از محل کسر پارکینگ نیز 20 میلیارد تومان بوده که با این رقم نهایتا 

250 جای پارک می توان احداث کرد.
وی ادامه داد: سال 1400، درآمد حذف و کسر پارکینگ شهرداری قم 100 

میلیارد تومان بوده که با این رقم فقط 400 جای پارک می توان احداث کرد.
طبیبی بیان داشت: پرداخت الکترونیکی و یکسان سازی شیوه پرداخت برای 
مدیریت بهتر زمان و کاهش تخلفات جزیی جزو تعهدات کاری معاونت حمل ونقل 

و ترافیک است.
طبیبی معضل پارکینگ در قم را مورد توجه قرار داد و بیان کرد: کمبود پارکینگ 
پاشنه آشیل شهرداری است و هم اکنون ظرفیت لازم در این زمینه در قم وجود 
ندارد؛ افزایش ظرفیت پارکینگ از مباحثی است که جلسات مستمری از ابتدای 

سال با حضور شهردار قم در خصوص آن در حال برگزاری است.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ادامه داد: تملک لکه های باقی در شهر 
با مشارکت بخش خصوصی جزو سیاست های مهم شهرداری است؛ تملک لکه 
های پارکینگی در قم به کندی پیش می رود بنحوی که تملک لکه های کوچک 

چندین سال به طول می انجامد.
بازبینی، شناسایی و تملک زمین های خالی جهت احداث پارکینگ 

طبیبی با بیان اینکه عدم تملک لکه های مصوب جهت احداث پارکینگ از 
معضلات ادواری شهرداری قم در افزایش ظرفیت پارکینگ بوده است، گفت: در 
چنین شرایطی شهرداری قم به دنبال انتقال و جایگزینی اراضی دیگر بجای لکه 

های مصوب قبلی رفته است.
به گفته وی، بازبینی، شناسایی و تملک زمین های خالی جهت احداث پارکینگ 
در دستور کار مدیران نواحی و مناطق شهرداری قرار گرفته است. در این خصوص 

چندین قطعه زمین در نواحی شناسایی شده است.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم عنوان داشت: تسریع احداث پارکینگ 
در اراضی تملک شده مانند پروژه پارکینگ محدوده میدان امام برای ایجاد 380 
سلول پارک و سایر نقاط شهری در دستور کار مجموعه مدیریت شهری قم قرار دارد.

تا پایان عملیات اجرایی دو پارکینگ در قم آغاز شود 
طبیبی با بیان اینکه برای افزایش ظرفیت پارکینگ در قم تعاملات مطلوبی با 
آموزش و پرورش برای ایجاد پارکینگ های موقت انجام گرفته است، گفت: طبق 
پیش بینی های انجام شده تا پایان سالجاری عملیات اجرایی دو پارکینگ در قم 

آغاز شود.
وی با بیان اینکه برای تکمیل پارکینگ هوشمند و طبقاتی میدان معلم در حال 
رایزنی با سرمایه گذاران فنی بخش خصوصی هستیم، اضافه کرد: پارکینگ معلم 
یکی از اولین پارکینگ های هوشمند کشور بود که بخاطر عدم توانایی فنی در 
نگهداری آن دچار معضل شده است و به همین منظور خرید خدمت و استفاده از 

توان فنی بخش خصوصی در دستور کار معاونت حمل ونقل و ترافیک قرار دارد.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم عنوان داشت: برای ایجاد ارزش افزوده 
و توجیه اقتصادی پارکینگ معلم اجازه پارک حاشیه ای در محدوده آن نباید داده 
شود، برای رفع یک مشکل لازم است تا نهادهای متولی با هماهنگی و همدلی در 

کنار یک دیگر قرار بگیرند.
وی با اشاره به محدودیت ترافیکی بلوار شهید سلیمانی، گفت: افزایش ظرفیت 
ورودی خودرو در کنار جداسازی مسیر خودروهای ورودی خودرو به پارکینگ زائر در 

دستور کار شهرداری قرار دارد.
طبیبی با بیان اینکه استفاده از توان آسانسوری جهت مدیریت خودروی های 
ورودی به پارکینگ زائر با هدف احداث پارکینگ مکانیزه بدون دخالت انسانی راهکار 
ریشه ای حل معضل پارکینگ زائر است، در قالب این طرح ورودی خودروها به 
پارکینگ زائر از بلوار شهید منتظری بصورت هوشمند انجام و هر خودرو در یکی از 

سلول ها قرار می گیرد.
 معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم بیان داشت: علاوه بر برخی مشکلات 
حقوقی وجود مباحث اداری و ایمنی نیز در خصوص پارکینگ چارسو احساس می 
شود که همه این مباحث در قالب تعاملات و همدلی قابل حل است؛ این پروژه می 

تواند در زمان کوتاهی بصورت کامل در اختیار شهروندان قرار بگیرد.
وی ادامه داد: در محدوده بازار بنفشه نیز یک قطعه زمین جهت احداث پارکینگ 

از چندسال گذشته تملک شده که بخاطر برخی مشکلات حقوقی هنوز به سرانجام 
نرسیده است، همچنین تسطیع اراضی پیرامونی مزار چهل اختران نیز برای افزایش 

ظرفیت پارکینگ در دستور کار شهرداری قرار دارد.
پارکینگ طبقاتی زائر تناسبی با استانداردهای کلانشهرقم ندارد 

وی در ادامه ضرورت توسعه شبکه های هوشمند را مورد تاکید قرار داد و گفت: 
تازمانی که اتکای ارائه خدمات بر عوامل انسانی باشد بروز برخی نارضایتی ها 
موردی اجتناب ناپذیر است؛ شکل دهی به سامانه های هوشمند برای جلوگیری 
از بروز اشتباهات انسانی و افزایش رضایتمندی عموم جزو اولویت های شهردای 

قم است.
طبیبی با اشاره به برخی نگرانی های ایمنی تونل غدیر گفت: برای رفع نگرانی 
ها لازم است تا در کنار اجرای  سیستم های هوشمند جهت سهولت دسترسی 

خودورهای امدادرسانی لازم اس برخی اصلاحات عمرانی نیز انجام بگیرد.
به گفته وی، پارکینگ طبقاتی زائر تناسبی با استانداردهای کلانشهری مانند قم 

ندارد و برای بهبود وضعیت نظافت آن نیز برنامه های مدونی صورت گرفته است.
به حساب  باید بصورت ماهانه  اینکه 60 درصد درآمد اخذ جرایم  بیان  با  وی 
شهرداری ها واریز شود، گفت: از آنجایی که افزون بر 95 درصد جمعیت استان 
قم در شهرستان قم ساکن هستند این رقم باید برای بهبود وضعیت حمل ونقل و 

ترافیکی شهر هزینه شود.
طبیبی گفت: تا زمانی که طرح دائمی پارکینگ شهید کاظمی نهایی شود؛ 
شهرداری قم در تلاش است تا با تسطیح های ابتدایی بستر ارتباط اولیه بین خیابان 

شهید منتظری و خیابان صفاییه را فراهم کند.
هزار و ۶00 جای پارک پارکینگ ضلع شرقی احداث می شود

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم بیان داشت: طرح پارکینگ ضلع شرقی 
در حال نهایی شدن است و به زودی وارد مرحله عملیات عمرانی می شود؛ هزار و 

600 جای پارک در این پارکینگ احداث می شود.
وی خاطرنشان کرد: در بازنگری طرح جامع حمل ونقل و ترافیکی شهر مدیریت و 
کاهش ورودی خودرو به هسته مرکزی شهر در قالب افق 1412 در حال انجام است.
طبیبی با تاکید بر اینکه قم از نظر میزان حوادث راهنمایی و رانندگی به خصوص 
بخاطر وجود تعداد بالای موتورسیکلت یکی از شهرهای پرخطر کشور است، گفت: 
اجرای تقاطع های چراغ دار به همراه آرام سازی ترافیک لازم است تا در قم برای 

افزایش ایمنی حوادث رانندگی با قدرت دنبال شود.
وی فرهنگ سازی را پیش شرط بهبود طرح های ترافیکی دانست و  با تاکید بر 
اجرای طرح های نوین آرام سازی ترافیک، گفت: طرح پیاده روهای پیوسته رنگی 
در کوچه شهید بیگدلی با هدف توسعه فرهنگ پیاده روی و آرام سازی ترافیک در 

حال اجراست.
نرخ پارکینگ در قم کمتر از تمام کلانشهرهاست

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم نیز با اشاره به معضلات 
ایمنی پارکینگ طبقاتی زائر خاطرنشان کرد: امکان ورود خودروهای آتشنشانی به 
این پارکینگ وجود ندارد و صرفا از فضای بیرونی آن امکان اطفاء حریق وجود دارد.

حسین شعبان زاده یادآور شد: 150 کپسول آتشنشانی به همراه سایر تجیهزات 
مورد نیاز این پارکینگ بصورت مستمر رصد و پایش می شود و از نظر تجیهزات 
ایمنی، مشکی وجود ندارد و طی سالهای اخیر همه موارد آتش سوزی با تجیهزات 

نصب شده در محل پارکینگ اطفاء شده است.
مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ادامه داد: خروجی های 
اضطراری پارکینگ طبقاتی زائر نیز بصورت مستمر پاکسازی شده و اختلال یا 

مشکلی احساس نمی شود.
وی افزود: جداسازی مسیرهای خروج اضطراری از مسیرهای اصلی، اصلاح خط 
کشی، برطرف کردن موانع فیزیکی خروجی این پارکینگ بصورت مستمر در حال 

اصلاح است.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به برخی مباحث 
ایمنی تونل غدیر یادآور شد: اجرای خط کشی ها و اصلاح نورپردازی ها برای 

کاهش مخاطرات موجود در حال انجام است.
وی با اشاره به مباحث پارکینگ شهید کاظمی گفت: پروژه شهید کاظمی در 
قالب یک پروژه تجاری- ترافیکی در نظر گرفته شده است، سهم شهرداری قم از 
این پارکینگ 30 درصد است؛ پیش بینی می شود 3 هزار جای پارک در نهایت در 

این محل احداث شود.
شعبان نزاده عنوان کرد: نرخ پارکینگ عمومی در قم برغم امکانات و تجهیزات بکار 

رفته در آن کمتر از اغلب کلانشهرهای کشور است.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم تشریح کرد:

برنامه های شهرداری قم برای افزایش پارکینگ های عمومی 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :

فعالیت خودروهای زائربراطراف حرم شبانه روزی می شود
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با 
تاکید بر لزوم جابه جایی رایگان زائران توسط خودروهای 
برقی در اطراف حرم بانوی کرامت گفت: افزایش تعداد 
این ماشین ها، به روزرسانی و ارائه خدمات به صورت 
و  زائران  تردد  در  بیشتر  تسهیل  برای  شبانه روزی، 

مجاوران در دستور کار است.
جلسه  برگزاری  به  اشاره  ابا  کلانترزاده  مهدی 
هماهنگی میان مسئولان نهادهای مختلف قم با هدف 
بررسی طرح  های تردد آسان زائران حرم مطهر کریمه 
اهل بیت)س( بیان کرد: پیگیری های مختلفی در این 

زمینه انجام شده و این پیگیری ها ادامه دارد.
وی همچنین افزود: مذاکره شهرداری قم با مسئولان 
افزایش  موضوع  در  بویژه  و  باره  این  در  مطهر  حرم 

خدمات رسانی ماشین های برقی ادامه دارد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم در 
ادامه گفت: با توجه به این که گزارش ها نشان می دهد 
برخی مسیرهای ماشین برقی در اطراف حرم مطهر 

اقدام به دریافت کرایه از مردم می کنند، شهردار قم 
دستور داد تا عدم دریافت کرایه از سوی این ماشین 
ضرورت  به  کلانترزاده  گیرد.  قرار  کار  دستور  در  ها 
ماشین های  خدمات رسانی  کیفی  و  کمی  گسترش 
برقی در اطراف حرم پرداخت و گفت: افزایش تعداد 
این ماشین ها و به روزرسانی آن ها در کنار شبانه روزی 
کردن خدمات رسانی، از جمله برنامه ها برای تسهیل 
بیشتر زیارت زائران و مجاوران است. وی ضمن آن که 
از اصحاب رسانه خواست تا ضمن مطالبه گری در این 
زمینه، پیشنهادها و نظرات خود را برای خدمت رسانی 
کرد  امیدواری  ابراز  کنند  ارائه  مردم  به  حداکثری 
حداکثری  خدمات رسانی  موضوع  با  نشستی  که 
ماشین های برقی در پیاده راه های اطراف حرم مطهر 
شهرداری  ترافیک  و  نقل  و  حمل  معاون  حضور  با 
امور  و  ارتباطات  مدیرکل  شود.  برگزار  زودی  به  قم 
بین الملل شهرداری قم عنوان کرد: تردیدی نیست 
که ماشین های برقی موجود برای خدمات رسانی به 

این  از  و  نیست  کافی  فاطمی  مقدس  آستان  زائران 
رو شهردار قم نیز دستور داده است تا با تأمین تعداد 
کافی از این ماشین ها، خدمت رسانی 24 ساعته نیز 
پیگیری و دنبال شود. کلانترزاده افزود: برنامه ریزی ها 
و  عزیز  مردم  به  عملا  که  برود  پیش  سمتی  به  باید 
زائران گرانقدر بگوییم حضورشان در قم مغتنم است و 
آنان به این باور برسند که مدیریت شهری قم به دنبال 
میزبانی خوب از آنان است. وی اضافه کرد: باید اذعان 
کرد که بخش هایی از شهر مانند ضلع و بست شرقی 
اطراف حرم مطهر وضعیت نامناسبی دارد که البته رفع 
این مشکلات نیازمند سرمایه گذاری است. مدیرکل 
پایان  در  قم  شهرداری  بین الملل  امور  و  ارتباطات 
سخنان خود، اهمیت توسعه و گسترش پارکینگ های 
عمومی را نیز مورد توجه قرار داد و اظهار کرد: نهضت 
سال  دومین  در  قم  در  عمومی  پارکینگ های  ایجاد 
فعالیت خود است و امیدواریم این نهضت تا رسیدن به 

مطلوب نهایی ادامه یابد.

معاون حفاظت و بهره برداری شرکت سهامی آب منطقه ای قم، اقدامات شهرداری 
در حذف آب شرب از فضای سبز را مثبت ارزیابی کرد و گفت: شهرداری با تکمیل 
تصفیه خانه پردیسان تا پایان سال می تواند 4 و نیم میلیون مترمکعب پساب استفاده کند. 
علیرضا عرب بافرانی با اشاره به اهمیت صرفه جویی در مصرف آب شرب و حفظ منابع 
آبی اظهار داشت: در چند سال گذشته مدیریت خوبی در حوزه آب در شهر انجام شده و 
شهرداری به عنوان یکی از مصرف کنندگان آب برای فضای سبز همکاری خوبی با شرکت 
آب منطقه ای قم داشته است. وی اقدامات شهرداری را در خصوص تأمین آب خام و یا 
پساب برای آبیاری فضای سبز مثبت ارزیابی کرد و افزود: در حال حاضر شهرداری قم 40 
حلقه چاه در اختیار دارد که بخش وسیعی از فضای سبز شهری را با این آب آبیاری کرده 
و چاه ها مجوز داشته و در مواردی چاه کشاورزی بوده و تغییر کاربری پیداکرده است. 

معاون حفاظت و بهره برداری شرکت سهامی آب منطقه ای قم، ابعاد تفاهم نامه مابین 
شهرداری و آب منطقه ای را تشریح کرد و گفت: طبق این تفاهم نامه شهرداری سالانه 4 
و نیم میلیون مترمکعب پساب می تواند استفاده کند و زیرساخت های آن در حال انجام 

است که 25 درصد آب موردنیاز فضای سبز را تأمین می کند.
کیفیت آب با کیفیت آب شرب را ندارد در اختیار شهرداری می گیرد

وی اقدامات شهرداری را در ایجاد تصفیه خانه پردیسان کارآمد دانست و ابراز کرد: 
با تکمیل این تصفیه خانه پردیسان، تا پایان سال شهرداری می تواند از این 4 و نیم 
میلیون مترمکعب پساب استفاده کند؛ همچنین شهرداری در حال جداسازی آب 
بخش های دیگر شهر نیز است و در آخرین اقدام 6 و نیم هکتار بوستان هاشمی از آب 

شرب جداسازی شده است.

معاون حفاظت و بهره برداری شرکت سهامی آب منطقه ای قم :

بخش وسیعی از فضای سبز قم با آب غیرشرب آبیاری می شود



5 اقتصادیشنبه-1 مرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 5543

رییس کل بانک مرکزی با تشریح اقدامات در زمینه مدیریت بازار ارز، کنترل پایه 
پولی و نقدینگی و حذف تدریجی دلار از معاملات خارجی، گفت: بستر مناسب 
برای انجام معاملات تجاری میان ایران و روسیه با ارزهای ملی فراهم شده و دلار 

به تدریج از عرصه مبادلات اقتصادی دو کشور حذف می شود. 
»علی صالح آبادی« در گفت وگوی تلویزیونی با بیان اینکه هم اکنون حجم 
مراودات ایران و روسیه حدود 4 میلیارد دلار است که این مبادلات می تواند با پول 
ملی دو کشور انجام شود، اظهار کرد: هم اکنون تفاهم نامه استفاده از پول ملی دو 

کشور در مبادلات تجاری خرد بین ایران و روسیه مبادله شده است.
وی افزود: در دیگر زمینه های پولی و بانکی نیز برنامه زمان بندی مشخصی 

طراحی شده که به تدریج اطلاع رسانی خواهد شد.
رییس کل بانک مرکزی با اشاره به تاکید رهبرمعظم انقلاب در دیدار رییس 
جمهوری روسیه، گفت: در دیدار روز گذشته آقای پوتین با رهبر انقلاب، رهبر 
انقلاب بر این موضوع تاکید کردند و خواستار حذف تدریجی دلار از تعاملات 
اقتصادی میان دو کشور شدند و آقای پوتین نیز در این دیدار بر اتخاد تمهیدات 

لازم برای اجرایی شدن این هدف تاکید کرد.
سفر  با  ریال–روبل  ارزی  معاملاتی  نماد  از  رونمایی  هم زمانی  صالح آبادی 
بانک  کارشناسان  همه جانبه  تلاش  حاصل  را  ایران  به  روسیه  رییس جمهور 
مرکزی در سه ماه گذشته عنوان کرد و ادامه داد: شرایط کنونی بستر مناسبی 
برای استفاده از پولی ملی در تعاملات اقتصادی میان ایران و روسیه مهیا است 
و این امر تنها محدود به روسیه نخواهد بود، بلکه تجار و بازرگانان می توانند در 
تمامی کشورهای حوزه آسیای میانه که از روبل استفاده می شود، از این ارز برای 

تسویه حساب های تجاری خود در این کشورها استفاده کنند.
بانک های مرکزی در صدد جایگزینی پول ملی به جای دلار هستند

وی با بیان اینکه قطعاً همگام با توسعه روابط با روسیه روند صادرات ایران به 
روسیه افزایش خواهد یافت، گفت: با رونمایی از نماد معاملاتی ارز روبل-ریال از 
این پس امکان معامله روبل و ریال فراهم می شود و تجار و بازرگانانی که از محل 
صادرات خود به روسیه روبل در اختیار دارند یا فعالان اقتصادی روس که در 
ایران فعالیت می کنند و نیازمند ریال هستند، می توانند روبل خود را به صورت 
توافقی به فروش برسانند و این ارز در گام نخست برای تامین نیازهای غیربازرگانی 
همچون ارز موردنیاز دانشجویی، مسافرتی و خدماتی در این بخش تامین خواهد 

شد .
رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه اتفاقی که در ماه های اخیر علیه روسیه 
حادث شد، غربی ها تحریم های گسترده ای را اعمال کردند که این موضوع، 
کشورها را به این فکر واداشت که از ارزهایی غیر از دلار در معاملات استفاده 
کنند، بیان کرد: استفاده آمریکا از دلار به عنوان یک ابزار سیاسی در مواجه با 

کشورهای غیر همسو در قالب اعمال تحریم های اقتصادی مالی و پولی موجب 
شده تا بسیاری از کشورها نیز در جهت جایگزینی ارزهای ملی با دلار گام بردارند.
صدد  در  کشورها  از  بسیاری  مرکزی  بانک های  کرد:  تاکید  صالح آبادی 
جایگزینی پول ملی خود در تعاملات تجاری به جای ارزهای جهان روا همچون 

دلار هستند.
افزایش عرضه ارز و میزان معاملات در سامانه نیما

وی با اشاره به اقدامات بانک مرکزی در تنظیم بازار ارز گفت: از ابتدای سال تا 
امروز یعنی طی چهار ماهه امسال 13.6 میلیارد دلار ارز حوالی در سامانه نیما 
مورد معامله قرار گرفت که این رقم در مدت مشابه سال گذشته 7.6 میلیارد دلار 
بود، به عبارت دیگر بیش از 80 درصد معاملات در سامانه نیما با نرخ بین 25 تا 
26 هزار تومان تامین شد و در همین مدت کل ارز معامله شده در بازار توافقی و 
بازار متشکل 486 میلیون دلار بوده که این رقم تقریباً معادل مدت مشابه سال 

گذشته است.
ریس کل بانک مرکزی با بیان اینکه بیش از 95 درصد نیاز ارزی کشور از طریق 
سامانه نیما در قالب حواله تامین می شود، خاطرنشان کرد: در بازار حواله که 
تحت عنوان سامانه نیما تعاملات حواله ای نیاز واردکنندگان تامین می شود و 
بخش اسکناس نیز برای تامین نیاز در حوزه خدماتی، مسافرتی و دانشجویی 

است که تنها حدود 5 درصد معاملات ارزی را به خود اختصاص می دهد.
صالح آبادی افزود: مبنای نرخ ارز در بازار نیما و بازار متشکل ارزی بر اساس 
توافق عرضه کننده و متقاضی ارز است و هیچ گونه نرخ گذاری وجود ندارد و در 

شرایط کنونی در برخی روزها حجم عرضه از میزان تقاضا فزونی می گیرد.
روزانه ۲00 میلیون دلار ارز در بازار عرضه می شود

وی تاکید کرد: بانک مرکزی به شدت به دنبال عرضه ارزهای دولتی در بازار و 
جمع آوری نقدینگی از بازار است، چراکه در غیر این صورت بستر برای افزایش 
پایه پولی فراهم می شود؛ رویکردی که در گذشته انجام می شد و بعضاً بانک 
مرکزی در ازای ارز دولتی، ریال در اختیار دولت قرار می داد، اما ارز آن را در بازار 
عرضه نمی کرد و آمارها نیز گواه این رویکرد بانک مرکزی است، به گونه ای که 
رشد دارایی خالص بانک مرکزی منفی 4.1 درصد شده که نشان می دهد بانک 

مرکزی بیش از ارز تحویلی از سوی دولت را به بازار عرضه کرده است.
رییس کل بانک مرکزی با اعلان اینکه روزانه حدود 200 میلیون دلار ارز در بازار 
عرضه می شود، اضافه کرد: بخش عمده این ارز حاصل از صادرات غیرنفتی، 
محصولات فلزی، خشکبار و محصولات پتروشیمی است که خوشبختانه تمامی 

نیاز واردکنندگان در بازار به راحتی تضمین می شود.
صالح آبادی با بیان اینکه بانک مرکزی تلاش می کند تا با تامین ارز موردنیاز 
بخش های مختلف از طریق سامانه نیما یا بازار متشکل ارزی و عرضه توافقی 

زمینه برای کوچک شدن حجم بازار غیررسمی فراهم کند، افزود: بانک مرکزی 
سال گذشته 57 میلیارد دلار ارز موردنیاز بخش های مختلف را تامین کرد که 35 
میلیارد دلار آن در سامانه نیما مبادله شد و با توجه به عرضه 13.6 میلیارد دلار 
در چهارماهه نخست امسال در این بازار قطعاً حجم معاملات در این بازار از سال 

گذشته پیشی خواهد گرفت.
ممنوعیت خرید و فروش ارز خارج از  شبکه بانکی

صرافی های مجاز و سامانه نیما 
وی با اشاره به محدودیت های ایجاد شده برای رشد تقاضای ارز برای تامین 
ارز  و  با قاچاق کالا  بر اساس قانون مبارزه  بیان کرد:  نیز  مالی حوزه قاچاق 
خریدوفروش ارز در خارج از بازار متشکل ارزی، شبکه بانکی، صرافی های مجاز 
و سامانه نیما ممنوع است همچنین بر اساس مصوبه سران قوا انجام معاملات 
فردایی ارز و طلا که با شرط بندی بر نرخ طلا و ارز تأثیرگذار بودند ممنوع شده و 

معامله گران این بخش مشمول مجازات می شوند.
رییس کل بانک مرکزی در پاسخ به سوالی در خصوص برخی شبهات در زمینه 
اختلاف قیمت برای ارز مسافرتی و شبهه توزیع رانت در این بخش، گفت: ارز 
مسافرتی به دلیل مدارکی که از فرد متقاضی برای اثبات مسافر بودن فرد مطالبه 
می شود با ارز توافقی متفاوت است که مقداری کمتر از نرخ توافقی است، 
هرچند در آینده اختلاف نرخ در سرفصل های 24 گانه خدماتی نیز به حداقل 
خواهد رسید و نرخ متفاوت ارز در این بخش به هیچ وجه به مفهوم توزیع رانت بین 
متقاضیان نیست، بلکه تفاوت قیمت ناشی از مستنداتی است که فرد متقاضی 

باید پیش از دریافت ارز به صرافی ارائه دهد.
صالح آبادی افزود: در عین حال نرخ ارز حواله ای به دلیل حجم بالای معاملات 
همواره از اسکناس کمتر بوده و در مقابل قیمت در بازار متشکل به دلیل اینکه 
معاملات درحجم خرد متفاوت است، بر همین اساس با راه اندازی معاملات 
توافقی از حدود دو ماه پیش  زمینه برای عرضه و تقاضای ارز در صرافی ها و 

تسهیل در تامین  ارز موردنیاز مردم مهیا شد.
رشد بدهی بانک ها به بانک مرکزی نزدیک به صفر بوده است

 وی با اشاره به آخرین آمار نقدینگی در سه ماهه نخست امسال اظهار داشت: 
رشد نقدینگی در سه ماهه ابتدایی امسال نسبت به پایان اسفندماه سال گذشته 
5.6 درصد رشد داشت و حجم نقدینگی از 4832 همت به 5100 همت رسید .

پایان خردادماه در  پایه پولی در  بانک مرکزی عنوان کرد: رشد  رییس کل 
مقایسه با اسفندماه سال گذشته 6 درصد رشد داشته و در زمینه عوامل مؤثر 
بر ضریب فزاینده نیز آمارها نشان می دهد در همین مدت خالص دارایی های 
خارجی بانک مرکزی نیز منفی 4.1 درصد بوده است که در این زمینه کنترل 

خوبی اتفاق افتاده است.
بدهی دولت به بانک مرکزی با رشد منفی ۸۶ هزار میلیارد تومان

صالح آبادی با بیان اینکه رشد بدهی بانک ها به بانک مرکزی نزدیک  به صفر 
بوده است، گفت: اوراق دولتی خریداری شده از بانک ها توسط بانک مرکزی 
سال گذشته 95 هزار میلیارد تومان بوده که این رقم هم اکنون به 59 هزار میلیارد 
تومان رسیده است، یعنی بانک مرکزی اوراق را در بازار فروخته و پول آن را جمع 
کرده است. وی ادامه داد: به منظور کاهش بدهی دولت به بانک مرکزی و پرهیز 
از استقراض دولت از بانک مرکزی برای تامین تنخواه در ماه های ابتدایی سال 
مقرر شد تا  دولت به جای دریافت تنخواه از منابع رسوب کرده در حساب های 
خزانه حساب های سپرده دستگاه های دولتی نزد بانک مرکزی استفاده کند و با 
محقق شدن تدریجی درآمدهای دولت این منابع جایگزین شود تا دولت به بانک 
مرکزی مقروض نشود. با این تصمیم بدهی دولت به بانک مرکزی با رشد منفی 

86 هزار میلیارد تومان مواجه شد.
رییس کل بانک مرکزی ابراز امیدواری کرد که با هماهنگی ایجاد شده میان 
بانک مرکزی، وزارت امور اقتصادی و دارایی و سازمان برنامه  و بودجه و برگزاری 
جلسات منظم ماهانه و هفتگی وجود دارد، امسال دولت به بانک مرکزی مقروض 
نشود؛ همچنین مقرر شده تا در صورت نیاز به انتشار این اقدام در زمان مناست 

انجام شود و حجم فروش اوراق نیز متناسب با نیاز خزانه باشد.
کارت های بانکی اتباع بیگانه محدودیتی ندارند

صالح آبادی در خصوص خبرهایی مبنی بر محدودیت های بانکی برای اتباع 
خارجی مجاز نیز اظهار داشت: وزارت کشور و وزارت اطلاعات و دستگاه های 
متولی امر در حال ساماندهی اتباع هستند و اتباع باید یک کد مشخصی را 
داشته باشند تا بتواند فعالیت و ورود و خروج داشته باشد که اینها در حال 
ساماندهی است. وی تاکید کرد: هیچ کارت بانکی از اتباع خارجی مجاز از کار 
نیفتاده و فعال است و اتباع مثل هر ایرانی کارت بانکی آنها فعال است و از ناحیه 

کارت بانکی هیچ محدودیتی وجود ندارد.

رییس کل بانک مرکزی اعلام کرد؛

لوازم تامین مسکن و چالش های آن در کشورحذف تدریجی دلار از مبادلات تجاری خارجی 

علی محمد ابراهیمی 

چالش بدمسکنی که نمود آن در گونه های مختلف ناپایداری های سکونتی اعم 
از بافت های فرسوده، حاشیه نشینی، حلبی آباد، زاغه نشینی و... آشکار است، 

برنامه ریزی و اقدامات اجرایی را از دیرباز اجتناب  ناپذیر کرده است. 
در سه دهه گذشته طیف وسیعی از برنامه های ساخت و ساماندهی مسکن 
از شهرهای جدید تا مسکن مهر، بازآفرینی و نوسازی و تسهیلات مالی و ... در 
دستور کار قرار گرفته که دستاوردهای مثبت و منفی آن بارها در ادبیات پژوهشی 
داخل کشور مورد بحث بوده اما شاید کمتر به اختلاط سکونتی- درآمدی )که به 
ادغام گروه های مختلف اقتصادی-اجتماعی در فضاهای شهری و بطور خاص 
محلات دلالت دارد( به عنوان معیاری برای ارزیابی این برنامه ها توجه شده که 

چند دلیل اساسی دارد.
دلایل بی توجهی به اختلاط سکونتی و درآمدی

1. در شرح خدمات این برنامه ها از اساس مساله اصلی تأمین مسکن است نه 
شیوه توزیع بافت اجتماعی و اقتصادی ساکنان در فضاهای شهری.

2. خلاء ادبیات نظری و شیوه های کاربست آن در طرح های اجرایی.
3. درک نادرست از تنوع و کثرت در فضاهای شهری و گرایش به اعیان سازی 

به جای ادغام سکونتی و درآمدی.
4. تمایل نداشتننهادهای متولی مسکن به مسائل اجتماعی-اقتصادی و شیوه 

زیست ساکنان در فضاهای شهری.
5. اجتناب از رویارویی با مسائل بنیادین و یا هر نوع ایده ابداعی.

در چنین شرایطی به نظر می رسد تمایل چندانی برای ورود به این مسأله وجود 
نداشته باشد تا جایی که از مجموع 13 نهاد متولی توسعه مسکن که اقدامات 
فراوانی را در سال های اخیر انجام داده اند فقط در شرح وظایف قانونی سه نهاد به 
صورت مستقیم یا غیرمستقیم بر تنوع و کثرت در فضاهای سکونتی توجه شده 
به گونه ای که شرح خدمات و وظایف نهادی غالب دستگاه ها خالی از این اندیشه 
است. در بسیاری از کشورهای پیشرو از جمله در آمریکا و انگلیس، تأمین مسکن 
و اختلاط سکونتی و درآمدی، دو رکن اساسی برنامه های توسعه مسکن محسوب 

می شود و هیچ کدام از این دو به صورت منفک قابلیت پیاده سازی ندارد.
بررسی الگوهای بین المللی

بررسی های مربوط به آمریکا نشان می دهد بیش از 10 برنامه کلان تأمین 
مسکن در راستای اختلاط سکونتی و درآمدی قرار دارد که تجربه های موفق آن 
موجب شده به صورت تعمیم یافته در همه ایالت ها مورد توجه قرار گیرد و نکته 
جالب تر آنکه این برنامه ها با هدف اختلاط سکونتی و درآمدی عملی می شوند 
و ابزار آن تامین مسکن است یعنی با هدف اختلاط به پیاده سازی برنامه های 
مسکن مبادرت می ورزند و هدف اساسی در این نمونه برنامه ها اختلاط است نه 

فقط  تامین مسکن.
مسکن  همچون  اقدامات  از  گسترده ای  طیف  اختلاط،  این  راستای  در 
مشارکتی، مسکن استیجاری، مسکن یارانه ای، مالکیت مسکن و ... مورد توجه 
است که هدف همه آنها تحقق کثرت و تنوع در فضاهای شهری است تا از این 

طریق از تجمیع فقرا و نشان دار کردن آنها در فضاهای شهری جلوگیری شود.
انبوه سازی و جدایی گزینی گروه های اجتماعی

ایده اختلاط سکونتی و درآمدی بازتابی از توسعه ناموزون و سازوکار ناکافی بازار 
و دولت برای پایداری اجتماعات انسانی است تا جایی که بسیاری از برنامه ریزان 
و اندیشه ورزان، تأمین مسکن ارزان قیمت بدون توجه به توزیع متعادل آن در 
فضاهای شهری را مصداق شکست سیاست ها و برنامه ها قلمداد می کنند که 
خروجی آن دوگانگی متن-حاشیه و اصطلاحاتی همچون بالاشهر و پایین شهر 
و شمال و جنوب است که می توان گفت در کشور ایران نیز این مفاهیم از علائم 

نوگرایی معاصر عمران شهری است.
در چنین شرایطی رهاورد بسیاری از پروژه های ساخت مسکن به منفک سازی 
و جدایی گزینی گروه های اجتماعی بر پایه جایگاه طبقاتی آنان گرایش دارد مگر 

بازنگری و بازاندیشی دوباره از برنامه های توسعه مسکن انجام شود.
ارائه راهکار حل مساله

نکته قابل توجه آنکه در گام نخست، هدف هر نوع طرح و برنامه ای، پایداری 
اجتماعی است در حالی که ساخت مسکن بدون ایجاد اختلاط سکونتی و 
درآمدی می تواند به عنوان فرآیند ضدتوسعه شناسایی شود که نه تنها از حل یک 
مسأله ناتوان است بلکه مسائل متعددی را در آینده به ویژه برای ساکنان نسل دوم 

ایجاد می کند که حل آن، برنامه ها، بودجه ها، وقت و انرژی زیادی را می طلبد.
در این راستا لازم است با توجه به اینکه بیشتر نهادهای متولی مسکن فقط به 
توسعه بافت کالبدی مسکن و نوعی ساختمان سازی و نه شهرسازی گرایش دارند 
نوعی تغییر پارادیمی و هنجاری صورت گیرد تا رویکردهای بخشی، جای خود را 
به رویکردهای یکپارچه و همه جانبه دهد که خروجی آن توسعه موزون فضاهای 
شهری خواهد بود. برنامه ریزی کالبدی در گرو برنامه ریزی اجتماعی و بهره گیری 
از رویکردهای جامعه شناختی و آینده پژوهانه ای است که علاوه بر پایداری کنونی 
به پایداری آتی نیز منجر شود و از تجمیع فقرا، کاهش کیفیت محیط، فرسودگی 

محلات و فروپاشی اقتصادی برخی فضاهای شهری جلوگیری می کند.
پژوهشگر سیاستگذاری مسکن

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد: 

فعالیت ۴۲ هزار و ۵۶ واحد صنفی 
مجوزدار دراستان قم 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا 
پایان خردادماه 850 مجوز فعالیت صنفی در رسته های تولیدی و فنی و همچنین 

توزیعی و خدماتی در این استان صادر شد. 
اکبر ابدالی ضمن اشاره به جایگاه مهم اصناف در استان زائرپذیر قم، بیان 
داشت: با صدور این تعداد مجوز صنفی برای 2 هزار و 125 نفر در بخش های 

تولیدی، فنی، توزیعی و خدماتی فرصت شغلی ایجاد شد. 
وی با تاکید بر این که حمایت از اصناف جز مهمترین برنامه های کاری سازمان 
صنعت،  معدن و تجارت قم است، افزود: درحال حاضر در مجموع تعداد 42 هزار 
و 56 واحد صنفی مجوزدار در استان قم موجود است که 25 هزار و 38 مورد آن 

توزیعی و خدماتی و 17 هزار و 18 مورد آن واحد تولیدی و فنی می باشد.
وی ادامه داد: در راستای حمایت از فعالیت های صنفی در استان قم،  پرداخت 
تسهیلات بانکی در قالب های مختلف برای فعالان این عرصه در نظر گرفته  
شده است که از جمله آن می توان به اعتبارات رونق تولید، تبصره 18، آسیب دیده 

از کرونا،  مشاغل خانگی و اشتغال پایدار روستایی اشاره کرد.
دنبال  به  قم  در  صنفی  واحدهای  کمی  توسعه  کنار  در  گفت:  ابدالی 
عمق بخشیدن هرچه بیشتر به فعالیت های اصناف و افزایش کیفیت خدمات ارائه 
شده توسط ایشان به مردم هستیم و در این خصوص از روش های جدید و تاثیر 
گذار استفاده خواهیم کرد. وی بیان داشت: نظارت بر نحوه فعالیت واحدهای 
صنفی فعال در قم نیز توسط بازرسان سازمان صنعت،  معدن و تجارت،  اتاق 
اصناف و سایر دستگاه های متولی استان به صورت مستمر ادامه دارد و در این 
رابطه شاهد همکاری خوب اصناف برای تامین کالاها و خدمات مورد نیاز مردم 

هستیم.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت جعفریه 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور 
را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تایید نموده اند.
کلاسه   1394/07/05- شماره 139460330005000700  1-رای 
فرزند  چراغی  وحید  آقای  به  مربوط   1391114430005000478
صدراله به کدملی 0386784620 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
درآن احداث بنا شده به مساحت 226 مترمربع،پلاک 1134 فرعی از 55 
اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی حسینقلی مرادبگلو)م الف14148(

2- رای شماره 139460330005000755 -1394/07/20 کلاسه 
فرزند  چراغی  صدراله  آقای  به  مربوط   1391114430005000480
محمد به کدملی 0383094569 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که 
درآن احداث بنا شده به مساحت 210/40 مترمربع،پلاک 1109 فرعی 
از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی حسینقلی مرادبگلو)م الف14149(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار 

آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
تاریخ انتشارنوبت اول: 1401/04/15  
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/05/01
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان 
جعفرآباد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون وماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه

عدد جدید حقوق بازنشستگان؛

دو سناریو برای افزایش حقوق مستمری بگیران
بالاخره پس از گذشت حدود 4 ماه از سال، بالاخره 
افزایش 10 درصدی مستمری بازنشستگان سایر سطوح 

باطل شد.
محمدباقر قالیباف، روز چهارشنبه، بیست و نهم تیر، 
در نامه ای ابطال دو مصوبه هیات دولت را اعلام کرد. 
این مکاتبه به معنی اعلان نظر رسمی مجلس، درباره 
افزایش  درباره  گذشته  ماه  دولت  که  است  مصوباتی 
حقوق و دستمزد کارگران شاغل و بازنشسته داشت. 
تامین  قانون   96 ماده  استناد  به  نامه  این  متن  در 
اجتماعی، مصوبه دولت مغایر با قانون تشخیص داده 

شد.
در مصوبه مورد اشاره که در ماه های گذشته منشاء 
تامین  بازنشستگان سازمان  از  اختلاف میان گروهی 
اجتماعی با هیات دولت شد، مستمری بازنشستگان 
غیرحداقل بگیر به میزان 10 درصد افزایش یافت. این 
درحالی بود که پیش از این قرار بود دریافتی این کارگران 

به میزان 38 درصد افزایش یابد.
بر اساس نامه قالیباف، مصوبه دولت در مورد افزایش 
10 درصدی حقوق بازنشستگان از 7 روز دیگر بی اثر 
است و دولت باید مصوبه جدیدی را در دستور کار قرار 

دهد.
نمایندگان مجلس می گویند بر اساس قانون تامین 
از  و  بازنشستگی  مستمری های  تمامی  اجتماعی، 
افزایش هزینه زندگی در  به  با توجه  باید  افتادگی  کار 

فاصله های زمانی مشخصی بالا برود.

دولت به عدد جدید پرداخت 
حقوق بازنشستگان تن دهد

محمدرضا پورابراهیمی، رییس کمیسیون اقتصادی 
مجلس در تازه ترین اظهارنظر درباره لغو مصوبه دولت 

بازنشستگان،  حقوق  پرداخت  درصد   10 بر  مبنی 
توسط  شده  انجام  پیگیری های  از  بعد  می گوید: 
تطبیق  هیات  متعدد  جلسات  برگزاری  و  کمیسیون 
قوانین مجلس درخصوص مصوبه دولت بابت مستمری 

تامین اجتماعی، بعد از مدت ها مذاکره و درخواست از 
دولت برای اصلاح، به دلیل اصرار دولت بر مصوبه خود، 
نهایتا در هیات تطبیق برای دومین بار این موضوع مطرح 

و رد شد.
به گفته او، این مطلب توسط ریاست مجلس رسما 
به دولت اعلام و مصوبه دولت درخصوص پرداخت 10 

درصد به بازنشستگان تامین اجتماعی لغو شد.
مکلف  دولت  اکنون  می کند:  تصریح  پورابراهیمی 
است مجددا مصوبه هیات امنای صندوق بازنشستگان 
تامین اجتماعی و شورای عالی کار را در دستور کار قرار 
لغو  در  مجلس  اقدام  این  امیدواریم  همچنین  دهد. 
مصوبه هیات وزیران این فضا را فراهم کند که دولت با 38 
درصدی موافقت کند و هر چه سریع تر پرداخت حقوق 

بازنشستگان در کشور با عدد جدید انجام شود.
دو راه پیش روی دولت است

اتحادیه  رییس  صادقی،  حسن  میان،  این  در 
پیشکسوتان جامعه کارگری می گوید: در حال حاضر 
هیات  مصوبه  هفته  یک  ظرف  یا  دارد؛  راه  دو  دولت 
مدیره سازمان را که همان اجرای ماده 96 قانون تامین 
اجتماعی است، به طور کامل تصویب و برای اجرا به 
تامین اجتماعی برگرداند، در این صورت عملا کار پایان 
این است  راه دوم  یافته و دغدغه ای نخواهیم داشت. 
که آن مصوبه را رد کرده و به سازمان برگرداند تا سازمان 
تصمیم مجدد بگیرد. خواسته جمعی بازنشستگان، راه 

حل اول است و قانون نیز همین را می گوید.
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رئیس هیات کاراته استان قم گفت: 2 نفر از کاراته کاهای قمی در یازدهمین مرحله از اردوی تیم ملی کاراته مردان ایران 
حضور یافتند. 

،مهدی بیرانوند افزود: اردوی تیم ملی در حالی برگزار می شود که مرتضی و محمود نعمتی از قم در تمرینات ملی پوشان در 
آکادمی ملی المپیک تهران حضور پیدا کرده اند. وی افزود: یازدهمین مرحله از اردوی ملی پوشان از 29 تیر ماه آغاز شده و تا 

سوم مرداد ادامه خواهد داشت و طی آن ملی پوشان تمریناتشان را در دو نوبت صبح و عصر پیگیری خواهند کرد.
وی یادآور شد: اردوهای تیم ملی کاراته کشورمان برای حضور در بازیهای کشورهای اسلامی ترکیه 2022 ، لیگ جهانی کاراته 

وان، پرمیر لیگ باکو و مسابقات قهرمانی آسیا ازبکستان برگزار می شود.

رئیس هیات ورزشی جانبازان و معلولان استان قم گفت: 2 مربی قمی به دهمین مرحله اردوی تیم ملی والیبال نشسته 
مردان کشورمان برای حضور در مسابقات جهانی و پاراآسیایی دعوت شدند. 

محمد پیروزمنش اظهار داشت: این اردوی آمادگی از چهارم تا دوازدهم مردادماه در کمپ تیم های ملی فدراسیون 
جانبازان و معلولان در تهران برگزار می شود.

وی افزود: در این اردو، هادی ساجدی نیا به عنوان مربی بدنساز، کار آماده سازی ملی پوشان والیبال نشسته ایران را 
برعهده خواهد داشت.

وی گفت: حجت  الاسلام علیرضا میرجلیلی نیز به عنوان مربی فرهنگی، ملی پوشان را در این اردو همراهی می کند.

رئیس هیات کاراته استان قم  خبرداد:

حضور ۲ کاراته کای قمی در اردوی تیم ملی 
رئیس هیات ورزشی جانبازان و معلولان استان قم خبرداد:

دعوت دو مربی قمی به اردوی تیم ملی والیبال نشسته

بهمن طهماسبی ؛

استقلال نباید امتیازات اول فصل را
 از دست بدهد 

بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال می گوید آبی پوشان پایتخت نباید امتیازات اول 
فصل را از دست بدهد. 

بهمن طهماسبی، بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال در گفت وگو با ایسنا، درباره 
شرایط این روزهای آبی پوشان پایتخت اظهار کرد: از اخباری که از درون تیم  می رسد، 
می بینیم که شرایط استقلال خوب است و اسکلت بندی تیم تقریبا حفظ شده است و 
بازیکنان جدید هم خوب هستند. چند بازیکن دیگر هم اگر به تیم اضافه شوند، شرایط 
آبی ها بهتر خواهد شد. شرایط تیم در کل بهتر شده و ساپینتو دارد برای آماده سازی 
تیم کارهای لازم را انجام می دهد. شرایط اردوی ترکیه هم با توجه به اخبار، خوب است 

و باید بازی های دوستانه انجام شود تا ترکیب تیم معلوم شود.
طهماسبی درباره عملکرد ریکاردو ساپینتو و خسرو حیدری دستیار این مربی در 
استقلال خاطرنشان کرد: امیدوارم که ساپینتو بتواند در استقلال موفق باشد و بتواند 
شرایط را به نفع خودش تغییر دهد. باید دید عملکرد خسرو حیدری چطور پیش 
خواهد رفت. اینکه در بازی ها و در کنترل مسابقات چه عملکرد از خودش بر جای 

خواهد گذاشت.
استقلال به یک "مجتبی جباری" نیاز دارد 

او درباره عملکرد نقل و انتقالاتی استقلال تا اینجای کار تاکید کرد: به نظر من 
عملکرد تیم در پنجره نقل و انتقالاتی خوب بوده است و بازیکنانی که گرفتیم، بازیکنان 
خوبی هستند. رضا میرزایی و بازیکنان جدید استقلال اگر بتوانند خودشان را با شرایط 
استقلال وفق بدهند، می توانند خود را به عنوان بازیکنان خوب تیم معرفی کنند. باید 
یک بازیکن بازی ساز برای استقلال گرفته شود و الان هم بازیکن بازی ساز خیلی کم 

پیدا می شود اما یک بازیکن مثل مجتبی جباری در خط هافبک نیاز داریم.
این پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در پاسخ به این سوال که آیا آبی ها می توانند در 
فصل آینده رقابت های لیگ برتر عنوان قهرمانی شان را تکرار کنند؟ گفت: امیدوارم 
استقلال بازی های اول لیگ را از دست ندهد. اگر استقلال در بازی های اول بتواند 
امتیازات لازم را جمع کند، می تواند موفق باشد. بازی های اول لیگ از اهمیت زیادی 
برخودار هستند و تیم ها در بازی های اول هم به دنبال هماهنگی های لازم هستند و اگر 
استقلال بتواند از این بازی ها به بهترین شکل استفاده کند، می تواند آینده خوبی را در 

ادامه فصل برای خود متصور باشد.

شجاعی پیشکسوت فوتبال ایران: 

ملی پوشانی که کم کاری می کنند
کنار گذاشته شوند

ملی پوش فوتبال ایران در جام جهانی 1978 آرژانتین معتقد است که تا جام جهانی 
باید از تیم ملی حمایت شود و بازیکنانی که می خواهند کم کاری کنند دعوت نشوند. 

علی شجاعی درباره ابقای اسکوچیچ در تیم ملی اظهار کرد: اسکوچیچ پس از ابقا 
با مشکلاتی مواجه خواهد شد چرا که اعتباری را که قبلا بین بازیکنان داشته دیگر 
نخواهد داشت. البته دیگر چاره ای نیست و باید کمکش کرد. بازیکنان در شرایط 
کنونی که جام جهانی را در پیش داریم باید همکاری کنند چون الان بحث ملی است.

بازیکن تیم ملی فوتبال ایران در جام جهانی 1978 آرژانتین با بیان این که "سلسله 
تصمیماتی که در این مدت گرفته شد اشتباه بود،" توضیح داد: این که با اسکوچیچ 
کاری کردند که در چنین شرایطی به تیم ملی برگردد، اشتباه بود. بازیکنان باید مطیع 
مربی باشند اما اسکوچیچ اکنون در موضع ضعف قرار دارد و یک عده از بازیکنان موافق 
و عده ای از بازیکنان مخالف او هستند. به هر حال الان که اسکوچیچ سرمربی تیم ملی 

است باید حمایت شود و بازیکنانی که کم کاری می کنند، کنار گذاشته شوند.
این پیشکسوت فوتبال ایران در پایان بیان کرد: اسکوچیچ مسئولیت تیم ملی را در 
شرایط بدی قبول کرد و توانست کمک کند تا به جام جهانی برویم. بازیکنان آن زمان 
سرمربی شان را حمایت کردند و الان هم باید شرایط به شکلی شود که او را حمایت کنند 

تا در جام جهانی عملکرد خوبی داشته باشند.
 

کاروان بی رمق مساوی گرفت؛

تساوی فردوس قم مقابل قند آمل

تیم فوتسال فردوس قم مقابل قند کاترین آمل به تساوی رسید. 
براساس این گزارش ،تیم فوتسال فردوس قم در هفته دوم لیگ برتر فوتسال کشور از 
ساعت 17 عصر روزچهارشنبه 29  تیرماه  به مصاف تیم تازه  وارد لیگ برتر یعنی قند 

کاترین آمل رفت و با نتیجه سه بر سه به تساوی رسید.
نماینده قم که در روزهای اخیر به دلیل مشکلات مالی اعزام اش به آمل در هاله ای از 
ابهام قرار گرفته بود در آخرین ساعت شب قبل از بازی، بدون تمرین مناسب راهی آمل 

شد و به کسب یک امتیاز رضایت داد.
قند کاترین در نیمه نخست این مسابقه با گل امیرخون جهان از نماینده قم پیش 

افتاد اما دقایقی بعد فرهاد فلامرزی بازی را به تساوی کشاند.
حسام بابایی برای نماینده آمل گلزنی کرد تا مجدد از فردوس قم پیشی بگیرند اما 
هاشم فرج زاده بازی را به تساوی کشاند تا نماینده قم بازنده به رختکن نرود. در نیمه 

دوم نیز حسام بابایی برای قند کاترین و سجاد نوروزی برای فردوس قم گلزنی کرد.
فردوس قم سوم مردادماه در ورزشگاه شهید حیدریان از فرش آرا مشهد پذیرایی 

خواهد کرد.

اصرار ساکت و انفعال پرسپولیس؛

پیشنهاد سپاهان در جیب شیخ دیاباته 
مهاجم پیشین استقلال تهران در لیست خرید سپاهان اصفهان قرار دارد تا احتمال 

بازگشت او به لیگ برتر ایران قوت بگیرد.
براساس این گزارش ، شیخ دیاباته مهاجم فصل گذشته الریان قطر پس از خروج از 

این باشگاه با پیشنهاد چند تیم لیگ برتری فوتبال ایران روبرو شده است.
مهاجم بلند قامت فرانسوی که سابقه پوشیدن پیراهن استقلال تهران را در کارنامه 

دارد در لیست خرید محمدرضا ساکت برای حضور در سپاهان اصفهان قرار دارد.
این بازیکن در حالی پیشنهاد زردپوشان اصفهانی را در جیب دارد که به پرسپولیسی ها 
نیز پیشنهاد شده است اما رضا درویش هرگونه مذاکره با او را به نظر یحیی گل محمدی 
ربط داده است. سرمربی باشگاه پرسپولیس چندان علاقه ای به حضور شیخ دیاباته به 
خاطر شیوه بازی اش ندارد اما بعید نیست کمبود مهاجم در لیست این تیم باعث شود 

دیاباته نیز مشتری از پرسپولیس پیدا کند.
 

با قراردادی ۲ ساله ؛

»طیبی« پالما اسپانیا پیوست
 کاپیتان تیم ملی فوتسال کشورمان با قراردادی 

2 ساله به تیم نایب قهرمان لالیگا پیوست. 
براساس گزارش، حسین طیبی پس از جدایی 
از تیم فوتسال بنفیکا، با عقد قراردادی 2 ساله به 
تیم پالما اسپانیا پیوست.این تیم فصل گذشته به 
فینال لالیگا رسید و با شکست مقابل بارسلونا به 

مقام نایب قهرمانی دست یافت.
پالما پیش از این مسلم اولادقباد دیگر ملی پوش 

فوتسال کشورمان را نیز به خدمت گرفته بود.
این تیم اسپانیایی فصل آینده در لیگ قهرمانان 

اروپا نیز شرکت حضور خواهد داشت.

تیم ملی والیبال ایران در دیدار مرحله یک چهارم نهایی لیگ ملت ها 2022 
به رغم نمایشی تحسین برانگیز مغلوب لهستان تیم نخست رده بندی جهان شد 

تا از راه یابی به مرحله نیمه نهایی بازبماند. 
براساس این گزارش ، دومین روز از مرحله یک چهارم نهایی لیگ ملت های 
والیبال سال 2022  پنج شنبه شب30 تیرماه با دو دیدار در سالن یونیپول شهر 

بولوینا ایتالیا پیگیری  شد.
در دومین دیدار تیم های ملی والیبال ایران و لهستان به مصاف یکدیگر رفتند 
و شاگردان بهروز عطایی در این مسابقه سه بر دو مغلوب لهستان تیم نخست 

رده بندی جهان شدند.
لهستانی ها در ست های دوم و چهارم این مسابقه 26 بر 24 و 25 بر 16 مغلوب 
ایران شدند، اما در ست های اول، سوم و پنجم با امتیازهای 25 بر 21، 25 بر 
18 و 15 بر 7 به پیروزی رسیدند و به مرحله نیمه نهایی و چهار تیم برتر مسابقات 

صعود کردند.
تیم ملی والیبال ایران این مسابقه را با ترکیب میلاد عبادی پور، امیرحسین 
اسفندیار، مهدی جلوه، محمدطاهر وادی، امین اسماعیل نژاد، امیرحسین 

توخته و محمدرضا حضرت پور آغاز کرد.

در ابتدای ست نخست میلاد عبادی پور سرویس زد و تیم ایران با دفاع خوب 
نخستین امتیاز را به دست آورد. در ادامه دو تیم رقابت بسیار نزدیکی با هم 

داشتند اما وقت استراحت فنی نخست این ست 12 بر 9 به لهستان رسید.
این ست پس از افت و خیز فراوان 25 بر 21 به سود لهستان به پایان رسید. 
عطایی در این ست از دو وقت استراحت خود استفاده کرد و ملی پوشان را دعوت 

به آرامش بیشتر در زمین مسابقه کرد.
لهستان در این ست 13 امتیاز حمله به دست آورد و ایران 10 امتیاز، تیم ایران 
در دفاع دو امتیاز کسب اما لهستان یک پوئن و در سرویس نیز دو تیم دو امتیاز 
کسب کردند. دریافت خوب لهستانی ها در این ست کمکی زیادی به برد این 
تیم کرد، با این حال امین اسماعیل نژاد با کسب 9 امتیاز، بهترین بازیکن این 

ست بود.
در ابتدای ست دوم لهستان چهار بر یک پیش افتاد تا عطایی وقت استراحت 
فنی درخواست کند. در امتیاز 10 دو تیم با اسپک اسماعیل نژاد برابر شدند تا 
کمی استراس بازیکنان ایران کاهش یابد. وقت فنی استراحت این ست 12 بر 
11 به سود ایران شد. در این لحظه دو تیم در حمله نیز در مجموع در امتیاز 20 
برابر شدند که نشان از رقابت بسیار نزدیک تیم های ایران و لهستان در این مسابقه 

داشت.
در ادامه این ست لهستان چهار امتیاز متوالی به دست آورد و عطایی مجبور به 
گرفتن وقت استراحت در امتیاز 15 بر 12 به سود لهستان شد. ملی پوشان در 
امتیازهای  16 و 18 با حریف برابر شدند و مهدی جلوه امتیاز 19 را برای ایران به 

دست آورد تا سرمربی لهستان وقت استراحت درخواست کند.
در نهایت این ست 26 بر 24 به سود ایران به پایان رسید تا دو تیم یک بر یک 
در ست شماری برابر شوند. عملکرد تیم ایران در ست دوم به گونه ای بود که تیم 
ایران در حمله 26 بر 24 از حریف پیش افتاد، همچنین در دفاع چهار بر سه جلو 

افتاد و در سرویس نیز دو تیم در امتیاز سه برابر شدند.
رقابت نزدیک دو تیم در ست سوم نیز ادامه یافت و وقت استراحت فنی این ست 
نیز 12 بر 11 به سود لهستان شد. در این ست تماشاگران حاضر در سالن که اکثر 
آن ها ایرانی بودند، با هر حمله ملی پوشان ایران یک تا سه شمارش می کردند و 
در حمایت از تیم ایران چیزی کم نگذاشتند. در امتیاز 17 بر 14 به سود لهستان 
عطایی درخواست وقت استراحت کرد تا افزایش امتیاز دو تیم جلوگیری کند. 
در نهایت این ست با امتیاز 25 بر 18 به سود لهستان به پایان رسید تا عقاب ها از 
نظر ست شماری دو بر یک پیش بیافتند. عطایی در امتیاز 20 بر 14 ست سوم 

ترکیب تیم ایران را تغییر داد تا بازیکنان اصلی برای ست چهارم استراحت کنند.
در ابتدای ست چهارم تیم ایران سه امتیاز متوالی به دست آورد. ملی پوشان 
ایران در ادامه این ست اقتدار خود را بر حریف دیکته کردند و 25 بر 16 این تیم 
را شکست دادند تا دو تیم از نظر ست شماری دو بر دو برابر شوند و ست حساس 
پنجم تعیین کننده نتیجه نهایی مسابقه باشد. سرمربی لهستان در میانه این 

ست به بازیکنان اصلی خود استراحت داد.
شاگردان بهروز عطایی در ابتدای ست پنجم برخلاف ست چهارم، چهار امتیاز 
متوالی به حریف دادند و در نهایت ملی پوشان ایران به رغم تلاش و ارائه عملکردی 
تحسین  برانگیز در این دیدار، در ست پنجم 15 بر 7 مغلوب لهستان شدند تا در 
نهایت سه بر دو نتیجه این مسابقه را واگذار کنند و به کار خود در این رقابت ها با 

کسب رتبه هفتم لیگ ملت ها پایان دهند.
سیلیکا الکساندر، کوچانوفسکی جیکو، بارتوش کورک، کمیل سمنیوک، 
متئوش بینیک و مارسین یانوش ترکیب تیم لهستان در ابتدای این مسابقه بود 
که در مناطق شش گانه زمین این تیم قرار گرفتند و هدایت این تیم را نیکولا 

گربیچ برعهده داشت.
کولادوس فابریکه از فرانسه و ورا مچان والتر هوگو از پرو به عنوان داوران اول و 

دوم، قضاوت دیدار ایران و لهستان را برعهده داشتند.

نفس لهستان برای »انتقام« گرفت!

حذف سرافرازانه تیم ملی والیبال ایران

بموجب ماده 12 قانون ثبت اسناد واملاک و ماده 59 اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه ماهه دوم سال 1401 تقاضای ثبت 
آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و هرآنچه طبق آراء هیئت نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی 

انها باید تجدید شود بشرح ذیل آگهی میشود :
الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر اگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ 

اولین نوبت این آگهی  به مدت 90 روز می باشد.
1- پلاک 1708 فرعی از 9 فرعی از   55  اصلی بخش سه جعفرآباد ، خانم : زهره عبدی ، فرزند : قربان  ششدانگ یکباب مغازه به 

مساحت 21/65  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد  ، 
2- پلاک 1709 فرعی از 9 فرعی از   55  اصلی بخش سه جعفرآباد ، خانم : زهره عبدی ، فرزند : قربان  ششدانگ یکباب مغازه به 

مساحت 28/35  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد  ، 
3- پلاک 1710 فرعی از 9 فرعی از   55  اصلی بخش سه جعفرآباد ، خانم : زهره عبدی ، فرزند : قربان  ششدانگ یکباب مغازه به 

مساحت 28/10  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد  ، 
4- پلاک 1394 فرعی از 1895  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : محمد گودرزی ، فرزند : 
محمد حسن ، ششدانگ یک قطعه باغ  به مساحت 611/02  مترمربع واقع در روستای کهندان بخش 9 ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد 

جعفرآباد 
 5- پلاک 1394 فرعی از 1895  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : محمد گودرزی ، فرزند : 
محمد حسن ، ششدانگ یک قطعه باغ  به مساحت 611/02  مترمربع واقع در روستای کهندان بخش 9 ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد 

جعفرآباد 
6- پلاک 697 فرعی از 246  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : حمید رضا سعادتی ، فرزند 
: حسن ، ششدانگ یک قطعه زمین زراعی به مساحت 5473  مترمربع واقع در روستای نویس بخش 9 ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد 

جعفرآباد 
7- پلاک 1590 فرعی از 246  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : محمد رضا سعادتی ، فرزند : 
حسن ، ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 371/50  مترمربع واقع در روستای نویس بخش 9 ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد جعفرآباد 
8- پلاک 255 فرعی از 45  اصلی بخش سه ثبت قم آقای : سید محمد صادق پیر صالحی ، فرزند : سید علی ، ششدانگ یک قطعه 

زمین مزروعی واقع در روستای شمس آباد  بخش سه ثبت جعفرآباد 
 9- پلاک 256 فرعی از 45  اصلی بخش سه ثبت قم آقای : سید محمد صادق پیر صالحی ، فرزند : سید علی ، ششدانگ یک قطعه 

زمین مزروعی واقع در روستای شمس آباد  بخش سه ثبت جعفرآباد 
10- پلاک 257 فرعی از 45  اصلی بخش سه ثبت قم آقای : سید محمد صادق پیر صالحی ، فرزند : سید علی ، ششدانگ یک قطعه 

زمین مزروعی واقع در روستای شمس آباد  بخش سه ثبت جعفرآباد 
11- پلاک 738 فرعی از 262  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد ( آقای : علی حاتمی ، فرزند : لطف 

ا...  ، ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 775  مترمربع واقع در روستای قاهان بخش 9 ثبت قم الحاقی به ثبت اسناد جعفرآباد .
لذا بموجب ماده 16 قانون ثبت اسناد واملاک چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی  واخواهی و 
اعتراضی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی  تا مدت 90 روز  دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم 
نمایند و همچنین طبق ماده 17 قانون مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی 
ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند ، اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت 
مرقوم واصل شده باشد بلا اثر است ، وطبق قسمت اخیر ماده 16 قانون ثبت وتبصره ماده 17 رفتار خواهد شد ، جمعا بموجب تبصره 
2 ماده واحده مصوب 1373/2/15 اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده 16 قانون ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک 
ماه  از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد،ضمنا طبق ماده 56 آیین نامه قانون ثبت 
حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود درصورت مجلس تحدیدی قیدخواهد شد . این آگهی در2 نوبت به فاصله 30 روز چاپ و منتشر 

می شود .
تاریخ انتشار نوبت اول : روز شنبه 1401/05/01
تاریخ انتشار نوبت دوم : روز سه شنبه 1401/0۶/01
 محمدرضا خدایاری
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

شناسه آگهی: 1354۲7۸

آگهی های نوبتی سه ماه دوم سال ۱۴۰۱ 
 اداره ثبت اسناد و املاک جعفرآباد 

ناصر ابراهیمی :

شخصیت سرمربی تیم ملی ایران 
زیر سوال رفت

پیشکسوت فوتبال ایران با انتقاد شدید از فدراسیون فوتبال گفت: من واقعا 
درک نمی کنم در این روزهای سیاه مدیریتی فوتبال ایران چرا باید عوامل 

بدبختی دوباره برگردند.
دراگان  رفتن  یا  ماندن  درباره  شایعات  ادامه  به  اشاره  با  ابراهیمی  ناصر 
اسکوچیچ از رأس کادر فنی تیم ملی ایران گفت: هر غیر ممکن دیگری هم 
که شایعه شود دیگر نباید تعجب کرد. واقعاً طنز سیاه است اگر بخواهیم به 
این مسائل بپردازیم. بعضی اوقات فکر می کنم در خوابی عمیق هستیم که 

متأسفانه در واقعیت تعبیر می شود.
مربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران افزود: دراگان اسکوچیچ از همان ابتدا 
هم ضعیف بود اما به هر حال نتایج خوبی گرفت. کسی که قرار است سرمربی 
بماند را چرا اینقدر بالا و پایین می کنیم. اگر شخصیت مربی برای خودش و 
دیگران مهم نیست حداقل به فکر جایگاه او باشیم. هر مربی در جهان آرزو 
می کند روی نیمکت تیم ملی ایران در جام جهانی بنشیند اما آقایان کاری 
کردند که تمام علاقمندان به فوتبال هم دیگر تمایلی به دنبال کردن مسائل 

ندارند.
ابراهیمی درباره عملکرد میرشاد ماجدی تاکید کرد: با او همکلام شدم. او از 
خانواده فوتبال است اما نکته اینجاست که باید تصمیمات قاطعانه ای بگیرد. 
روی تصمیمات هم پافشاری کند. نباید با هر فشاری بخواهد سرنوشت تیم 

ملی ایران را در مهم ترین تورنمنت دستخوش تغییر کند.
وی درباره دخالت چند تن از بازیکنان تیم ملی ایران در مسائل مرتبط با 
انتخاب سرمربی گفت: این موضوع باز هم ضعف مدیریتی را نشان می دهد. 
چرا بازیکن باید خودش را در جایگاهی فراتر از امور فنی احساس کند. قطعاً 
نقش مدیریت در این مسائل اهمیت زیادی دارد. شخصیت سرمربی تیم ملی 

زیر سوال رفته است و واقعاً این اتفاق خوبی نیست.
انتخابات  عرصه  به  تاج  مهدی  بازگشت  درباره  ایران  فوتبال  پیشکسوت 
فدراسیون فوتبال تاکید کرد: برایم غیر قابل درک است او چطور جرأت کرده 
است بدون هیچ شفافیتی دوباره برگردد. مهدی تاج دوران خوبی نداشته و 
ابهامات خیلی زیادی از خود به جای گذاشته است. واقعاً حضورش برایم 
ننگین ترین  که  کسی  می شود  مگر  نمی کنم.  درک  را  آن  و  است  عجیب 
قراردادهای خارجی را بسته و کوهی از بدهی را به جا گذاشته است بار دیگر به 

جایگاه قبلی چنگ بیاندازد تا آن را بخواهد به دست بیاورد.
ابراهیمی که سابقه نشستن روی نیمکت پرسپولیس را نیز دارد درباره روند 
جذب بازیکن این باشگاه در نقل و انتقالات تابستانی خاطرنشان کرد: به 
هر حال هر تغییری باید با تصمیم مستقیم سرمربی پرسپولیس باشد. من 
در جریان جزئیات این باشگاه نیستم اما مهم این است یحیی گل محمدی 
از عملکرد مدیریت راضی باشد. نمی توان بدون اطلاع از دیدگاه های فنی 
سرمربی تیم بازیکن گرفت. امیدوار هستم پرسپولیس بتواند نقاط ضعف خود 
در خط دفاع و هافبک را برطرف کند. این تیم در صورت جبران مشکلات 

تاکتیکی در میانه میدان باز هم می تواند حرف اول ایران و آسیا را بزند.
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سیاسی

سخنگوی جبهه اصلاحات: 

اصلاح طلبان  نمی توانند فضای سیاسی 
جامعه را باز کنند 

 سخنگوی جبهه اصلاحات گفت: فضای سیاسی محدود و بسته است و میدانی 
برای جوان ها باز نشده که آنها بتوانند بیایند و کنش سیاسی مسئولانه ای انجام 
دهند. الان غالب کنش های سیاسی فردی شده و وقتی کنش سیاسی فردی باشد 
به کف مسئولیت پذیری که برای کارهای سازمان یافته لازم هست، نمی رسد. به 
همین دلیل فکر می کنم نمی شود از خود اصلاح طلبان انتظار داشت فضای سیاسی 

جامعه را باز کنند. 
علی شکوری راد سخنگوی جبهه اصلاحات در گفت وگو باایلنا، در پاسخ به این 
سوال که این روزها چقدر الزام دارد از جوانان اصلاح طلب در بازتولید اندیشه های 
اصلاح طلبانه استفاده شود، گفت: همه جریان های سیاسی چارچوب هایی دارند 
که ثابت بوده و تغییر نمی کند. از جمله اینکه بدنه جامعه با حرکتی که صورت 
می گیرد بتواند همراه و هماهنگ باشد و به تعبیر دیگر گسستی بین رهبری حرکت و 

بدنه اجتماعی آن به وجود نیاید.
وی تصریح کرد: وارد بحث اصول ثابت اصلاح طلبی نمی شوم اما آنچه متغیر بوده 
و نیاز است براساس واقعیت های روز جامعه بازنگری و طراحی شود، نیازمند دریافت 
نظرات کسانی است که در بستر جامعه بوده و می خواهند با این حرکت همراه شوند. 
برای درک واقعیت های جامعه و طراحی این حرکت براساس استعداد و ظرفیت 
موجود در جامعه و همچنین حاکمیت، نیاز به این نظرات هست و فکر می کنم بخش 
عمده ای از این نظرات را باید از جوانان اصلاح طلب گرفت تا دریافت های جدید 

مقدمه برنامه ریزی و اصلاح روند این حرکت شود.
نسل دوم اصلاح طلب ها همچنان تصمیم ساز و تصمیم گیر  

شکوری راد در پاسخ به این سوال که آیا امروز جوانان اصلاح طلبی وجود 
دارند که بتوانند جا پای نسل اول اصلاح طلبان بگذارند و بتوانند این اتفاق را 
رقم بزنند یا خیر، گفت: امروز نسل دوم اصلاح طلبان که در دوران اصلاحات 
جوان و نوجوان بودند، بخش اعظمی از فعالیت ها و کنش های اصلاح طلبانه را بر 
عهده دارند. این افراد گرچه از نظر سنی میانسال تلقی می شوند اما از نسل دوم 
اصلاح طلبان هستند و بیشتر آنها در روند تصمیم گیری اصلاحات تصمیم سازی 

می کنند.
وی یادآور شد: نسل جوانی که زیر سی سال باشد هنوز گرایش به کنش سیاسی 
سازمان یافته از خود بروز نداده و به نظر می رسد خیلی آمادگی جدی چنین کاری 
را نداشته باشد. مثلا در حزب اتحاد، بخش عمده ای از کارهای ارکان به جوانان 
سپرده شده است و آنها کارهای حزب را انجام می دهند. اما نیروی جوان که زیر 
سی سال باشد خیلی جذب حزب نشده که حالا ما انتظار داشته باشیم آنها بیایند 
و کاری انجام دهند. بنابراین جوانی که ما الان از آنها یاد می کنیم، نسل دوم اصلاح 
طلب ها هستند که در سنین بین 35 تا 45سال هستند و نقش بسزایی هم در 

تصمیم سازی ها و هم تصمیم گیری ها دارند.
شکوری راد در پاسخ به این سوال که آیا فکر می کنید این جوانان در آینده بتوانند 
تاثیرگذاری در صحنه سیاسی کشور داشته باشند یا خیر ، گفت: همین الان این 
جوانان تاثیرگذارند. اما آن جوانی که زیر سی سال باشد، گرایش به کنش سیاسی 
سازمان یافته از خود بروز نداده  و این نوعی سرخوردگی را در نسل جوان نشان 

می دهد. به نظرم این امر مثبتی نیست اما واقعیت موجود است.
القا شده که کار سیاسی حزبی و جمعی مفید نیست 

سخنگوی جبهه اصلاحات در پاسخ به این سوال که راهکار برای اینکه بتوانیم این 
معضل را حل کنیم چیست، گفت: راهکار برای حل این معضل، ایجاد فضای باز 
سیاسی است که اختیار آن خیلی دست ما نیست. یعنی  فضای سیاسی محدود و 
بسته است و میدانی برای این جوان ها باز نشده که آنها بتوانند بیایند و کنش سیاسی 
مسئولانه ای انجام دهند. الان غالب کنش های سیاسی فردی شده و وقتی کنش 
سیاسی فردی باشد به کف مسئولیت پذیری که برای کارهای سازمان یافته لازم 
هست، نمی رسد. به همین دلیل فکر می کنم نمی شود از خود اصلاح طلبان انتظار 
داشت فضای سیاسی جامعه را باز کنند. چون رویکرد اصلی آن ها برای مبارزات 
سیاسی، باز کردن فضای سیاسی جامعه است که برخی به شدت در برابر آن مقاومت 

نشان می دهند.
وی تصریح کرد: کنش های حزبی خیلی محدود است و همین مقدار کنش های 
حزبی هم محلی از اعراب در قوانین و رویکردهای مدیریتی کشور ندارد و به نوعی 
القا شده که کار سیاسی حزبی و جمعی مفید نیست. این توسعه نایافتگی سیاسی 
در حقیقت برخواسته از اراده بخشی از تصمیم گیران است که می خواهند از کار 

سیاسی سازمان یافته به عنوان یک جایگزین جلوگیری کنند.

سیدافقهی کارشناس مسائل غرب آسیا تشریح کرد؛ 

اهداف سفر فیصل مقداد به تهران
 در حاشیه نشست سران آستانه

کارشناس مسائل غرب آسیا گفت: مشکل آقای اردوغان این است که او طرف 
تروریست ها را گرفته است و اگر روند مذاکرات آستانه را مثبت در نظر بگیریم، یک 
مذاکره مستقیم هم میان ترکیه و سوریه برقرار خواهد شد. آقای مقداد فیصل هم در 

این سفر دیدگاه ها و نظراتی از طرف بشار اسد مطرح خواهد کرد. 
سیدهادی سیدافقهی کارشناس مسائل غرب آسیا در گفت وگو با ایلنا، درباره 
اهداف سفر فیصل مقداد وزیر خارجه سوریه به تهران و ارتباط آن با نشست سران 
آستانه در تهران گفت: عنوان نشست سران آستانه، بررسی بحران سوریه است 
و این هفتمین نشست سران بود که در تهران برگزار شد و هدف آن بررسی راه حل 
دیپلماتیک و سیاسی بحران سوریه است. حمله به سوریه به نفع منطقه و ترکیه 
نیست، بنابراین آقای مقداد فیصل، احتمالا با مقامات روسیه هم دیدار خواهد 
داشت. مشکل آقای اردوغان این است که او طرف تروریست ها را گرفته است و اگر 
روند مذاکرات آستانه مثبت باشد، یک مذاکره مستقیم هم میان ترکیه و سوریه برقرار 
خواهد شد. آقای مقداد فیصل هم در این سفر دیدگاه ها و نظراتی از طرف بشار اسد 

در این جلسه مطرح خواهد کرد. 
وی گفت: ممکن است در این جلسه نظرات سوری ها را هم در حاشیه این اجلاس 
بشنویم زیرا سوریه عضو رسمی این جلسات نیست و به همین دلیل مهم است که در 
این جلسه موضوعات مهمی مانند تامین دارو، امنیت، سلاح و آوارگان سوری مورد 
بحث و بررسی قرار بگیرد. نیروهای ترکیه امروز در نواحی شمال غربی سوریه مستقر 
هستند که برای ترکیه هزینه دارد. هزینه یک و نیم میلیون آواره سوری بر گردن ترکیه 
است و اگر آقای اردوغان اندکی نرمش نشان دهد و بنا به فرمایشات رهبری از طریق 

دیپلماتیک گفت وگو کنند، این مسائل حل خواهد شد. 
سیدافقهی گفت: آمریکایی ها که امروز به نیروهای نظامی سوریه آموزش داده اند، 
در حال رایزنی با نیروهای مسلح سوریه هستند که اگر ترکیه بخواهد وارد خاک این 
کشور شود، به کمک ارتش سوریه جلوی این حمله را بگیرند. امروز شمال غرب 
سوریه تحت تسلط ترکیه بوده و در منطقه شمال شرق و منطقه الطنف آمریکایی ها 
پایگاه نظامی تاسیس کردند که در آنجا حضور جدی دارند. در انتها باید منتظر ماند و 
دید با توجه به خروجی نشست سران آستانه چه اتفاقی در عمل خواهد افتاد و آقای 

فیصل مقداد چه دستاوردی با خود به سوریه خواهد برد..

که  ندارند  انتظار  نمایندگان  از  مردم  گفت:  زمین  ایران  اسلامی  حزب  دبیرکل 
سطحی نگر باشند. اگر وزیری کفایت لازم برای ادامه کار در یک وزارتخانه را نداشته 
باشد حق نمایندگان است که او را استیضاح کنند. البته اگر نمایندگان مجلس متاثر 
از تصمیم گیری های درست، دست به انتخاب صحیح بزنند دیگر کار به استیضاح 

نمی کشد تا هزینه ای بر کشور تحمیل شود. 
ابوالقاسم رئوفیان فعال سیاسی اصولگرا در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال 
که با توجه به وضعیت سیاسی کشور و یکدستی دولت و مجلس، این روزها حمایت 
را در کجا  این کم شدن حمایت  نشانه  از دولت کم شده است شما  اصولگرایان 
می بینید، گفت: نماد یکدستی دولت و مجلس در نوشتن نامه 220 نفر از نمایندگان 
آن یکدستی دیگر مشاهده  با گذشت یک سال  بود که  رئیسی  آقای  به  مجلس 
نمی شود. ضمن آنکه نباید یکدست بودن دولت و مجلس را همزمان به پای جبهه 

بزرگ اصولگرایی که دربردارنده طیف ها و رویکردهای متفاوت است، بنویسیم.
وی تصریح کرد: آن زمان که این نامه نوشته شد، برخی از فعالان سیاسی جبهه 
اصولگرایی موافق این حرکت نبوده و اعلام کردند در شان مجلس نیست که به عنوان 
قوه مستقل که باید در راس امور باشد، بیش از 200 نماینده بیایند و شخصی را برای 
حضور در انتخابات ریاست جمهوری دعوت کنند اما این اتفاق در نهایت افتاد. رئوفیان 
در ادامه گفت: صرف نظر از آنکه این تصمیم مجلس درست یا نادرست است، اگر 
مجلس فکر می کند تصمیم اشتباهی گرفته یا درست بوده و امروز با بی کفایتی برخی 
از وزرا مواجه شده است، دلیل ندارد سکوت کند. چون دعوت از یک شخص برای 
حضور در انتخابات و حمایت از وی یک مقوله است و مواجهه با افرادی که شایستگی 
هدایت کشور در موضوعات اقتصادی را ندارند، مقوله دیگری است که مجلس قطعا 
باید با این موضوع برخورد کند زیرا نمی توان این دو موضوع را در یک راستا دید. به 
هرحال وضعیت امروز به گونه ای است که مجلس حقوق ملت را نمایندگی می کند و 

امروز باید در راستای تامین منافع ملی و مصالح کشور تصمیم بگیرد.
یک سال پس از شروع دولت یکدستی اولیه دیگر مشاهده نمی شود 

 دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین در پاسخ به این سوال که مجلس که در اولین 
روزهای تشکیل دولت سیزدهم، به کابینه پیشنهادی آقای رئیسی بالاترین رای اعتماد 

را داد، با توجه به گذشت یک سال از عملکرد دولت، به این نتیجه رسیده است که 
برخی وزرا را استیضاح کند. چه دلایلی باعث شده تا مجلس چنین تصمیمی را بگیرد، 
گفت: معتقدم مجلس مهم ترین تصمیمات را برای آینده کشور و مردم می گیرد. 
برای تصمیم گیری درست هرچه باشد، نیازمند پیش بینی از نوع درست آن هستیم 
که هرچه جلوتر می رویم، این پیش بینی ها با پیچیدگی های بیشتر و چالش های 
جدی تری مواجه می شود. مجلس شورای اسلامی زمانی که می خواهد برای آینده 
مردم و کشور تصمیم بگیرد باید قبل از آن تصمیم پیش بینی کند که پیامدها و تبعات 
چنین تصمیمی در آینده چه خواهد بود، باید بداند که لازمه پیش بینی و ترسیم آینده 
کشور رسیدن به دانش و داشتن بینش عمیق است. اگر نمایندگان مجلس در بستر 
آینده پژوهی برای تصمیم گیری حرکت نکنند و الزامات آن را به کار نبندند، قطعا در 
تصمیم گیری ها دچار انحراف خواهند شد. بنابراین آشنایی با علم آینده پژوهی به 
عنوان یک ضرورت برای نمایندگان مجلس جهت گرفتن تصمیمات درست، امری 

بدیهی و اجتناب ناپذیر است.
وی افزود: لازمه پیش بینی، شناسایی ملاک های تصمیم گیری و تشخیص درست 
مولفه های موثر در تصمیم گیری است و این از مهم ترین وظایف نمایندگان مجلس 
است که راهبردی ترین تصمیمات را برای کشور و مردم می گیرند. اگر این پیش بینی ها 
درست نباشد، قطعا راه را خطا رفته اند. همه می دانیم که تمامی تصمیمات ما برای 
آینده است. در اهمیت امر تصمیم گیری چینی ها ضرب المثلی دارند که می گویند 

وقتی انسان از آینده حرف می زند، خدا لبخند می زند.
مردم از نمایندگان انتظار ندارند که سطحی نگر باشند 

رئوفیان گفت: با توجه به آنچه گفته شد، نمایندگان مجلس در انتخابات ریاست 
جمهوری با تصمیم به دعوت غیرمنتظره از فردی برای حضور در انتخابات و رای 
اعتماد به برخی وزرای کابینه دولت آقای رئیسی نشان دادند که پیش بینی های 
لازم از پیامدهای چنین اقداماتی را نداشتند. به طور مثال وقتی نمایندگان مجلس 
به آقای عبدالملکی وزیر تعاون رای اعتماد دادند، پیش بینی نکردند که این رای 
اعتماد چه پیامدهایی در پی خواهد داشت. مردم از نمایندگان انتظار ندارند که 
سطحی نگر باشند. اگر وزیری کفایت لازم برای ادامه کار در یک وزارتخانه را نداشته 

باشد حق نمایندگان است که او را استیضاح کنند. البته اگر نمایندگان مجلس متاثر 
از تصمیم گیری های درست، دست به انتخاب صحیح بزنند دیگر کار به استیضاح 

نمی کشد تا هزینه ای بر کشور تحمیل شود.
عضو جبهه پیشرفت، رفاه و عدالت گفت: اگر در انتخاب معاونان رئیس جمهور به 
عواقب ناشی از عدم هماهنگی بین آنان توجه لازم صورت می گرفت، امروز مردم ما 
شاهد اتفاق تلخ محدود کردن اختیارات معاون اقتصادی رئیس جمهور نبودند و مجبور 
به تحمل خسارت های ناشی از این اقدام نادرست در معیشت خود نمی شدند. محسن 
رضایی را با سلام و صلوات به عنوان معاون اقتصادی رئیس جمهور برمی گزینند و بعد 
از مدتی به دلیل ناهماهنگی با معاون اول بدون در نظر گرفتن پایگاه اجتماعی و 
شئونات وی ایشان را از شرکت در جلسات اقتصادی حذف می کنند که به اعتقاد من 
این خود از مصادیق بارز تصمیم گیری به دور از محاسبات و پیش بینی های لازم است 

که متاسفانه در عالی ترین سطح مدیریتی کشور صورت می گیرد.
تاکید می کنم تصمیم گیری ها باید مبتنی بر پیش بینی باشد 

رئوفیان در پاسخ به این سوال که برخی از شکاف میان آقای رئیسی و آقای قالیباف 
صحبت می کنند. این گذاره چقدر صحیح است؟ اگر این شکاف وجود دارد حاصل 
چه رفتارهایی بوده و در پایان چه سرنوشتی خواهد داشت، گفت: وجود شکاف 
یک مساله طبیعی است اما اگر از حدی بگذرد خطرناک است. خداوند به تعداد 
خلایق خود، سلایق آفریده که هیچگاه منطبق برهم نبوده، اگر این اختلافات 
ناشی از هواهای نفسانی باشد، به شدت خطرناک می شود ولی زمانی که برآمده از 
اختلاف نظرها روی یک موضوع در جهت تامین مصالح کشور و منافع ملی باشد، 
مفید و راهگشاست که باید رئیس دو قوه، وزرا و نمایندگان مجلس بر این اساس برای 

آینده کشور همفکری کرده وتصمیم بگیرند.
وی افزود: اینکه تاکید می کنم تصمیم گیری ها باید مبتنی بر پیش بینی باشد، 
بسیار مهم است؛ چراکه این نکته مهم تا امروز مغفول مانده و همه مشکلات کشور 
به علت عدم پیش بینی دقیق برای تصمیم گیری های آینده مردم است. زمانی که 
این شکاف ها ناشی از خودبینی ها و خودشیفتگی های مسئولان بوده که پدیده ای 
به شدت خطرناک است، دودش به چشم مردم رفته است. بنابراین شکاف ها باید به 

حداقل خود برسد و اصطکاک بین الگوها از بین برود.
فراموش نکنیم نقد، معبر تکامل است 

انتظارات،  شکاف ها،  این  منشا  اگر  بدانند  باید  آقایان  گفت:  ادامه  در  رئوفیان 
منافع شخصی، باندی و جبهه ای است، باید کنار گذاشته شود. گوش ها باید به 
روی پیشنهاد اندیشمندان، متفکران و احزاب باز باشد. باب انتقاد باز گذاشته شود. 
متاسفانه مدتی است با خطر برخورد با نقد و منتقد مواجه هستیم درحالی که قبل از 
آن نباید فراموش کنیم نقد معبر تکامل است. اگر بخواهیم به کمال برسیم باید از این 
معبر عبور کنیم. علی )ع( خطاب به مردم کوفه می فرمایند: با من به گونه ای که با 
جباران و گردنکشان سخن می گویید، سخن نگویید و انتقاداتی را که از افراد عصبانی 
پنهان می کنید، از من پنهان نکنید و فکر نکنید اگر انتقاد درستی بر من داشته باشید 
آن را خواهم پذیرفت. این سخن حضرت امیر است و ما مدعی حکومت علوی هستیم 

اما بسیار با آن فاصله داریم.
ضرورت  تلاش برای افزایش مشارکت مردم درانتخابات های پیش رو 

دبیرکل حزب اسلامی ایران زمین خطاب به مسئولان کشور گفت: امروز به عنوان 
یک فعال سیاسی-حزبی در مورد نگرانی نسبت به استمرار کاهش مشارکت سیاسی 
و حضور مردم پای صندوق های رای هشدار می دهم و می گویم چنانچه فکری در 
رفع این بحران نشود با پدیده نگران کننده ای بحران هویت ملی روبرو خواهیم شد. 
بحران هویت ملی، تضعیف قدرت ملی را درپی دارد. اگر هویت ملی که زیرساخت 
قدرت و منافع ملی است دچار بحران شود و توجه کافی به آن نشود، نظام در معرض 
خطرجدی قرار خواهد گرفت. وی تصریح کرد: ما امروز در حال عبور از پیچ تند تاریخ 
انقلاب مان قرار گرفته ایم که بیش از هر زمان دیگری مسئولان باید مراقبت کنند و با 
گرفتن تصمیمات مبتنی بر پیش بینی های دانش محور، آینده کشور و زندگی مردم 
را از تنگناها و فشارهای کمرشکن نجات دهند. تا نه تنها از استمرار بحران مشارکت 
جلوگیری به عمل آید، بلکه زمینه برای برگزاری انتخابات پرشور 1402 مجلس و 

1404 ریاست جمهوری با مشارکت حداکثری مردم وفادار به نظام فراهم آید.

رئوفیان فعال سیاسی اصولگرا :

مجلس نباید دربرابر بی کفایتی برخی وزرا سکوت کند
تصمیم گیری ها باید درراستای تامین منافع ملی و مصالح کشورباشد

حمید رضا ترقی فعال سیاسی اصولگرا :

رئیسی، توقعات »نیروهای انقلاب« را برآورده نکرده است
گفت:نیروهای  اصولگرا   سیاسی  فعال  ترقی  رضا  حمید 
انقلاب انتظار دارند ، از  ظرفیت عظیم شان در دولت بیشتر 
استفاده شود تا کارآمدی دولت افزایش یابد ... ولی این توقع 
از نیروهای  هنوز بر آورده نشده است. علاوه براین ، برخی 
گذشته که در به وجود آمدن وضع موجود دخیل بودند، هنوز 

در سیستم اجرایی حضور دارند و فعال هستند.
سردرگمی و نداشتن برنامه اجرایی واحد و کارآمد ، ازجمله 
ابتدا  از همان  رئیسی  دولت  منتقدان  که  است  انتقادهایی 
مطرح و درباره پیامدهای خطرناک آن برای مردم و کشور ، 
هشدار جدی می دادند . حامیان دولت سیزدهم در واکنش 
به این انتقادها و هشدارها تاکید داشتند که باید به دولت داد 
تا برنامه های خود را اجرا کند و نباید بی محابا رئیسی را به 

برنامگی در حوزه های مختلف متهم کرد.
اکنون و در آستانه یک ساله شدن دولت سیزدهم ، مشاهده 
خروجی ضعیف کابینه ، گرانی ها و بحران معیشتی مردم که 
ردپای بی برنامگی ، بوضوح در آن مشهود است ، موجب شده 
تا اعتراض منتقدان دولت ، پرصداتر و گسترده شود و حامیان 
به  آنان  از  بسیاری  حتی  و  روند  فرو  سکوت  لاک  در  دولت 

منتقدان جدی دولت بپیوندند.
و  اصولگرا  منتقدان  گروه  دو  هر  بارز  اشتراک  نقطه 
غیراصولگرای دولت رئیسی ، انگشت نهادن بر ضعف یا بی 
بنامگی دولت است و از همین نقطه ، اجماعی پیرامون ضرورت 
راه اندازی سریع »اتاق فکر« کارآمد و شامل افراد مجرب شکل 
گرفته تا دولت را در تدوین و نظارت بر اجرای دقیق برنامه های 

گره گشا در میانه امواج بحران ها و چالش ها یاری رساند.
با  گو  و  گفت  در  اصولگرا  سیاسی  فعال  ترقی  رضا  حمید 
خبرآنلاین ،پاشنه آشیل اجرایی دولت رئیسی را استفاده نکردن 
از ظرفیت »نیروهای انقلابی« می داند و تاکید دارد:»دولت به 
هر میزان که به اتاق های فکر خود اهمیت دهد و آنها را تقویت 
کند و به آنها برای نظریه و تئوری پردازی نقش دهد ،می تواند 

موفق تر عمل کند «.
گفت و گو با ترقی قائم مقام حزب موتلفه اسلامی را بخوانید:

اتاق فکر دولت ها از هرج و مرج در تصمیم گیری ها و 
تصمیم سازی ها جلوگیری می کند ،ظاهرا ، این دولت اتاق 

فکر ندارد. چرا؟
اطلاعی از بودن و نبودن اتاق فکرهای دولت ندارم اما معمولا 
که  دارد  هایی  کمیسیون  سری  یک  خود  داخل  در  دولت 
موضوعات به تناسب تخصص آنها به آن کمیسیون ها ارجاع 
می شود، وزرا نیز در کمیسیون ها حضور دارند و دیدگاه ها به 
صورت عملیاتی مطرح می شود. به نظر می رسد این دولت کار 
بحث برنامه ریزی های کلان را از اجرا یک مقدار جدا کرده و 
حوزه تصمیم گیری و سیاست گذاری های کلان توسط گروه 
هایی زیر نظر آقای رضایی و یا در جلسات سران قوا انجام می 
شود و اینها هم در همان قالب سیاست گذاری می شود و در 

اجرا ،خود وزرا عمل می کنند .
یعنی فرمانده رضایی است؟

به نظر می رسد که فرمانده بخش مطالعاتی آقای رضایی 
باشند و بخش هماهنگی و اجرایی هم آقای مخبر هستند که 

در حوزه اجرا هماهنگی ها را انجام می دهند.
، گویای آشفتگی و هرج  و غیررسمی  نشانه های رسمی 
ومرج کابینه در برنامه ریزی و اتخاذ تصمیمات کارشناسی و 
پایدار است. مثلا در مورد یارانه ها باوجود تاکید بر استفاده از 
»کالابرگ« و برگرداندن قیمت ها به سطح شهریور 1400 هنوز 
یارانه نقدی پرداخت می شود و قیمت ها افسار گسیخته شده 
اند یا برخلاف تاکید محکم دولت ، گرانی ها از چهار قلم کالا 
، فراتر رفته و حداقل، صدها قلم کالای مهم را شامل شده یا 
برخلاف قول مکرر رئیسی ، دارو به طور رسمی گران شد و یا 
ارز 4200 تومانی را حذف می کنند و دوباره می گویند برای 
گمرکات باقی بماند .اینها نشان از بی تصمیمی و هرج و مرج 

نیست؟
البته شاید بتوان گفت برخی از تصمیمات ، ممکن است قبل 
از نهایی شدن اعلام شود و بعد در مسیر و فرآیندی که طی 
می کند دچار یک سری اصلاحات شود و شاید هم بعضی از 
نقطه نظرات اعلامی در برخی نهادها، موجب شود در روند اجرا 
، تصمیمات با تغییراتی که به خود می بیند یک مقدار کامل 
تر شود،اما نمای بیرونی آن ،ابه تعبیر شما، هرج و مرج جلوه 

می کند .
اتاق  اند،  تاکید کرده  و  نمایندگان مجلس اعلام  از  برخی 
فکرهایی فعال هستندکه تصمیمات شبانه خود را برای اجرا به 

وزرا ابلاغ می کنند ... 
من چنین اطلاعی ندارم .

زمان انتخابات ، رئیسی ، مدعی داشتن برنامه 7 هزار صفحه 
ای اقتصادی شد . او پس از راهیابی به »پاستور«، فراخوان 
داد ، مردم ، وزرای مطلوب شان را پیشنهاد دهند تا نظرشان 
در چینش کابینه لحاظ شود اما نهایتا ، کابینه ای را چیده شد 
که در آن ، نه فقط از اصلاح طلبان و مستقل های کارآمد ، 
نشانی نیست بلکه حتی از اصولگرایان کارنامه دار و مجرب هم 

استفاده نشده ...
به طور طبیعی نیروهای انقلاب انتظار دارند ، از ظرفیت 
عظیم شان در دولت بیشتر استفاده شود تا کارآمدی دولت 
برای عبور از گردنه مشکلات و دشواری هایی که الان در عرصه 
های مختلف اقتصادی اجتماعی وجود دارد ، افزایش یابد 
ولی این توقع هنوز بر آورده نشده است. علاوه براین ، برخی 
از نیروهای گذشته که در به وجود آمدن وضع موجود دخیل 

بودند، هنوز در سیستم اجرایی حضور دارند و فعال هستند.
منظورتان نیروهای دولت روحانی؟

بله ، خیلی از آنها هنوز در مصادر کار هستند و به طور طبیعی 
شاید اعتقادی به برنامه های آقای رئیسی ندارند که بخواهند 
از  هنوز  رئیسی  آقای  دولت  باشند.  داشته  جدی  همکاری 

ظرفیت نیروهای انقلاب استفاده لازم و کافی را نکرده است.
در حوزه سیاست خارجی، امیر عبدالهیان از دولت احمدی 
دوران  در  و  بودند  خارجه  وزارت  آفریقایی  عربی  معاون  نژاد 
روحانی هم همینطور و در این دولت وزیر خارجه هستند ، با 
این وجود می بینیم که در مورد توافق از یک مشی واحد بی 
بهره هستیم . بنظر می رسد در مورد توافق دولت یک استاندارد 

دوگانه دارد.

فکر نمی کنم دولت در سیاست خارجی سیاست دوگانه 
داشته باشد منتهی به نظر می رسد که دولت یک مقدار در 
انعکاس کارهایش به افکار عمومی عقب است . دولت باید 
عرصه  در  ویژه  به   ، حود  کارنامه  گذاشتن  میان  در  مورد  در 

دیپلماسی با مردم جدی تر عمل کند.
علت این کم کاری چیست؟

به نظر می رسد دولت نمی خواهد خیلی مسئله برجام و 
مذاکرات در افکار عمومی پر رنگ و برجسته شود. بلکه می 
خواهد این موضوع به عنوان یک مسئله حاشیه ای باشد، 
دولت خود به آن می پردازد وکار را نیز دنبال می کند. دولت 
می خواهد توافق از این حد بیشتر افکار عمومی را متوجه خود 

نکند، تا بتواند فارغ از مسئله برجام کارهای خود را پیش ببرد.
برای  نمایندگان مجلس  ، طرح ها و تلاش های  اخیرا 
استیضاح وزرا ، زیاد شده و کارشناسان از پایان ماه عسل 
مجلس و دولت و عمیق شدن شکاف دو قوه سخن می 
گویند.برخی هم معتقدند ، رای اعتماد نمایندگان به وزرا 
، بدون بررسی توانمندی آنها ،ریشه شکل گیری چالش 

فعلی است . نظر شما چیست ؟
اولا ، استیضاحی به معنای واقعی و دقیق آن ، انجام نشده ...
لازم  امضاهای  با  استیضاح  متعدد  های  درخواست  اما 
حتی بیشتر از حدنصاب تهیه و ارائه شده اما پشت سد اعلام 
وصول هیات رئیسه مانده ، وزیر صمت هم به لطف و مدد 
مناقشه برانگیز آقای قالیباف ، دقیقه 90 از رای »عدم اعتماد« 

نمایندگان نجات یافت ...
طرح استیضاح یک موضوع است که بیشتر برای برخورد 
با برخی از مشکلات و احیانا وادار کردن وزرا به انجام برخی 
اقدامات ارائه و پیگیری می شود. اما این ها را نمی شود به 
حساب عملیاتی شدن استیضاح گذاشت.توقعات نمایندگان 
از بعضی وزرا هنوز محقق نشده و به همین دلیل ، نمایندگان 
هم از حق و ابزار نظارتی خودشان ، استفاده می کنند تا 
دولت را به انجام اقدامات و کارها موردنظر نمایندگان ، وادار 
کنند. اما طی این مدت ، کلا، وزرا فقط یکی دو کارت زرد 

گرفته اند .
و  راهکار  دولت  برای  خوب  فکر  اتاق  یک  ایجاد  برای 

پیشنهادی دارید ؟
دولت با چالش های پیچیده ای در عرصه های فرهنگی 
،اقتصادی،سیاسی و اجتماعی روبه روست که برای عبور و 
غلبه بر آنها باید با صاحب نظران مشورت کند . اگر دولت از این 
ظرفیت های کشور و مشورت با آنها در امور مختلف استفاده 
کند به طور قطع توانش برای غلبه بر مشکلات افزایش پیدا می 
کند.الان حجاب در کشور یک مسئله مهم است و اگر برای آن 
اتاق فکر مناسبی در نظر گرفته نشود ، فکر می کنم در حوزه 
عمل نتوانیم نتیجه مطلوبی از آن بگیریم.در بقیه حوزه ها هم 
همینطور.دولت ، هر قدر به اتاق های فکر خود اهمیت دهد و 
آنها را تقویت کند و به آنها برای نظریه و تئوری پردازی نقش دهد 

،می تواند موفق تر عمل کند .
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هنگام غذا خوردن ، نام خداوند عز و جل را بر زبان آورید و 
سر و صدا راه نیندازید )در سکوت و آرامش غذا بخورید( ؛ 
زیرا غذا نعمتی از نعمت های خدا و روزی ای از روزی های 

اوست و به جای آوردن شکر و ذکر و حمد او در باره آن 
غذا ، بر شما واجب است .
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مرگ سالانه  1۷ هزار مسافر در جاده های کشور 
دبیر شورای عالی هماهنگی ترافیک شهرهای کشور از آمار 17 هزار کشته تصادفات در کشور برای سال 1400 
خبر داد. پوریا محمدیان با اشاره به 17 هزار کشته سالیانه تصادفات در کشور گفت: تلفات این بخش در حقیقت 
تلفات جنگ پنهانی است که در کف خیابان ها به صورت سالانه مشاهده می شود. در سال 1384 تعداد کشته این 
بخش یعنی تصادفات به 28 هزار نفر رسید اما خوشبختانه در سال 1400 این تعداد به 17 هزار کشته رسید که تلفات 
درون شهری 4 هزار و 147 نفر بوده است.وی افزود :تقریبا حدود 2 هزار نفر از کشته ها مربوط به 120 شهری که 
کمتر از 200 هزار نفر جمعیت دارند، بوده است. یعنی در تعداد کشته های تصادفات در کشور 65 درصد سهم حوزه 
برون شهری، 7 درصد جاده های روستایی و 27 درصد در حوزه درون شهری بوده است و متاسفانه استان فارس در 
تلفات در صدر بوده و استان همدان و مازندران و خراسان رضوی ظرف 11 سال اخیر با توجه به آمارها نشان می دهد 

که برنامه و طرح داشتند و توانستند تلفات را کاهش بیشتری بدهند

انتقاد  ازعدم پخش بیشتر کلیپ های »قمپز« 
 عباس احمدی مسئول دفتر طنز حوزه هنری قم در ابتدای پنجاه وششمین محفل طنز قمپز که با حضور جمعی از 
شاعران شیراز و یزد و قم و علاقه مندان به شعر طنز در سالن غدیر اداره کل کتابخانه های عمومی قم برگزار شد، با اشاره 
به برگزاری این محفل با موضوع آب، گفت: به دلیل مناقشه برانگیز بودن دیگر موضوعات نظیر جراحی اقتصادی و 
…، موضوع این جلسه به بحران آب اختصاص یافت.این شاعر طنزپرداز تصریح کرد: در حالی پنجاه وپنجمین محفل 
طنز قمپز در اردیبهشت ماه با موضوع موانع فرزندآوری و ازدواج برگزار شد که به نوعی باعث شد هم محفل طنز قمپز 
در خردادماه برگزار نشود، هم بیشتر کلیپ های شاعران طنزپرداز اجازه انتشار و پخش پیدا نکند.   مسئول دفتر طنز 
حوزه هنری قم افزود: جالب است که صداوسیمای مرکز قم هم کل جلسه قبل را ضبط کرد اما پخش نکرد.احمدی 

خاطرنشان کرد: امیدواریم سعه صدر مسئولان بیشتر شود تا برای انتشار کلیپ های قمپز دچار مشکل نشویم.

خبرهای مربوط به بازداشت خاوری صحت ندارد 
یک منبع آگاه قضایی گفت: با وجود پیگیری های متعدد جمهوری اسلامی ایران از کانادا برای بازگرداندن 
محمودرضا خاوری به کشور اما متاسفانه دولتمردان این کانادا هیچگونه همکاری انجام نمی دهند.به گزارش 
میزان؛ خبر بازگرداندن محمودرضا خاوری به مرزهای جمهوری اسلامی ایران چند ساعتی است فضای خبری 
کشور را فرا گرفته، در همین مورد یک منبع آگاه قضایی گفت: با وجود پیگیری های متعدد جمهوری اسلامی 
ایران از کانادا برای بازگرداندن محمودرضا خاوری به کشور اما متاسفانه دولتمردان این کانادا هیچگونه همکاری 

انجام نمی دهند.

برخی دستگاه های اجرایی پادشاهی اداره می شوند
حسن بیادی دبیرکل جمعیت آبادگران جوان با بیان اینکه بسیاری از دستگاه های اجرایی کشور امروز پادشاهی 
اداره می شوند و اصلا شأن و شئون مردم را رعایت نمی کنند و هیچ گونه پاسخگوی مردم نیستند، تأکید کرد: اگر امروز 
مردم با مشکلی مواجه شوند، نمی دانند باید به کجا زنگ بزنند تا پاسخ مناسبی دریافت کنند. این ها همه شعار بود که 

15 روزه برای یک بنگاه اقتصادی جواز کسب و کار صادر خواهد شد.   

حکم افشاگر ماجرای »سیسمونی گیت« صادر شد
فعال رسانه ای تصویر حکم پرونده اتهامی خود بابت افشای سفر خانواده قالیباف به ترکیه را منتشر کرد. وحید 
اشتری، فعال رسانه ای نوشت: 2 سال حبس تعزیری و ممنوعیت از هرگونه فعالیت در فضای مجازی، شبکه های 
اجتماعی، رسانه های مکتوب، سخنرانی و یا هر چیز دیگر بابت افشای خبر #سیسمونی نوه آقای قالیباف و خیریه 

آقای حسین طائب و مطالب مرتبط با #هولدینگ_یاس و … تمام.

صعود اولین زن ایرانی به دومین قله بلند جهان
بانوی کوهنورد کشورمان به عنوان نخستین زن ایرانی به قله کی 2 صعود کرد.به گزارش فارس، افسانه حسامی 
فرد، بانوی کوهنورد کشورمان موفق شد به عنوان نخستین زن ایرانی قله 8611 متری کی 2 را فتح کند.حسامی 
فرد که یک پزشک است، بامداد روزجمعه و ساعت 5 و 40 دقیقه صعود خود را اطلاع داد تا افتخاری دیگر برای 

کوهنوردی ایران ثبت شود.

اهدای شمشیر تاریخی ارتش به حرم مطهر بانوی کرامت
سومین یادواره شهدای ارتش جمهوری اسلامی ایران به محوریت شهدای نیروی زمینی در سالن همایش قدس 
مدرسه عالی امام خمینی )ره( در قم برگزار شد. در این مراسم، شمشیر تاریخی نیروی زمینی ارتش متعلق به اواخر 
دوران قاجار، از سوی امیر سرتیپ کیومرث حیدری فرمانده این نیرو به حجت الاسلام محمدباقر مشکاتی رئیس اداره 

موزه فاطمی آستان مقدس حضرت معصومه)س( اهدا شد.

مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم خبرداد:

قطع برق ۸۰ مشترک پرمصرف خانگی 
مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم از قطع برق 80 مشترک خانگی که نسبت به اخطارها بی توجه 

بودند خبر داد.
مهدی آهنین پنجه عصر پنجشنبه در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: بخش های مختلف از جمله خانگی، 
تجاری، صنعتی و کشاورزی از طریق کنتورهای هوشمند فهام و سامانه پایش به صورت دقیق رصد می شوند.
مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم بیان داشت: مشترکین پرمصرف حتی در بخش خانگی نیز میزان 
مصرف آنان رصد می شود و آن دسته از مشترکین خانگی که دو برابر الگو، برق مصرف می کنند از جمله 
مشترکان پرمصرف به شمار می روند. وی عنوان داشت: برق 80 مشترک پرمصرف خانگی که نسبت به 
اخطارها یی توجه بودند از طریق کنتورهای فهام و از راه دور قطع شد. آهنین پنجه ابراز داشت: با توجه به 
گرمای هوای قم و با برنامه ریزی صورت گرفته روزانه بین 85 تا 120 مگاوات مدیریت پیک بار صورت می گیرد.
مدیر عامل شرکت توزیع برق استان قم ابراز داشت: همکاری بخش های مختلف از جمله صنعت، کشاورزی 
و اداری و همچنین صرفه جویی مشترکان خانگی موجب شد؛ تاکنون نسبت به سال قبل خاموشی گسترده 

نداشته باشیم.
 

رئیس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای سلفچگان قم خبرداد:

اجرای طرح رفع نقطه حادثه خیز محور راهجرد - سلفچگان 
رئیس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای سلفچگان قم گفت: با استقرار 50 قطعه نیوجرسی، اجرای 
رامبل) شیار لرزاننده(، نصب دهها عدد تابلوی ترافیکی، تجمیع راه های دسترسی و تسطیح افتادگی شانه 

راه، نقطه حادثه خیز محدوده آستان مقدس امامزاده جعفر واقع در محور راهجرد - سلفچگان، مرتفع شد. 
حامد قنبری در گفت و گویی تصریح کرد: با توجه به حجم چشمگیر ترافیک ترکیبی بزرگراه راهجرد - 
سلفچگان، که از محورهای ترانزیتی و مهم کشور است، اجرای طرح هایی اعم از پیمانی- امانی، به منظور 

کاهش حوادث و ارتقای ایمنی آن، همیشه در اولویت اقدامات اداره کل متبوع بوده است.
وی افزود: از مهمترین اقداماتی که درقالب طرح های امانی درسطح محور راهجرد- سلفچگان به صورت 
مستمر صورت می گیرد، شناسایی، بررسی و رفع نقاط حادثه خیز است. قنبری، محدوده آستان مقدس 
امامزاده جعفر محور راهجرد- سلفچگان را از حادثه خیزترین نقاط واقع در این بزرگراه دانست و توضیح داد: به 
دلیل قرار گرفتن آستان مقدس درقوس محور و اختلاف ارتفاع 5 متری آن با سطح راه، و همچنین رمپ های 

دسترسی ناایمن، طرح ایمن سازی محدوده این آستان در دستور کار قرار گرفت.
 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبر داد؛

کشف و توقیف محموله سوخت نفت سفید قاچاق 
 مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از کشف و توقیف محموله سوخت نفت سفید قاچاق در قم خبر داد.

مهدی ریاضی گفت: مأمورین کاشف در حین کنترل خودروهای عبوری در محور جاده قدیم منطقه ویژه 
سلفچگان به ساوه به یک دستگاه خودروی کامیون کشنده نفتکش مظنون که پس از توقیف و بازرسی از 
این خودرو مقدار 30,750 لیتر فرآورده نفتی از نوع نفت سفید بر مبنای فوب خلیج فارس به ارزش بیش از 2 
میلیارد و 532 میلیون ریال ریال را به ظن قاچاق کشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل 
تعزیرات حکومتی استان قم ارسال شد. مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم افزود: با تشکیل پرونده، شعبه 
دوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار، استماع اظهارات و دفاعیات 
متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، شعبه اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ 
متهم را علاوه بر ضبط محموله سوخت مکشوفه قاچاق به نفع دولت، به پرداخت مبلغ بیش از 4 میلیارد ریال 
جزای نقدی در حق دولت محکوم کرد. وی همچنین خاطر نشان کرد: بر اساس قانون، کلیه محموله سوخت 

مکشوفه قاچاق توسط مرجع کاشف، تحویل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم شد.

برخورد موتورسیکلت با اتوبوس در بلوار فردوسی ؛

مرکب مرگ بازهم قربانی گرفت 
برخورد موتورسیکلت با اتوبوس شرکت واحد به قیمت جان راکب تمام شد.

به گزارش  خبرنگار ما، در این حادثه که ساعت 6 و 30 دقیقه روز چهارشنبه 29 تیرماه رخ داد، جوان 26 
ساله راکب موتورسیکلت بر اثر برخورد شدید با اتوبوس شرکت واحد در حین دور زدن در محل دور برگردان در 

دم جان باخت. دیگر سرنشین موتورسیکلت در این سانحه آسیبی ندید و جان سالم به در برد.
رئیس پلیس راهور شهرستان قم علت حادثه را ناتوانی در کنترل وسیله نقلیه از سوی راننده موتور سیکلت به 
علت تخطی از سرعت مطمئنه اعلام کرد. سرهنگ حمید عرب لاریمی افزود: بررسی های کارشناسی برای 
تعیین درصد قصور هر یک از طرفین سانحه در دست اقدام است. براساس آمارهای پلیس راهور، بیش از نیمی 

از تصادفات منجر به جرح و فوت درون شهری، مربوط به موتورسیکلت هاست.

مدیرکل امور شهری استانداری قم اعلام کرد:

جذب ۶۴۷ میلیارد تومان از اعتبارات 
سفر رییس جمهور به قم

مدیرکل امور شهری و شوراهای استانداری قم از جذب و پرداخت 647 میلیارد تومان 
از اعتبارات مصوب سفر رییس جمهور به قم به دستگاه های اجرایی این استان خبر 

داد. 
ابراهیم ملکی با اشاره به سفر رییس جمهور و هیات دولت در دی ماه سال گذشته 
به استان قم، افزود: در سفر ربیس جمهور به قم 142 مصوبه از طریق معاون اول 

رییس جمهور ابلاغ و پس  از آن بلافاصله دبیرخانه آن تشکیل شد.
وی اضافه کرد: این 142 مصوبه مربوط به 27 دستگاه اجرایی است و تاکنون 
جلسات متعددی با حضور استاندار، معاون عمرانی استانداری و دستگاه های اجرایی 

در این زمینه برگزار شده است.
به گفته وی، 2 هزار و 241 میلیارد تومان برای این مصوبات اعتبار در نظر گرفته  شده 

و در این راستا 13 هزار و 59 میلیارد تومان تسهیلات پیش بینی  شده است.
ملکی ادامه داد: از 2 هزار و 241 میلیارد تومان ذکر شده، تاکنون 647 میلیارد تومان 
اخذ و به حساب دستگاه های اجرایی واریز شده و روند جذب دیگر اعتبارات در دست 

اقدام است.
وی با تاکید بر این که از 142 مصوبه، 12 مورد انجام  شده، 63 مورد در دست انجام 
است، 44 مورد در دست پیگیری بوده و 20 مورد انجام نشده است، ابراز کرد: این 20 
مورد نیاز به طی کردن فرآیند و تصویب در سازمان برنامه  و بودجه کشور دارد که پس  از 

آن برای این مصوبات اعتبار تعریف می شود.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

 شناسایی ۲۵ گونه سازگار با اقلیم قم 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از شناسایی 25 گونه سازگار 
با اقلیم قم در طرح مطالعاتی اخیر بررسی سازگاری بیش از 70 گونه گیاهی با اقلیم 

شهر خبر داد.
پیام جوادیان با تأکید بر افزایش تنوع گونه های گیاهی فضای سبز شهر قم اظهار 
کرد: با توجه به حصول نتیجه طرح مطالعاتی بررسی سازگاری گونه های گیاهی، 
کاشت گونه های جدیدی که سازگاری آن ها در این طرح به اثبات رسیده در فضای 
سبز شهر قم صورت خواهد گرفت و شاهد افزایش تنوع گونه های گیاهی در شهر قم 

خواهیم بود.
طرح  دو  تاکنون  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  اینکه  بیان  با  وی 
مطالعاتی با همکاری مرکز تحقیقات کشاورزی استان انجام داده است گفت: این دو 
طرح طی دو دوره سه ساله از سال 90 تا 93 و 96 تا 1400 انجام شده که در دوره 
نخست بیش از 48 گونه گیاهی و در طرح دوم که اخیراً نتایج آن مشخص شده، بیش 

از 70 گونه گیاهی مورد بررسی سازگاری با شرایط آب وهوایی قم قرار گرفتند.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تأکید بر اینکه این گونه ها از 
تمام نقاط کشور جمع آوری شده بودند و در سه دسته گیاهان درختی، درختچه ای و 
پوششی و دارویی مورد مطالعه قرار گرفتند، افزود: فاکتورهای مختلفی در این سال ها 
مورد بررسی قرار گرفت که شاخص ترین آن ها بحث سازگاری با آب وهوا، کیفیت آب و 

کیفیت خاک بوده و شاخص های زیبایی منظر هم مدنظر بوده است.
با اقلیم قم  وی خاطرنشان کرد: در دوره اخیر بیش از 25 گونه گیاهی سازگار 
مشخص شده اند و مشاور مشخصات آن ها را در اختیار سازمان قرار داده و بسترهای 
لازم  برای خریداری این گونه ها و تولید و تکثیر آن ها برای کاشت در فضای سبز شهر 

در حال فراهم شدن است.
هم  دیگری  گونه های  و  شد  نخواهد  متوقف  طرح  البته  شد:  یادآور  جوادیان 

شناسایی شده و ادامه طرح بررسی سازگاری در دستور کار است.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم  :

فاز نخست بوستان حضرت مریم 
بزودی افتتاح می شود

 مدیر منطقه یک شهرداری قم از بهره برداری از  فاز نخست بوستان بانوان و خانواده 
حضرت مریم  در آینده نزدیک خبرداد.

مجید محمدرضاخانی اظهارداشت :فاز نخست بوستان بانوان و خانواده حضرت 
مریم واقع در خیابان هاشمی شاهرودی، خیابان سقایتی، روبروی فروشگاه جانبازان 

مرکزی منطقه یک شهر قم با حضور مسئولان استانی به زودی افتتاح می شود.
وی افزود : مجموع برای فاز نخست این بوستان حدود 90 میلیارد ریال هزینه شده 
است که برای مباحث عمرانی بوستان 10 میلیارد ریال، ایجاد فضای سبز و متعلقات 

4.5 میلیارد ریال و برای تملکات نیز 75 میلیارد ریال هزینه صورت گرفته است.
بانوان  بوستان  احداث  و  عمرانی  تملک،  :عملیات  کرد  اضافه  محمدرضاخانی 
و خانواده حضرت مریم از سال 1398 آغاز و مساحت این بوستان بیش از سه هزار 
مترمربع است. وی ادامه داد : محیط مفرح برای بانوان، توسعه فضای سبز و افزایش 

سرانه فضای سبز و غنی سازی اوقاف فراغت بانوان از اهداف کلان این پروژه است.
مدیر منطقه یک شهرداری قم   خاطرنشان کرد:همچنین می توان به محصور بودن 
و حریم امن برای بانوان و امکانات رفاهی و ورزشی جهت آسایش بانوان به عنوان 

ویژگی های بارز این پروژه اشاره کرد.

با بهره برداری از رمپ و لوپ های بلوار صورت می گیرد :

تسهیل در عبور و مرور بلوار
 سپهبد شهید سلیمانی قم 

اصلاح و بهسازی رمپ شهید بادیان و اصلاح لوپ بلوار سپهبد شهید سلیمانی به 
سمت عوارضی تهران انجام و به زودی به بهره برداری می رسد.

به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، در ادامه ساماندهی و اصلاح ورودی های 
شهر مقدس قم و ایمن سازی مسیر ورودی به بلوار سپهبد شهید سلیمانی، اصلاح 
و بهسازی رمپ شهید بادیان و اصلاح لوپ بلوار سپهبد شهید سلیمانی به سمت 
عوارضی تهران توسط منطقه سه شهرداری قم به سرانجام رسیده و آماده افتتاح شده 
است. این پروژه از طرح های باقیمانده علیرغم اجرایی شدن بخش هایی از آن در 
سال های گذشته در سطح منطقه بود که به منظور افزایش رضایتمندی مردمی 
تسریع در اجرای آن در دستور کار منطقه سه شهرداری قرار گرفت. عملیات اجرایی 
این پروژه ها در مساحت 15 هزار مترمربعی و با هزینه 180 میلیارد ریالی انجام شده 
است. از ویژگی های بارز این پروژه ها می توان به اجرای قنو و زهکش جهت هدایت 
و دفع مناسب آب های سطحی، زیرسازی با تثبیت با سیمان و افزایش عمر پروژه 

اشاره کرد.
 

روابط عمومی سازمان تاکسیرانی شهرداری قم اعلام کرد :

رانندگان  تاکسی بیمه تکمیلی می شوند
بیمه تکمیلی رانندگان زحمتکش تاکسی و خانواده های آنان پس از پیگیری های 

فراوان با شرایط مناسب برقرار شد .
به گزارش روابط عمومی سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم، طبق 
هماهنگی به عمل آمده طی قراردادی از سوی شرکت تعاونی تاکسیرانی )وابسته به 
سازمان تاکسیرانی( با شرکت بیمه ایران، امکان استفاده از خدمات بیمه تکمیلی درمان 
برای رانندگان و خانواده های آنان فراهم گردید. کلیه رانندگان تاکسی اعم از مالکین و 
راننده های کمکی تاکسی می توانند همه روزه در ساعات اداری به دفتر شرکت تعاونی 
تاکسیرانی واقع در میدان 72تن ، جنب سازمان تاکسیرانی مراجعه و ثبت نام نمایند. 

جهت رفاه حال رانندگان، پرداخت حق بیمه به صورت اقساطی انجام می پذیرد.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم گفت: در استان قم حدود 
30 نقطه حادثه خیز شناسایی شده است که امسال 7 نقطه حادثه خیز اصلاح 

خواهد شد.
حسین زنجیرانی فراهانی روز پنجشنبه در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه با 
بیان اینکه در زمینه بهسازی و روکش آسفالت راه های روستایی در 4 ماه گذشته 
حدود 40 کیلومتر روکش آسفالت انجام شده است گفت: در چند ماه آینده حدود 
100 کیلومتر از راه های روستایی روکش آسفالت خواهد شد. حسین زنجیرانی 
فراهانی افزود: امسال برای بهسازی و آسفالت راه روستا های شهرستان کهک و 
شهرستان جعفر آباد بیش از 120 میلیارد تومان اختصاص یافته است. وی انجام 
روکش آسفالت جاده قدیم قم - تهران با 30 میلیارد تومان اعتبار را از دیگر طرح های 
در دست اقدام راهداری عنوان کرد و افزود: در این مسیر، حدود 4 کیلومتر روکش 
آسفالت انجام شده و عملیات روکش آسفالت از کیلومتر 3 تا ابتدای شهرک شکوهیه 
در حال انجام است.  مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای در خصوص اصلاح 
روکش آسفالت راه های شریانی استان گفت: شبکه راه های شریانی استان در محور 
جعفریه، جاده قدیم قم- کاشان و جاده قم – اراک با حضور چندین پیمانکار، اصلاح 
روکش آسفالت این محور ها در دست اقدام قرار دارد. وی در خصوص مسیر پر تردد 
و پر حادثه پردیسان –ورجان گفت: در این مسیر 12 کیلومتر روکش آسفالت انجام 
شده و با اجرای شیار نوری، نصب تابلو های خطر وتصادف، ایجاد شیب شیروانی و 

نصب دوربین کنترل سرعت، سعی کرده ایم سطح ایمنی این جاده نیز ارتقاء یابد. 
زنجیرانی فراهانی با اشاره به اینکه 30 نقطه حادثه خیز ومستعد حادثه در استان 
وجود دارد گفت: امسال اصلاح 7 نقطه حادثه خیز در محور ها در دست اقدام قرار 
دارد. وی گفت: در 2 ماه آینده با تکمیل نصب نیوجرسی مفصلی آزاد راه قم – تهران 
که در طول 6 یا 7 سال گذشته دردست انجام بود، این طرح نیز به پایان خواهد 
رسید. مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان با بیان اینکه آزاد راه قم – 
تهران و بزرگراه قم – اراک که در کریدور شمال جنوب قرار دارند در اولویت اصلاح 
روکش آسفالت هستند گفت: روکش آسفالت 12 کیلومتر از جاده قم- اراک در حال 
انجام است و 20 کیلومتر اصلاح روکش آسفالت این مسیر در محدوده پیچ امامزاده 

جعفر قبل از تقاطع سلفچگان امسال انجام خواهدشد.
تاکید بر لزوم پیگیری مدیران استان در جذب اعتبارات ملی 

استاندار قم هم دراین جلسه با تاکید بر لزوم پیگیری مدیران استان در جذب 
اعتبارات ملی طرح های عمرانی و توسعه ای استان گفت: بیش از 90 درصد 
اعتبارات طرح های استان از محل بودجه های ملی صورت می گیرد که مدیران 

دستگاه های اجرایی باید به طور جدی پیگیر اختصاص این اعتبارات باشند.
سید محمد تقی شاهچراغی افزود: اعتبارات استانی جوابگوی تکمیل و بهره 
برداری از طرح های استان نیست و با محدود شدن به اعتبارات استانی، امکان 

اجرای سریع طرح های استانی وجود ندارد.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان قم :

۷ نقطه حادثه خیز دراستان قم اصلاح می شود

معاون فرهنگی تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم از اعزام 9 هزار مبلغ در 
ماه محرم امسال به سراسر کشور خبر داد.

آزاد، ظهر چهارشنبه در نشست خبری  والمسلمین سعید روستا  حجت الاسلام 
برنامه های تبلیغی ماه محرم سال جاری در جمع خبرنگاران اظهار داشت: جلوه های 
عرض ارادت به محضر ائمه معصومین )ع( در مناسبت های مختلف اعیاد و شهادت ها 
پررنگ است و ماه محرم سرآمد این توجهات است؛ چرا که از دیرباز عزاداری برای 
حضرت سیدالشهدا )ع( مورد توجه شیعیان و مردم ایران اسلامی بوده است. معاون 
فرهنگی تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم بیان داشت: در سراسر کشور 
مراسم های عزاداری به سبک ها و نحو مختلف برگزار می شود که امیدوارم امسال نیز 
با فروکش کردن بیماری کرونا شاهد برگزاری پرشور جلسات عزاداری برای اباعبدالله 

الحسین )ع( باشیم.
حجت الاسلام سعید روستا آزاد، با اشاره به برنامه های اعزام مبلغ از سوی دفتر تبلیغات 
اسلامی در ایام دهه اول ماه محرم اظهار داشت: هماهنگی های لازم برای اعزام مبلغان 
به استان های مختلف کشور از مدت ها قبل شروع شده و هم اکنون برای بیش از 3000 

نفر حکم اعزام از سوی دفتر تبلیغات اسلامی صادر شده است.
معاون فرهنگی تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم عنوان داشت: پیش 
بینی می شود که تا آغاز ماه محرم برای 9000 نفر از طلاب و مبلغان از قم، مشهد، 
اصفهان، شیراز و سیستان بلوچستان حکم اعزام مبلغ به نقاط مختلف کشور صادر شود.
وی افزود: 3000 نفر در قالب گروه های جهادی تبلیغی اعزام می شوند که اغلب بومی 
هستند و به شهرستان های خود اعزام می شوند و 700 نفر از اساتید نخبه خواهر و بردار 

و طلاب سطوح درس خارج حوزه علمیه نیز در بین گروه های جهادی حضور دارند.
حجت الاسلام سعید روستا آزاد، ادامه داد: سامانه اعزام مبلغ دفتر تبلیغات اسلامی 
حوزه علمیه قم از مدت ها قبل از مراکز مختلفی که درخواست روحانی داشته اند ثبت نام 

بعمل آوده آورد و بر آن اساس اعزام ها صورت می گیرد.
معاون فرهنگی تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم با اشاره به آماده سازی 

محتوای تبلیغی برای مبلغان در ایام ماه محرم امسال گفت: سه ره توشه همراه با مقالاتی 
در زمینه ها جهاد و شهادت و دیگر موضوعات مرتبط با نیاز جامعه تهیه شده است.

وی ادامه داد: ره توشه ای نیز ویژه مباحث خانواده آماده شده و ره توشه سوم نیز ویژه 
مبلغین مرزی است که به مباحث تقریبی در حوزه محرم و عاشورا می پردازد.

حجت الاسلام سعید روستا آزاد، ابراز داشت: نشست های تبلیغی محرم نیز امسال 
با قوت بیشتر نسبت به سال های قبل تدارک دیده شده که در طی 5 روز با موضوعات 
مرتبط با جهاد تبیین برگزار می شود. معاون فرهنگی تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه 
علمیه قم اضافه کرد: بررسی صحنه درگیری ایران و آمریکا در ابر چالش تمدنی راهبردی 
و نسبت آن با جهاد تبیین، تکنیک های مؤثر در مواجهه میدانی در عرصه جهاد تبیین، 
دستاوردهای معنوی انقلاب اسلامی، آشنایی با شگردهای رسانه ای دشمن از جمله 

موضوعاتی است که در این نشست ها مطرح می شود.

معاون فرهنگی تبلیغی دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم  خبرداد:

اعزام ۹ هزار مبلغ در ماه محرم به سراسر کشور 

شکاف عمیق بین دستمزد کارگران و هزینه های زندگی

طرح:سجاد جعفری

لازم  بسترسازی های  بر  تاکید  با  قم  استاندار 
ورزشکاران،  گفت:  محرم  ماه  مجالس  برپایی  برای 
هنرمندان و گروه های خاصی که تجمع یا مراسم هایی 

دارند باید مورد حمایت قرار گیرند.
چهارشنبه  شامگاه  شاهچراغی  محمدتقی  سید 
در دویست وهفتمین جلسه شورای فرهنگ عمومی 
در سالن اجتماعات تالار شهر این استان، با اشاره به 
پنجم مردادماه سالروز اقامه نخستین خطبه های نماز 
جمعه پس از پیروزی انقلاب اسلامی افزود: باید با 
برنامه ریزی دقیق، زمینه حضور مداوم دانش آموزان و 
خانواده های آنها را در مصلی و محل های برگزاری نماز 

جمعه فراهم کنیم.
شاهچراغی همچنین گفت: آمار شرکت کنندگان در 
نمازهای جمعه استان بالاتر از میانگین کشوری است 
و باید از این ظرفیت برای حضور پررنگ و هر چه بیشتر 

جوانان استفاده لازم صورت گیرد.
استاندار قم در بخشی از سخنان خود با بیان اینکه 

در اعتبارات استانی، ردیفی برای مصلی پیش بینی 
نشده است گفت: در سفر رئیس جمهور به استان، 
تعهدی برای کمک به مصلی شهر پردیسان انجام شد، 

که اداره کل ارشاد قم در حال پیگیری آن است.
جمعه  ائمه  سیاستگذاری  شورای  گفت:  وی 
استان، اگر بودجه ای برای مصلی وجود دارد، اعلام 
کند، که به نمایندگی از امامان جمعه پیگیری کنیم. 
استاندار قم همچنین با تاکید بر بسترسازی های لازم 
ورزشکاران،  گفت:  محرم  ماه  مجالس  برپایی  برای 
هنرمندان و گروه های خاصی که تجمع یا مراسم هایی 

دارند باید مورد حمایت قرار گیرند.
 شاهچراغی با اشاره به اهمیت ترویج شعائر مذهبی 
برای  زیادی  ظرفیت  رسانه،  حوزه  در  کرد:  تاکید 

فعالیت وجود دارد.
فعالیت  قم  در  که  رسانه هایی  اینکه  بیان  با  وی 
می کنند، در سطح ملی از ظرفیت بالایی برای انعکاس 
رویدادها برخوردار هستند گفت: با بهره گیری از این 

رسانه ها، در رابطه با جهاد تبیین اقدام های موثری را 
می توان انجام داد.

حل مشکلات دریاچه نمک
 نیازمند نگاه ملی است

شاهچراغی همچنین در جلسه بررسی طرح های 
گزارش های  به  اشاره  با  نمک،  دریاچه  توسعه 
مطرح شده در خصوص دریاچه نمک و مزیت های این 

منطقه، بر لزوم مدیریت منابع این دریاچه تاکید کرد.
وی همچنین با بیان این که سهم استان های دخیل 
کرد:  اضافه  شود،  لحاظ  باید  نیز  نمک  دریاچه  در 
یک  شکل گیری  نمک،  دریاچه  مسائل  حل  برای 
ساختار ملی ضروری است. وی ادامه داد: از طرفی 
نیز در طرح های ارائه  شده تمام جوانب به ویژه مسائل 
زیست محیطی با توجه به این که با سلامت مردم در 

ارتباط است، باید موردتوجه قرار گیرد.
و  ملی  نگاه  خواستار  همچنین  شاهچراغی 

همه جانبه به مساله دریاچه نمک شد.

استاندار قم تاکید کرد:

بسترسازی های لازم برای برپایی مجالس ماه محرم 

گفت:  قم  استان  بازرگانی  خدمات  و  غله  مدیرکل 
یک هزار و 338 تُن سهمیه برنج خارجی و شکر به منظور 
استفاده در نذورات ماه های محرم و صفر هیات های 

مذهبی و مجالس به استان قم اختصاص یافت. 
:با  اظهارداشت  درگفت وگویی  محمدی  سعید 
تلاش های صورت گرفته 836 تن سهمیه برنج خارجی 
)هندی و تایلندی( و 502 تُن سهمیه شکر برای نذورات 
مجالس  و  مذهبی  هیات های  صفر  و  محرم  ماه های 

استان تامین شد.
وی ادامه داد: درصورت نیاز استان به سهمیه بیشتر 

برنج خارجی و شکر در این ایام، اقدام های لازم برای 
تامین آن از سوی اداره کل غله و خدمات بازرگانی قم 
انجام می شود و در این ارتباط کمبودی وجود نخواهد 
داشت. وی بااشاره به اینکه این محصولات با قیمت 
مصوب در اختیار بانیان خیر قرارخواهد گرفت، افزود: 
تامین  وظیفه  قم  بازرگانی  خدمات  و  غله  اداره کل 
سهمیه های یاد شده را برعهده دارد و توزیع آن توسط 
سایر نهادهای متولی صورت می گیرد. محمدی گفت: 
خردادماه،  تاپایان  سال جاری  ابتدای  از  همچنین 
نیاز مردم قم،  مورد  اساسی  تامین کالاهای  به منظور 

این  برای  برنج خارجی و شکر  تُن  هشت هزار و 337  
بیان داشت: میزان  یافته است. وی  استان تخصیص 
نخست  درسه ماه  استان  برای  شکر  و  برنج  تخصیص 
سال جاری در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، بیش 
از 139 درصد رشد داشته  که عدد قابل توجهی است. 
توزیع کالاهای اساسی  و  تامین  تاکید کرد: روند  وی 
در قم برای کمک به تنظیم بازار استان و آرامش مردم 
درماه های آینده نیز با جدیت بیشتری دنبال می شود 
و ما در این رابطه از همه ظرفیت ها برای پاسخ گویی به 

نیازهای مردم قم استفاده خواهیم کرد.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم خبرداد:

اختصاص  هزار و ۳۳۸ تُن برنج خارجی و شکربه هیات های مذهبی


